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Sevnica - Potem ko je konec 
januarja sevniški občinski svet za 
novega lastnika Radia Sevnica iz
bral nosilca ponudbe - Radio 
Brežice, je sevniški radijski pos
taji tudi omogočil aktivno vlogo 
v nekomercialni mreži radijskih 
postaj. ,

V začetku marca je na razšir
jeni seji svet Radia Sevnica med 
drugim sprejel sklep, da se za v.d. 
direktorja imenuje Peter Špiler, 
direktor Radia Brežice, za v.d. 
urednico pa Jelica Koršič, novi
narka Radia Brežice. Sprejeti 
sklep je novim lastnikom že omo
gočil uresničevanje nekaterih na
povedanih skupnih projektov.

Prav tako sta se sevniški novi
narki Branka Dernovšek in 
Nada Černič Cvetanovski aktiv
no vključili v pripravo časopisa 
SavaGlas. V ponedeljek, 26. mar
ca, bo stekla prva menjava radij
skega programa, saj bo Radio 
Sevnica poslej v jutranjem in ve

černem programu prenašal pro
gram Radia Brežice. Podrobneje 
o projektih in oblikah povezovan
ja pa bosta v programu Radia

Sevnica, v četrtek, 22. marca, 
spregovorila v.d. direktor Peter 
Spiler in v.d. urednica Jelica 
Koršič. L.K.
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Sodelavci Radia Sevnica in Radia Brelice na prvem skupnem delovnem 
srečanju v prostorih uredništva brežiškega radia
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Gimnazijci iz Francije 
v Brežicah

Mladi in kmetijstvo
Kostaivjek, Trnovec - V krški in sevniški občini sta minuli konec tedna potekala občinska kviza 

“Mladi in kmetijstvo”. V Gasilskem domu v Trnovcu je tekmovalo deset ekip; 3 ekipe Društva podeželske 
mladine Tržišče in 7 ekip Društva podeželske mladine Zabukovje. Najbolje se je odrezala ekipa Za- 
bukovje 6, 2.mesto je osvojila ekipa Tržišče 3.

Na Turistični kmetiji Dular v Kostanjku pri Zdolah pa je potekal občinski kviz za krško občino. 
Tekmovale so tri ekipe, zmagala je ekipa Društva podeželske mladine Krško, na 2.mesto pa se je 
uvrstila ekipa Gora.

Vse štiri omenjene najboljše ekipe na občinskem kvizu se bodo v soboto, 24.marca, udeležile 
regijskega tekmovanja, ki se bo začelo ob 18.uri v prostorih Gastromixa v Krškem. J.K.

Brežice - V okviru mednarodnega sodelovanja so brežiški gim
nazijci skupaj s profesorji sprejeli svoje kolege iz Francije. Ob tej 
Priložnosti so francoski profesorji svojim brežiškim kolegom 
Prinesli nekaj tipičnih francoskih izdelkov, našim dijakom pa so 
namenili dva najbolj uspešna francoska filma Taksi ter Asterix in 
Obelix. Ravnateljica je obljubila, da si bodo dijaki Asterixa lahko 
ogledali. Če bodo pridni, seveda.

... na strani 7________________________________ ______________

Bivanje v gorah je praznik
Sevnica -Tisti, ki ne zahajajo 

v gore, ne bodo nikoli okusili 
s'asti, kijih ponuja planinstvo. Za 
k in pa predvsem za svojo dušo 
s svojimi fotografijami skrbi gor

nik, logar in naravovarstvenik 
Vinko Šeško. Vse intimne trenut
ke stisk in zmagoslavij ter sožitij 
z naravo zabeleži na filmski trak. 
S svojimi fotografijami, ki so jih

planinci postavili na ogled v avli 
sevniškega gasilskega doma, za
pečkarjem zbuja skomine po 
gorah.

Nada Černič Cvetanovski

^Pote gora skozi fotografsko oko naravovarstvenika, logarja in vodnika Vinka Šeška

Kmetje upajo na čudež?
Posavje - Regijski pospeševal

ni center Posavje je pobudnik pro
jekta “Posavski kmetijski mana- 
gemet - priložnost za posavsko 
kmetijstvo”. K sodelovanju je po
vabil tudi tujega strokovnega part
nerja iz Waldviertel managemen- 
ta v Avstriji. Prve aktivnosti so 
stekle že lani, ta mesec pa so orga
nizirali strokovni forum, na kate
rem je sodeloval tudi predstavnik 
Waldviertla Richard Greindl. 
Predstavil je njihovo organizira
nost in si ogledal več kmetij v Po
savju, v vsaki občini pa se je sre
čal tudi s posavskimi kmeti. Ti so 
mu z zanimanjem prisluhnili in 
si svoje mislili. Najbolj pogumni 
so ga še kaj vprašali, bilo pa je 
čutiti, da dvomijo, da bi takšna 
“zgodba o uspehu” lahko uspela 
tudi v Sloveniji. Pravzaprav so 
bili njihovi odzivi po občinah raz
lični. Zdelo se je, da v uspešnost 
projekta bolj dvomijo sevniški in 
krški kmetje, čeprav je bilo med 
njimi opaziti tudi pozitivno raz
mišljanje v smeri, da bo nekaj res 
potrebno temeljito spremeniti, če 
bodo majhne kmetije v Evropi ho
tele preživeti. Največ zanimanja

pa so pokazali brežiški kmetje, ki 
niso le tarnali, kakšne težave ima
jo pri prodaji živine, vina, sadja,

ampak so od gosta iz Avstrije že
leli pomoč, konkretne napotke in 
usmeritve, kaj naj naredijo, da bi

se Waldviertel “zgodil” tudi v 
Posavju.

...na strani 3

Darja Sotošek in Richard Greindl (v sredini) na srečanju s kmeti v Kapelah 
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V Brežicah v prvem branju potrdili proračun, ki mora še vzdržati
stran 2

Bo LTO res že letos polnila občinski proračun?
Brežice - Brežiški svetniki so na Gradu Mokrice potrdili prvo branje proračuna za letošnje leto. 
Enako so sprejeli tudi druge zahtevne 'točke, ki obljubljiyo priliv taks v proračunske prihodke. Konec 
tega meseca pa župan Vladislav Deržič napoveduje še dokončno obravnavo proračuna za letošnje leto.

V prvem branju predloga pro
računa 2001, ki je ovrednoten na 
2,2 milijardi SIT ni šlo brez zaple
tov. Ob prenosu obveznosti in tis
tih zakonsko določenih za manevri
ranje, ostaja bore malo denarja. Kar 
12% odhodkov je določil že de
cembrski rebalans, dodatno pa so 
razpravo zapletli predlagani sklepi. 
Zato, da tako sestavljen proračun 
vzdrži, je potreben še najem kredita 
v višini 110 milijonov SIT. Pri 
glasovanju so bili vsi svetniki za na
jem kredita za dobo sedmih let, le 
Milko Veršec in Edi Štraus sta bila 
proti dodatnemu zadolževanju. 
Potrdili so še dokapitalizacijo Radia 
Brežice in s sklepom omogočili ob
činski upravi, da v času ne spreje
ma proračuna pripravi dokumenta
cijo za pridobitev republiških sred
stev za sofinanciranje investicij. 
Zapletlo seje pri predlaganem skle
pu, da bi razveljavili tistega, s kate
rim so razliko cen vrtcev krili iz pro
računa, župan je umaknil sklep in 
na izredni seji so potrdili povišanje 
cen vrtcev v občini tudi na račun 
staršev. Občina lahko pričakuje 
manjšo finančno izravnavo, je pou
darila vodja oddelka za proračun in 
finance Maksimiljana Stanič, saj 
je Ministrstvo za finance določilo

novo ceno prihodkov iz naslova na
domestila za stavbna zemljišča, ki 
pa jih v občini letos ne bodo uspeli 
realizirati.

Prav tako so ocenjeni prihodki 
proračuna prenapeti, ugotavlja žu
pan in bodo vzdržali le, če bo na 
prihodkovno stran pritekal denar iz 
taks, kot so turistična, kjer je odlok 
na isti seji potrjen in komunalna, 
kjer so odlok o komunalnem pris
pevku potrdili v prvem branju. Ra
čunajo tudi na pristojbino za tovorni 
promet na meji, ki naj bi jih začeli 
pobirati že februarja, pa se še ne 
izvajajo.

Zaradi velikega števila pripomb 
svetnikov seje predlagatelj odločil, 
da namesto dopolnitve lani spreje
tega odloka o Lokalni turistični 
organizaciji (LTO) predlaga ukini
tev prejšnjega in sprejem novega, 
ki je dodelan v skladu s pripomba
mi svetnikov. Kaj vse je še treba 
storiti, zdaj, ko so odlok v drugo 
sprejeli je pojasnil iz Oddelka za 
gospodarske dejavnosti na Občini 
Brežice Roman Matjašič: “Naj
prej je potrebno imenovanje v.d. di- 
rektoija, člane sveta zavoda se ime
nuje v roku 60 dni, pravila zavoda 
pa je potrebno sprejeti v roku 90 
dni od uveljavitve tega odloka. Svet

zavoda sprejme statut najkasneje v 
treh mesecih po svojem konstitui
ranju. Če upoštevamo vse omen
jene roke, bi zavod lahko začel 
delovati sredi poletja.” Zato je še 
utopično računati na turistično 
takso, za obvezno članarino je po
trebno sprejeti še poseben odlok o 
višini članarine.

LTO je ustanovljena z namenom 
načrtovanja, organiziranja in izvaja
nje promocijskih in informativnih 
dejavnosti v Občini Brežice, z na
menom pospešitve trženja turistič
nih storitev doma, predvsem pa na 
tujih trgih ter ža sodelovanje in 
povezovanje s sorodnimi organiza
cijami doma in v svetu. Sedež LTO- 
jaje bil v obeh branjih odloka pred
viden v Termah Čatež, kar nekate
rim svetnikom in nasploh javnosti 
ni všeč. Direktor Term Borut Mok
rovič ga je ves čas zagovarjal v 
svojem kompleksu iz naslova frek
vence obiskovalcev. Sedež naj bi bil 
v tamkajšnjih poštnih objektih, v 
mestu Brežice pa Turistično in
formativna točka, ki jo župan kar 
“daje” turistični agenciji Brebus v 
centru mesta, na kar so svetniki 
opozorili in izpostavili, da tako 
gladko res ne bo šlo.

Suzana Vahtarič

Krajani Rake na seji občinskega sveta
Krško - Na drugem nadaljevanju 22. seje Občinskega sveta občine Krško je svetnikom uspe
lo brez posebnih zapletov in dolgih razprav predelati še vseh trinajst točk dnevnega reda. 
Začetek seje so prekinili krajani Rake, nezadovoljni s pitno vodo.

Še pred začetkom seje je svet
nike presenetilo približno dvajset 
krajanov Rake, ki so zasedli del 
sejne dvorane z namenom, da re
šijo probleme s pitno vodo v nji
hovi krajevni skupnosti. Pritožili 
so se nad vodovodnim sistemom, 
češ da večkrat ostanejo brez vode, 
nad starimi rezervoarji in zama
šenimi cevmi ter nesoglasji med 
krajani. Predstavnik občinske up
rave Jurečič jim je zagotovil, da 
bo v roku dveh mesecev problem 
rešen z novim vodovodnim siste
mom. S tem se je zadeva, kot je 
kazalo, končala in krajani so za
pustili sejne prostore. Svoje neza
dovoljstvo pa so kljub temu poka

zali, saj je ena izmed krajank Ra
ke že med potekom seje na župa
novo mizo brez besed prinesla 
plastenko vode, ki tej ni bila po
dobna. O tej zadevi je ob koncu 
seje spregovorila svetnica Som- 
rakova in poudarila, da razume 
njihovo stisko in pozvala občino 
naj pcjstopijc rešitvi.

Sicer pa sp v okviru seje svet
niki poleg ostalih sprejeli predlog 
odloka o ureditvenem načrtu za 
naselje Videm v Krškem s spre
jetim amandmajem na pobudo 
odbora za okolje in prostor, s kate
rim mora investitor, ki na območ
ju ureditvenega načrta posega na 
že urejene parkirne površine, fi

nancirati izgradnjo nadomestnih 
parkirnih mest, in z drugim aman
dmajem, po katerem naj bi pros
tore Hotela Sremič uporabili tudi 
v izobraževalne namene. Svetnik 
Damjan Lah je predlagal tudi iz
delavo urbanistične zasnove mes
ta Krško, pri čemer so ga kolegi 
podprli.

Sprejeli pa so tudi predlog 
sklepa o poravnavi nujnih stroš
kov za odpravo posledic toče v le
tu 2000 na območju krajevnih 
skupnosti Veliki Trn, Gora in 
Brestanica ter kljub nekaterim 
dvomom tudi predlog o povišanju 
svetniških plač.

Lidija Petrišič

SavaGto, 21.3.2D1 tot

posavske mušice

Mešetarjenje in lobiranje
Zadnja leta se je tudi pri nas udomačilo lobiranje, namreč vplivanje na nekoga zaradi kakšnih posebnih koristi. 

Menda so v Angliji, od koder beseda “lobby” izhaja, hoteli vplivati na poslance, drugod denimo spet na industrialce ali 
posebne interesne skupine. Pri nas je lobiranje nekoč imelo negativen zven ali prizvok, saj seje marsikomu dozdevalo 
bolj mešetaijenje, kakor normalna oblika političnega dela ali sodelovanja oziroma dogovaijanja na različnih ravneh. 
Odlične lobiste imamo zdaj že v občinskih svetih, pa seveda posebej v Državnem svetu, med strankami in zlasti še 
med poslanci v Državnem zboru. Vendar do lobiranja ne prihaja zgolj med strankami oziroma poslanskimi skupinami,, 
marveč tudi v gospodarskem življenju in nič manj v mednarodni diplomaciji.

Zadostnega diplomatskega lobiranja so se medtem izučili tudi svetniki brežiškega, krškega in sevniškega ob-; 
činskega sveta. Cela vrsta primerov je to potrdila, čeprav je vse skupaj mnogokrat bolj spominjalo na mešetarjenje kot 
na resno politično delovanje.Morda kaže omeniti značilen brežiški primer, ko so se vrstili sestanki in razprave o 
Zavodu za šport. Kakšno bolj kritično misel je bilo pričakovati zato tudi na redni seji občinskega sveta; če dragega ne, 
vsaj odločitev o zmanjšanju števila zaposlenih pri vzdrževanju športnih objektov. Pa nič, ostalo je le pri besedah, kajti 
v ozadju so bili interesi posameznikov in strank, ki sicer sploh ne nastopajo skupaj. Posamezniki iz pozicije, ki ima 
sicer zadostno večino, so se tokrat pridružili opoziciji in glasovali tako, daje vse ostalo po starem. Mešetaijenje pač! 
Mnogo lobistov in mešetaijev je skušalo posredovati tudi v sevniški občini, ko so svetniki morali odločati o usodi 
svoje radijske postaje. In mnogo lobiranja bo potrebnega da se bodo tesneje povezale slovenske nekomercialne 
radijske postaje in se zoperstavile tistim komercialnim postajam, ki vrtijo le takšno ali drugačno glasbo, vmes pa 
trosijo samo propagandna sporočila.

Do lobiranja kot pomembnega političnega dejstvovanja pa ne prihaja zgolj med občinskimi svetniki ali državnimi 
poslanci, ampak tudi zunaj skupščinskih klopi. V Krškem bi denimo tak najnovej.ši primer posredovanja ki bi mu 
lahko rekli tudi lobiranje za občinski ali podjetniški interes, izpostavili poizkus sprave med novomeškim Begradom, 
krškim Togrelom in podjetniško Oso, ki je medtem postala večinski lastnik sevniškega gradbenega podjetja Posavje. 
Tisti, ki so za posrednika izbrali izkušenega Nika Žibrcta, ta je nekoč že uspešno saniral krški Kostak, menda niso 
najbolj zadovoljni z nakazanimi rešitvami, tako da ta hip kljub začetnim obetom na obzoiju še ni videti povezovanja 
posavsko-dolenjske gradbene operative. Toda čas beži in velika škoda bo, če na tem območju ne bo močnega podjetja 
ki bi se lahko zoperstavilo velikim firmam, interesentom za gradnjo savskih elektrarn ali avtomobilske ceste. Tudi 
med velikimi gradbenimi podjetji prihaja do lobiranja. Skratka, v Posavju bo potrebno še veliko lobiranja posredo
vanja in mešetaijenja da se bodo gradbinci povezali. Je pa Niko Žibret kot posrednik menda uspel pri spravi med 
krškim županom Francom Bogovičem in poslancem Brankom Jancem. Oba politika sicer iz različnih strank, 
doslej žal nista dovolj koristno sodelovala zdaj pa ju je združil Žibret in oba sta sedla za mizo na spravljivo kosilo.

Neizmerno veliko lobiranja bo treba nameniti za uresničitev ideje, naj bi Posavje postalo univerzitetno središče za 
jugovzhodno Slovenijo. Pobudo je zastavil Valvasoijev raziskovalni center Krško, ki je za to navdušil posavske žup
ane, ti so menda že podpisali prvo listino, in poslance. Senat, ki ga vodi prof .dr. Janez Usenik, je že imel nekaj sej in 
jih namenil predvsem izvedbi projekta Univerza jugovzhodne Slovenije, k sodelovanju pa so sklenili pritegniti tudi 
sosednje občine. Ker brez Dolenjske in Bele Krajine projekta o “južni univerzi” kljub temu, da naj bi sedež rektorata 
bil v vmesni Kostanjevici na Krki, ne bo mogoče udejanjiti, ne bo šlo brez tehtnega lobiranja. Si predstavljate, kako 
lobirati samo pri dolenjskih liberalcih Tonetu Anderliču in Gregorju Golobiču? Vsekakor pa je pomembno, daje v 
pripravah za oblikovanje visokošolskega središča bilo v Posavju doseženo občiasko in strankarsko soglasje.Vsi se 
verjetno zavedajo, da bi lahko le tako doma ohranili kadre, ki bi prispevali k razvoju.

Prav pri kadrovanju prihaja do lobiranja najpogosteje; kdo so lobisti, da bodo iz Nadzornega sveta pri rudniku 
Senovo spet zleteli Bah, Koritnik in še kdo, pa že drugič seveda tudi direktor Herman Kunej, lahko le ugibamo. Prav 
tako, kakor lahko ugibamo, kako je nekajmesečnemu direktoiju Rudnika Senovo v zapiranju Branetu Žibretu zdaj 
uspelo postati prvi človek Slovenija vina v Ljubljani. Nekaj večje podatkov o lobiranju, da je v državnem parlamentu 
biftako na hitro sprejet vinski zakon oziroma iz anonimnosti rešen cviček. Lobiranje je nedvomno bilo potrebno tudi 
pri vnovičnem zagonu protitočne obrambe in še veliko mešetaijenja bo potrebno tudi zato, da bo radar z Lisce 
prestavljen v Maribor. Tudi Terme Čatež bodo veijetno morale lobirati, da bodo v Bosni in na Hrvaškem dobile 
blagoslov za načrtovane naložbe. Če je bilo lobiranje nujno za imenovanje vršilca dolžnosti direktotja in urednice prHj 
sevniškem radiu v osebah Petra Špilerja in Jelice Koršič, in daje uredniški položaj izgubila Branka Demovšek, ni j 
znano. Vsekakor pa je znano, daje sevniški radio brez sodobne tehnične opreme, kakršno imajo v Brežicah, in bo treba j 
zagotoviti še veliko denarcev, da bo možno normalno programsko sodelovanje. Morebiti bo lobiranje potrebno v 
Krškem za oddajo del na letnem vzdrževanju cest. Na občini zdaj že vlada prava panika, ker ne vedo, kako se rešiti 
Cestnega podjetja Novo mesto, ki je za razliko od firm VIPSO, ITO in KOSTAK poslalo najcenejšo ponudbo. In kdo 
ve, čemu iz Kostaka zdaj, menda zaradi strahovlade novega vodstva, odhajajo dobri kadri. O tem, da je v Krškem 
zimsko vzdrževanje cest s posipavanjem peska in soli podnevi in ponoči stalo nekajkrat več kakor v sosednjih občinah, 
pa tako razglašajo celo pomladni ptiči. TUdi pri tem bo potrebno lobiranje, sicer bo komu trda predla.

Očitno je brez lobiranja pretekli teden vrag pobral prodajalno kranjskih Živil v brežiškem Inteimarketu, kamor so 
se zaradi popusta in razprodaje valile kolone kupcev. Bo kdo lobiral, da bi več deset brezposelnih prodajalk dobilo delo 
kje drugje? No, direktor Darko Terihuj se je že znašel sam in se bo zaposlil v Zagrebu, od koder je dolga leta v Živila 
prihajalo največ kupcev. Kranjska Živila so očitno pobrala smetano in bodo zdaj, ko jim je postal konkurent Mercator
jev Hipennarket, prodala še prostore in zapustila Brežice. Seveda brez lobiranja! Vsekakor pa je policist, upokojeni. 
Vlado Bezjak brez lobiranja zdaj priznal, da njegovi tovariši niso ščitili Roma, ki so ga njegovi kompanjoni iz 
Šentjerneja ubili pri Gazicah. Na prvih sodnih obravnavah so menda policisti govorili drugače.

Vlado Podgoršek
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mnenja, odgovori, popravki...

Sporočilo bralcem! /

Bralce vabimo, da s svojimi mnenji, stališči in komentarji sodelujejo v 
rubriki Mnenja, odgovori in popravki.
Vsi prispevki za rubriko morajo biti opremljeni s polnim imenom in 
naslovom odgovorne fizične osebe (tudi v primeru instituc ij, organiza
cij, strank, društev,...) in s telefonsko številko, na kateri je mogoče pre
veriti avtentičnost avtorja.
Na pcxllagi zakona o javnih glasilih ( Ur.l. 18/94) si uredništvo pridru
žuje vso pravico do objave ali neobjave in krajšanja prispevkov v skladu 
s svojo uredniško politiko in prostorskimi možnostmi. Izjema so odgo
vori in popravki, ki po zakonu ne smejo biti spremenjeni ali dopolnjeni.

Spoštovani!

Veliko ljudi je na celotnem kraju 
Kapel prebralo “Pustne novice" in 
ugotovilo, da je v njih napisanih veli
ko laži, nesramnega spotikanja, pa tu
di dobrih šaljivk, ki ne prizadenejo 
nikogar, ampak so odraz humorja. 
Prav je tako, saj ga včasih potrebu
jemo, vendar ne na račun pridnih in 
poštenih ljudi.
Pust je za nami, bi rekli vsi Kapelci 
in nič zato, če je kaj napisanega, poš
tenega, šaljivega in podobnega. 
Vendar kljub temu bi se radi predvsem 
starejši krajani Kapel, ki že dolgo de
lamo na tej kapelski zemlji, z voljo, 
potrpežljivostjo in dostojanstvenim 
počutjem zahvalili javno g. Ivanu 
Ureku - predsedniku kapelske “pleh-

muzike", da zna pisati kot krajan 
samo slabe novice iz Kapel in s tem 
tudi o sebi, kar je še toliko bolj žalost
no. Če bi bile pustne dogodivščine 
šaljive na račun kogarkoli, nič zato. 
Tokrat so bile za vse nas žaljive in 
vredne, da se mu zaradi tega iskreno 
zahvalimo za prispevke, v katerih je 
bilo opisanega mnogo, kar ni res in 
smo mu še toliko bolj hvaležni za te 
podvige.
Kapelci nismo bili nikdar skregani 
med sabo, kajti vedno smo živeli v 
slogi. Mogoče je to le njegov osebni 
cilj, da bi na ta način ostale krajane 
skregal in prišel na površje znane 
osebnosti v Kapelah.
Žal s takšnim grdim pisanjem prav 
gotovo ne, v to smo vsi trdno 
prepričani.

Veliko koristnega smo vsi krajani 
naredili v Kapelah za dostojno živ
ljenje, njega pa nismo v raznih akci
jah videli nikoli, mogoče le za šankom 
in na cesti.
Prosimo ga, da tudi on poprime za 
kakršnokoli akcijo in da se tudi nje
gov rezultat vidi v kraju. Do danes 
Žal se še ne, razen v Pustnih novicah 
s svojimi prispevki. Samo v člankih s 
podpisom PRESS je premalo, da se 
ocenjuje njegovo koristno delo. Še 
zdaleč pa se ne zaveda, koliko s tem 
škodi kraju, v katerem tudi on sam 
Živi.
Letos smo bili Kapelci v iskricah 
ppisani z negativnim prizvokom na 
vsaki drugi strani Pustnih novic, 
mogoče bomo drugo leto po njegovi 
zaslugi na vsaki strani. Nič zato, 
takšen posel ni dolgoročno gledano 
produktiven, ampak le izraža njegovo 
smešno delo, ki ne prinaša dolgo
ročnih rezultatov.
Vseeno se mu še enkrat vsi Kapelci, 
ki smo prebrali Pustne novice, iskreno 
zahvaljujemo. Mogoče bomo ostali 
složni in delavni tudi v bodoče ter 
ponosni, da živimo v tem kraju bre
žiške občine, tudi mogoče z njegovimi 
prispevki v Pustnih novicah.
Zaradi g. Ivana Ureka razočarani 
krajani celotnega kraja Kapel, ki smo 
prebrali Pustne novice.

Očistimo naše okolje

Pomlad je za veliko ljudi najlepši let
ni čas. Ne toliko zaradi prebujanja 
narave in prvega cvetenja, ampak 
zaradi novega, velikega pričakovanja, 
ki ga vsako leto zaključimo v najbolj 
prazničnih zimskih dneh Božiča in 
Novega leta.
Toda vse hitrejši tehnološki razvoj, 
kronično pomanjkanje časa, gore 
obveznosti in prekomerne zadolžitve 
pehajo ljudi v odtujevanje, nedojem
ljivost, neobčutljivost in neodgovor
nost. Predvsem slednja se še bolj kot 
drugače, pokaže ravno spomladi. 
Ostanki hladilnikov, štedilnikov, 
televizorjev, cele avtomobilske školj
ke, akumulatorji in še in še bi lahko 
naštevala. Vse to in še več lahko 
opazite, če se v teh predspomladan- 
skih dneh vsaj malo sprehajate ali 
vozite naokoli. Če se divjega odlagan
ja ne da preprečiti, če se teh, ki to 
počnejo, ne da poiskati in ustrezno 
kaznovati, potem bomo slej kot prej 
tudi tisti, ki tega ne počnemo, po
pustili in podlegli stihijskemu zastrup
ljanju narave in vsega živega.
Ali se sploh zavedamo, kaj pomeni 
uživati zdravo vodo, vdihavati čisti 
zrak, se prehranjevati z neoporečno 
hrano? Se tega sploh še spomnimo?

Očistimo naše okolje, saj se drugače 
kmalu ne bo več česa spominjati!

Dragica Klenovšek, Brestanica

Ali se nam res obeta 
množični beg 
“možganov”?

Vse pogosteje lahko poslušamo in 
prebiramo novinarske prispevke, ki 
napovedujejo, da bodo v prihodnosti 
manj razvita območja, med katera 
nedvomno spada tudi Posavje, 
množično zapuščali ljudje, ki se bodo 
došolali v katerem izmed univerzitet
nih in visokošolskih središč, si ust
varjali svoje domove in družine ter 
se seveda tam tudi zaposlovali. Ra
zumem potrebe mladih, da svoje znan
je nenehno dopolnjujejo, ker le tako 
lahko na svojem delovnem področju 
dosegajo nadpovprečne rezultate. 
Prav doseženi nadpovprečni rezultati 
pa so osnovna predpostavka razvo
ja, ki pa jo je v Posavju potrebno 
doseči tako rekoč v vseh segmentih 
družbenega in gospodarskega življen
ja. Če se bodo napovedi o odlivu ali 
begu "možganov” iz Posavja

uresničile - mimogrede, velik0 
izobraženih strokovnjakov se že do 
sedaj ni vrnilo v svoj domači kraj ' 
potem si ne znam predstavljati, kdo 
sploh lahko spremeni sedanje, nit 
dobrega obetajoče stanje. V najbolj 
odgovornih krogih bi se o tem morali 
resno pogovoriti, kajti brez pravih 
programov in projektov ni pravih 
rešitev.
Želim si, da bi se kolo razvoja čim pNl 
zavrtelo tudi v Posavju, saj nujno p°' 
trebujemo nova, kvalitetna delovna 
mesta, če hočemo naše mlade ljudi 
prepričati, da se bodo po končane1’' 
univerzitetnem ali visokošolskett 
študiju vračali domov. V nasprotne”' 
primeru pa sem prepričan, da nat” 
brez njih nikoli ne bo uspelo.

Metod Vajgel, KrŠk°
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Kmetje navdušeni, vendar v dvomih, Slovenija ni Avstrija, Slovenci nismo Avstrijci

Waldviertel management - zgodba o uspehu, 
kaj pa Posavski kmetijski management?

Posavje - V začetku marca je potekal štiridnevni strokovni forum na temo - Posavski kmetijski management - priložnost za posavsko kmetijstvo. Pobudnik in nosilec projekta je Regijski 
Pospeševalni center Posavje (RPCP), ki je k sodelovanju pritegnil tujega strokovnega parterja - to je Waldviertel management iz Avstrije. Njihov predstavnik Richard Greindl je sodeloval 
*"di na posvetu, s katerim se je forum začel, sicer pa je v tem času obiskal več kmetij v vseh treh posavskih občinah in se srečal s posavskimi kmeti, ki jim je ta projekt namenjen.

Učite se, da vam ne bo treba 
Uiti kmet

Čeprav statistiki Richard 
Gfeindl ne pripisuje posebne 
bednosti, saj pravi, daje kot biki- 
n* - veliko pokaže, vendar bistvo 
Zakrije - se je pred 20 leti vendar-

zamislil nad podatki, daje v nji
hovi regiji 26% zaposlenih v 
kmetijstvu, kmetije obsegajo 10 
h(> 15 ha, so v hribovitih predelih 
S0O do 1000 m nadmorske višine, 
ha so granitna, klimo določajo po 
“tirih letnih časih, ki jim rečejo 
januar, februar, jesen in zima.

| Ugotovitev - pogovarjati se o 
kmetijstvu je nesmiselno. 20% 
padi je brezposelnih, 10% se jih 

■)e izselilo iz regije, mlade so do- 
bfo izobrazili, nato so odšli. Niso 
"fleli ne industrije ne turizma. 
Razmere so bile težke, otrokom 
s°.v šoli govorili: “Učite se, da 
vam ne bo treba biti kmet!”

Richard Greindl
In padla je odločitev, da je po

sebno nekaj narediti. Začela sta 
dva. Pogledala sta v zgodovino, 
kaj so pred 100 in 200 leti pridelo- 
vali v tej regiji in ugotovila, da so 
to bila zelišča in mak. Mnogi so 
Sejim smejali, v Strasburgu sojih 
Poimenovali “evropska hiša revš
čine”. Prvi šO začeli govoriti o bio 
brani ter o najvišji kakovosti 
Proizvodov, seveda po najvišjih 
Cenah. Danes se s tem ukvarja

preko 3000 kmetijskih obratov, 
začela sta dva, zdaj imata 146 so
delavcev.

Turizem brez gradov, smučišč 
in kopališč

Toda proizvode je bilo potreb
no prodati. Rešitev so našli v po
vezavi s turizmom, čeprav niso 
imeli ne gradov, ne hribov za smu
čanje, ne jezer za kopanje. Imeli so 
le deželo. Izdelali so celovito po
nudbo za t.i. šolo v naravi. Danes 
imajo 37 mladinskih domov v regiji 
in beležijo skoraj 350.000 nočitev 
samo otrok in mladih, na leto pride 
k njim preko 40.000 turistov, da bi 
videli “norce”, ki pridelujejo mak. 
Svojih proizvodov pa niso želeli iz
važati na tradicionalen način s ka
mioni, to se jim je zdela neumnost, 
ampak preko turistov, preko nji
hovih želodcev in avtomobilskih- 
prtljažnikov. Prepričani so, da je 
potrebno regionalni produkt tudi 
regionalno porabiti in preko turis
tov jim uspe izvoziti preko 60%. 
Greindl pravi, daje boljša od vsake 
papirnate reklame tista na dveh 
nogah, ki zna govoriti.

Za našo regijo, ki ima podobne 
značilnosti, vidi dve možnosti. Ali 
bomo V Evropi z veliko subven
cijami umrli, kajti kot kmete nas v 
celi Evropi nihče ne potrebuje, ker 
lahko vse proizvode 50% ceneje 
uvozijo iz ZDA, in druga možnost, 
da se postavimo na svoje noge in 
vse to, kar pridelamo, tudi stržimo. 
Vendar zato je potrebna povezanost 
v regiji in skupen nastop na tržišču. 
V Waldviertlu so pridelovalce so 
povezali v društva, ta pa so lastniki 
podjetij za trženje. Bili so tudi prvi 
v Avstriji, ki so nastopili kot 
regionalni ponudnik preko interne
ta. Še vedno niso bogati, lahko pa 
udobno živijo, še vedno je 23% lju
di zaposlenih v kmetijstvu, brezpo
selnost je upadla na 3,2%, odselje
vanja ni več, mladi računalniški

strokovnjaki celo prihajajo v regijo.

Kaj pa Posavje?
Na posvetu so bili tudi vsi tri

je posavski župani in predstavniki 
pristojnih služb za kmetijstvo v 
občinah. Gostu so predstavili naše 
razmere, ki se kljub nekaterim po
dobnostim razlikujejo od njiho
vih, miselnost naših ljudi je dru
gačna, predolgo smo živeli v so
cializmu, pa tudi naša zakonoda
ja je drugačna. Zato bo potrebno- 
k projektu pristopiti na drugačen 
način, si pa župani želijo, da bi 
zaživel in ga bodo po svojih mo
čeh tudi finančno podprli.

Kmetijstvo v Posavju je po pa
nogah zelo heterogeno, v sevniški 
občini je več kot polovica kmetij 
hribovskih. Parcele so majhne in 
razdobljene in na takih kmetijah 
ekonomska pridelava ni možna. 
Trženje preko skupne blagovne 
znamke, ki je predvideno v pro
jektu Posavskega kmetijskega 
managementa, je eden od nači
nov, kako tržiti produkte z malih 
kmetij. Občine imajo po zagoto
vilih vseh treh županov, brežiške! 
ga Vlada Deržiča, krškega Fran
cija Bogoviča in sevniškega 
Kristijana Janca v proračunu 
za omenjeni projekt namenjen do
ločen znesek, ki sicer ne dosega 
višine, ki jo predvideva RPCP, 
vendar bo finančna podpora ures
ničena le, če bodo kmetje projekt 
vzeli za svojega in bo zanj iz
kazan interes kmetov v celem 
Posavju.

Projekt je podprla tudi država
Glavni povod, da so se na 

RPCP lotili omenjenega projekta, 
je dejstvo, da imamo v Posavju 
13% kmečkega prebivalstva in 
več kot 50% majhnih kmetij, ki 
nimajo začrtane jasne razvojne 
vizije. Ker ne vidijo prihodnosti, 
mladi take kmetije zapuščajo,

ostajajo le starejši, ki so premalo 
osveščeni o kriterijih evropskega 
trga, kjer se bodo slej ali prej 
znašli. Pridelovalci so na področ
ju pridelave in trženja neustrezno 
organizirani, domača obrt in kul
turna dediščina zamira, prisotna 
je visoka stopnja brezposelnosti.

Posavski kmetijski manage
ment je zasnovan kot učinkovit 
sistem, ki bo na' civilni iniciativi 
omogočal uspešno pridelavo,.pre
delavo in trženje kmetijskih in s 
kmetijstvom povezanih produk
tov in dejavnosti pod enotno bla
govno znamko.

V Posavju Waldviertel mana-

Ministrstva ministrstva za kmetijs
tvo, gozdarstvo in prehrano, kjer so 
ga uvrstili med najboljše v državi. 
Minister za kmetijstvo mag.Franci 
But gaje ob svojem nedavnem obis
ku v Krškem javno pohvalil, za 
SavaGlas pa povedal, da ministrst
vo v celoti podpira iniciative RPCP 
in je za izdelavo blagovne znamke 
(deklice s košarico in metuljčkom) 
z naslova razpisa v letu 2000 na
menilo 1,5 milijona SIT. Spodbudno 
je, pravi minister, da pri sadjarstvu, 
zelenjadarstvu in zeliščarstvu oblike 
združevanja proizvajalcev že nas
tajajo. Tudi v prihodnje bo ministrs
tvo podobne iniciative podpiralo.

Kmetje iz krške občine so Richardu Greindlu na srečanju na Zdolah z 
zanimanjem prisluhnili.

gementa seveda ne bomo mogli ko
pirati, lahko pa se bomo po njih 
zgledovali, kar zadeva miselnost, in 
si pomagali z njihovimi izkušnja
mi. Projekt - Posavski kmetijski 
management - naslov morda res ni 
najbolj posrečen, je pa evropski, kot 
je pripomnil gost iz Avstrije - je prvi 
tovrstni v Sloveniji.

Vodja projekta na RPCP Darja 
Sotošek je povedala, da je bilo za 
izvedbo doslej porabljenih nekaj 
manj kot 3 milijone SIT. Po njenih 
besedah je nujno potreben pris
pevek lokalnih skupnosti, ki naj bi 
po njihovem načrtu prispevale po 
1.852.000 SIT vsaka občina.

Projekt so prijavili tudi na razpis

Po besedah Sotoškove bo v le
tošnjem letu potekalo več aktiv
nosti, ki naj bi pripomogle, da bo 
projekt čimprej zaživel. Se naprej 
se bodo trudili pridobiti finančna 
sredstva, načrtujejo strokovne ek
skurzije posavskih kmetov v Wald- 
viertel, oblikovanje interesnih sku
pin, njihovo izobraževanje, obliko
vanje enotnih kriterijev kakovosti 
za nastop pod enotno blagovno 
znamko, geografsko zaščito porek
la pridelkov, stekle naj bi priprave 
na sejemsko prireditev v Posavju 
in za sodelovanje posavskih kmetij 
na sejmih v tujini.

Kmetijski svetovalci projekt 
podpirajo in želijo sodelovati

Strokovnega foruma so se ude
ležili tudi kmetijski svetovalci iz 
Posavju, ki pravijo, da so zadovolj
ni, ker ima izjemno široka in ak
tualna problematika razvoja kme
tijstva in podeželja pomembno mes
to tudi pri drugih ustanovah in insti
tucijah na posavskem območju. 
Dodajajo, da v takšni obliki orga
niziranosti na področju razvoja 
dopolnilnih dejavnosti delujejo že 
10 let. Rezultati so vidni na konkret
nih kmetijah. Prav tako se vključu
jejo v širše razvojne projekte, kot so 
vinsko-turistične ceste, CRPOV-i 
inp. S projektom RPCP “Posavski 
kmetijski management” so bili sez
nanjeni že na samem začetku in me
nijo, daje zamisel dobra, ugotavlja
jo pa, daje kljub vzporednicam med 
stanjem v Posavju in stanjem v 
Waldviertlu pred uvedbo projekta 
vendarle nekaj razlik. Naravni po
goji za kmetovanje so za določene 
panoge v Posavju zelo ugodni, novi, 
“alternativni” načini kmetovanja (in
tegrirano, ekološko...) so gotovo 
priložnost za večji del kmetij. To so 
pomembne strateške usmeritve, ki 
zahtevajo povezovanje in usposab
ljanje ljudi, pa tudi razvojne nosilce 
- organizacije producentov. Poudar
jajo, daje pri tem potrebno upo
števati tudi vse že obstoječe interes
ne In tržne povezave kmetov in pod
jetij, načrte lokalnih skupnosti in 
strokovnih služb.

\Nosilci projekta na začetku niso 
zaznali skupnih stališč z njihovimi 
stališči, kar pa zdaj ne velja več. 
Kmetijski svetovalci so pripravljeni 
sodelovati pri izvajanju projekta in 
so prepričani, da lahko s strokovnim 
pristopom in s svojimi izkušnjami 
pripomorejo k uresničitvi zastavl
jenih ciljev, seveda s skupnim cil
jem - pomagati posavskemu male
mu kmetu.

Jelica Koršič

Stanko Lisec, prometnik na SŽ, 
"ha kmetijo na Lukovcu nad 
Jevnico: Izgleda, da so avstrijski 
•toietje projekt zelo ambiciozno 
^stavili, uspelo pa jim je tudi z novi- 
toi, tržno naravnanimi prijemi, ki so 
^li zelo dobre rezultate. Pri nas bo v 
Zyezi s tem potrebno še veliko pos
toriti, vlagati v posodobitev teh- 
"ologije, predvsem pa bo težko spre- 
toeniti miselnost ljudi, kajti od 
Potrošnikov je odvisno, ali lahko 
"•kšni projekti uspejo tudi pri nas. Če 
to bodo kmetje določenega območja 
Povezovali, bodo gotovo lažje 
Uresničevali svoje cilje, kot so pro
mocija in predvsem uspešna prodaja 
jelkov. Tega sedaj še pravzaprav ni, 

se postavlja vprašanje, ali bo in 
"3 kakšni osnovi, do česa takega v 
Prihodnosti sploh prišlo.

Milica Hotko, gospodinja z 
Vrhja pri Kapelah: Predstavljeni 
projekt je dobro zamišljen, vendar je 
bilo rečeno, da so začeli pred 20 leti 
in polovico časa ni bilo učinkov, zato 
se bojim, da bo pri nas zaradi negoto
vosti politike toliko težje. Tudi tržišče 
je v Avstriji drugačno, ob vseh razli
kah pa me je strah tudi naše tradicio
nalne miselnosti ljudi o povezovanju 
in usmeijanju v dopolnilne dejavnos
ti. Vsekakor je veliko stvari v kme
tijstvu pri naš še nedorečenih. V 
Kapelah smo že dve leti organizirani 
v Društvu za razvoj podeželja s po
dobnimi usmeritvami, poudaijamo 
promocijo kraja, posameznikov in 
društev, izobražujemo se za opravlja
nje dopolnilnih dejavnosti na kmetiji 
in povezani se že približujemo pred
stavljenemu avstrijskemu načinu.

Alojz Zalašček, kmet iz Šoš
tanja: Pozdravljam predstavitev 
projekta avstrijskega strokovnjaka 
za kmetijstvo in sem vesel, da se je 
tudi na tem področju, ki je bilo vse 
cjoslej relativno zanemaijeno, začelo 
premikati v pozitivni smeri. Na vsak 
način bi tudi pri nas morali vzpostav
iti podoben sistem enotnega nasto
panja kmetov - vinogradniki so to 
že uspeli, ki bi na vse večjem in tudi 
vse bolj zahtevnem trgu gotovo 
prinašal boljše rezultate. Možnost 
preživetja kmetov in kmetij je seve
da odvisna od kmetijske politike, in 
če bo država končno enkrat že 
doumela, da je kmet kreator narave 
in življenja, potem zagotovo ne bo 
dopustila še večjega propadanja že 
tako ali tako v naši državi ne preveč 
razvitega kmetijstva.

Brane Jordan, kmet iz Kos
tanjevice: Projekt je bil zelo dobro 
predstavljen, vendar bo za nas pri 
tem zelo pomemben pristop. Mis
lim, da imajo pri nas kmetje veliko 
dobrih idej in za naše področje bi 
lahko zaživelo nekaj temu projek
tu podobnega, potrebno ga bo pri
rediti našim razmeram, ne pa kopi
rati avstrijski primer. Upam, da 
bodo projekt temu primemo tudi 
zastavili in začeli pri malih kmetih. 
Zdi pa se mi, da je problem pred
vsem v tem, kam in kako se obrni
ti. Mislim, da se bodo posamezni
ki z določeno proizvodnjo v ta ma
nagement težko združili. Povezo
vanje pa je v tem času zelo aktual
no, saj je država pripravila tržni red, 
ki predvideva organiziranje in 
združevanje proizvajalcev.

Barbara Brglez, vinogradnica 
iz Orešja na Bizeljskem: Če hočeš 
preživeti s kakršnokoli dejavnostjo na 
kmetiji, je povezovanje nujno zlo. Ob 
vključevanju v EU bodo lahko pre
živeli le najmočnejši. Zato se bojim, 
da bo ta vstop prinesel za mnoge male 
kmetije propad. Obstoj bo mogoč le 
ob velikih premikih, med vinogradni
ki na primer v skupnem nastopu in 
enotni blagovni znamki nekega šir
šega področja. V sklopu aktivnosti je 
bilo na managementu govora o raz
voju turizma, pri nas pa namesto po
vezovanja naletimo na zaprtost tistih 
turističnih gigantov, ki bi morali v po
pestritvi ponudbe svojim gostom pri
poročiti zanimivosti in ponudbo okol
ja ter tako pripomoči k trženju izdel
kov na kmetijah, ne pa da te samo
všečno držijo na svojem dvorišču.

Štefan Ferlan, kmet iz Bresta
nice: Ta projekt je sigurno prava stvar, 
vendar je drugo vprašanje, kako se 
bo ideja prijela pri ljudeh. Zaenkrat 
se mi zdi, da jih je zelo malo naklonje
nih, niso še seznanjeni, premalo je 
znanja in spremeniti bo potrebno 
predvsem miselnost ljudi. Na našem 
koncu bi taka zadeva sigurno bila 
uresničljiva, saj predstavlja veliko 
možnosti za male kmetije, za razvoj 
turizma, v nasprotnem primeru bodo 
propadle. Nujno bi se morali med se
boj povezati in skupaj stopiti na trg, 
vendar ne podpiram združevanja v 
zadruge, temveč v okviru posamez
nih projektov. Sam bom začel s prija
vo za bio kmetije. Če bodo ljudje pri
pravljeni in bo projekt stekel, potem 
bo tudi denar in bo šlo, ampak trajalo 
bo več let, da bodo vidni rezultati.
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Nika v prisilno
poravnavo

in ne v stečaj
Krško - V razpravni dvorani Okrožnega sodišča v Krškem 
je bil opravljen narok za prisilno poravnavo Nike - delniške 
družbe za upravljanje s skladi, ki so se ga udeležili predstavni
ki dolžnika, upravitelj prisilne poravnave in v roku prijavlje
ni predstavniki upnikov. Predsednica senata, sodnica Ivana 
TVajkovič je ob upoštevanju predstavljenih dejstev in na os
novi seštevka glasovanja upnikov razglasila, da razlogi za 
stečaj Nike niso ugotovljeni.

Na začetku je predsednica se
nata pozvala direktorja dolžnika 
Branka Šušteriča, da pojasni 
ekonomsko finančno stanje ter 
načrt finančne reorganizacije in 
sanacije družbe. Šušterič je na 
kratko povzel nekaj dejstev, zara
di katerih je v preteklosti prišlo 
do finančnih težav, po njegovem 
mnenju pa sta k temu pripomogla 
predvsem dva velika razloga, in 
sicer odvzem pravice upravljanja 
s skladi in slabšanje položaja in 
stečaj Hipotekarne banke Breži
ce, katere največji lastnik je bila 
delniška družba Nika.

V nadaljevanju je direktor 
Brane Šušterič predstavil načrt 
finančne reorganizacije Nike in 
zagotovil, da ima družba ob ta
kem načrtu in veliki izbiri sposob
nega strokovnega kadra, dobro 
poslovno prihodnost, kar je ne
nazadnje podkrepil upravitelj pri
silne poravnave Zdravko Gro- 
boljšek, z večino glasov pa tudi 
predstavniki upniškega odbora. 
Direktor in računovodkinja Darja

Čakar sta na osnovi poziva pred
sednice senata podala izjavo, da 
so podatki, na katerih temelji na
črt finančne reorganizacije, res
nični.

Nato je predsednica senata 
Ivana Trajkovič prisotne sez
nanila o prijavljenih terjatvah up
nikov, ki v skupnem znesku zna
šajo 1 milijardo in 228 milijonov 
tolarjev. Ker je upravitelj prisilne 
poravnave zoper terjatve treh up
nikov vložil ugovore, na osnovi 
konverzijskih pogodb med Niko 
in nekaterimi upniki pa je prišlo 
tudi do spremembe glasovalnih 
pravic, so predstavniki upnikov z 
79,61 odstotka izglasovali prisil
no poravnavo.

Predsednica je po krajšem pos
vetu s senatom odločila, da razlo
gi za stečaj delniške družbe Nika 
- družbe za upravljanje s skladi, 
niso bili ugotovljeni, zato je senat 
sprejeto odločitev, da gre Nika v 
prisilno poravnavo, potrdil.

Danilo Koritnik

Tudi v Posavju 
imetniki novih
potnih listin

Posavje - Že od prvega mar
ca lahko državljani Slovenije 
na svojih upravnih enotah 
vložijo vlogo za nov potni list, 
siy bodo stari potni listi veja
li le do 5. avgusta 2002. Izbi
rati je mogoče med potnim 
listom z 32 stranmi za 7625 
tolarjev in med potnim listom 
z 48 stranmi za 8125 tolarjev.

Na posavskih upravnih enotah 
so prejeli že nekaj vlog za nove 
potne liste, vendar ne veliko, zato 
se bojijo, da bodo imeli ogromno 
dela, ko bo večina hitela po nove 
potne liste zadnje mesece.

Na brežiški upravni enoti je 
bilo do konca prejšnjega tedna 
vloženih 47 vlog, večina pa se 
kljub nasvetom odloča za debe
lejšo različico potnega lista, torej 
tistega z 48 stranmi, vendar na 
upravni enoti opozaijajo, da so ti 
namenjeni predvsem tistim, ki 
pogosteje prečkajo mejo, pod
jetnikom, avtoprevoznikom, zato 
naj se raje odločajo za pome liste 
z 32 stranmi.

Načelnik krške upravne enote 
Podgoršek opozarja, da je na 
nj ihovi upravni enoti zaenkrat pre
malo vloženih vlog, do konca 
prejšnjega tedna 48. Prizadevajo 
si, da bi na dan prejeli vsaj dvaj
set do trideset vlog. Na sevniški 
upravni enoti se je z vlogo za nov 
potni list do petka oglasilo 26 
občanov. L.P.

Poslanec Avšič pisal predsedniku
ustavnega sodišča Testenu

Ljubljana - Sporazum o obmejnem prometu in sodelovanju z republiko Hrvaško, ki bi n« 
slovensko-hrvaški meji omogočil 27 novih maloobmejnih prehodov, od tega tri v brežiški 
občini, že eno leto na ustavnem sodišču čaka na izrek mnenja o ustavnosti sporazuma.

potrditev pristojnega organa, da 
pomisleki nekaterih o neustavno
sti sporazuma niso utemeljeni.

Poslanec Avšič v pismu pred
sednika Testena še opozarja na 
pomembnost sporazuma, ki bi 
olajšal življenje in delo ljudem ob 
slovensko-hrvaški meji. Navaja 
tudi dejstvo, daje vlada pospešila 
priprave n,v vzpostavitev varnost-^- 
nega, carinskega in inšpekcijske
ga nadzora na bodoči zunanji meji

Evropske unije. Ob vzpostavi^1 
tako imenovane Schengenske me- 
je in neratifikaciji maloobmejne- 
-ga sporazuma pa bi se življenj; 
ske razmere prebivalcev ob mej1 
še bistveno poslabšale. Kot še do- 
daja Avšič, bi se s skorajšno od
ločitvijo ustavnega sodišča g°r" 
dijski vozel ratifikacije spor«' 
zuma začel hitro razpletati.

Lidija Kostel

Jože Avšič

Hrvaška je maloobmejni spo
razum- ratificirala že leta 97. 
Državni zbor Republike Slovenije 
je predlog za njegovo ratifikacijo 
prejel že istega leta, vendar je bil 
nato zaradi javno izraženih dvo
mov o ustavnosti 1. člena, ki po 
mnenju nekaterih prejudicira 
slovensko-hrvaško mejo, kar pet
krat preložen z dnevnega reda 
zasedanj. Zato je skupina poslan
cev s prvopodpisanim Jožetom 
Avšičem pred dobrim letom spo
razum .predložila ustavnemu 
sodišču. Kot pojasnjuje Avšič v 
svojem odprtem pismu predsed
niku ustavnega sodišča Francu 
Testenu, so se v javnosti pojavi
le napačne interpretacije, in sicer 
da skuša skupina poslancev s ča
kanjem na izrek ustavnega 
sodišča zavreti oz. onemogočiti 
ratifikacijo sporazuma, kar ne 
drži. Kot dodaja Avšič, so želeli

Parlamentarni odbor za zunanjo politiko se je na seji minuli 
teden med drugim dotaknil vprašanja obmejnega sporazuma s 
Hrvaško. Poslanec Jože Avšič je dejal, da gaje predsednik ustavne
ga sodišča Franc Testen obvestil, da je sodišče o sporazumu Že 
večkrat razpravljalo na zaprtih sejah, odločitve še ni sprejelo, Tes
ten pa nima vpliva na to, koliko časa bo obravnava trajala in kakšna 
bo končna odločitev sodišča. STA

Objavljen dopolnjen pravilnik o 
obratovalnem času prodajaln
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Ljubljana - Ministrica za gospodarstvo Tea Petrin je podpisal« 
nov pravilnik o spremembah in dopolnitvah pravilnika o obratoval
nem času prodajaln, Kot so sporočili z ministrstva za gospodarstvo, 
je vlada s tem reagirala na omejitve, ki sojih lokalne skupnosti začel« 
uvajati v nekaterih občinah. Pravilnik, ki stopi V veljavo 25. marca, 
omogoča prodajalnam, da obratujejo tudi ob nedeljah. Ministrica Pet
rinova potrebo po novem pravilniku utemeljuje z nujnostjo uvajanj« 
reda na trgu, saj ni mogoče, da bi se pogoji poslovanja gospodarskil1 
subjektov razlikovati po občinah, temveč morajo biti za celo državo 
enaki. STA

posavci v nadstavbi

Branko Kelemina - Če si posten, si odrinjen
Branko Kelemina je bil v parlament izvoljen na volilni listi sevniškega SDS-a. Poslanec je že drugo mandatno obdobje. Po poklicu je gradbeni tehnik. Najprej je končal 
poklicno šolo za tesarja, zatem pa še gradbeno tehnično šolo. Po končani šoli je delal 13 let pri mariborskem Gradisu. Vpisal se je tudi na Visoko upravno šolo * 
Ljubljani, vendar je ni dokončal. Delal je še v Nuklearni elektrarni v Krškem, v gradbenem podjetju Posavje iz Sevnice, v brežiškem regijskem projektivnem biroju i® 
pri Komunali, kjer je bil vodja oddelka stranskih dejavnosti in inštalaterjev. Sredi osemdesetih let je ustanovil svoje lastno gradbeno podjetje, v katerem je delal desd 
let. Takrat ga je zaneslo v politiko. Najprej je bil na listi SDS izvoljen za občinskega svetnika, leta 1996 pa prvič in lani drugič za poslanca Državnega zbora RS. Brank® 
Kelemina je sicer Prlek, saj je bil rojen v Ivankovcih pri Ormožu, toda nepredvidljive življenjske poti so ga pripeljale v Posavje, natančneje na Blanco pri Sevnici. 
Branko Kelemina je član parlamentarnih odborov za gospodarstvo, finance, infrastrukturo in za nadzor proračuna.

Tako kot Branka Janca smo tudi 
Branka Kelemino najprej vprašali, 
kako gleda na svojo poslansko odgo
vornost?

“Že ko sem se začel ukvarjati 
s politiko, so mi tisti, ki me pozna
jo, opozarjali, da nisem ustvarjen 
zanjo, saj sem preveč pošten. 
Mislim, da se niso zmotili. Če v 
politiki zastopaš poštena in pra
vična stališča, zahtevaš dosledno 
spoštovanje zakonitosti in tako 
naprej, te drugi takoj izolirajo. 
Meni seje to zgodilo vsaj stokrat. 
Predvsem te izločijo iz informa
cijskega kroga. Sicer pa se kot 
poslanec najprej čutim zavezane
ga samemu sebi. Spoštujem do
ločene moralne vrednosti, ki jih 
nikoli ne kršim. V drugi vrsti se 
čutim zavezanega vsem državlja
nom Slovenije, saj sem v prvi 
vrsti državljan te države. Na tret
jem mestu so moji volilci in na 
zadnjem stranka, ki ji pripadam. 
Stranko vedno postavljam na zad
nje mesto, čeprav ta od nas zahT 
teva veliko mero lojalnosti. Pri 
tem se obnašam zelo racionalno. 
Tisto, kar vem, da je prav, podpi
ram, kar ni prav, pa zavračam in 
to tudi povem.”

Branko Kelemina je precej neza
dovoljen s stopnjo demokracije na
šega političnega sistema. Pravzaprav 
se z demokracijo, kakršna velja v 
praksi, ne more poistovetiti.

“Vsaka stranka ima svoje pro
grame, ki jih je ponudila volilcem 
kot okostje svojega političnega 
prepričanja in delovanja. Na pod
lagi teh so posamezne stranke do
bile volilne glasove, ki sojih pri
peljali v parlament ali ne. Progra
mi so torej osnova za volilni re
zultat, vendar ko je parlament ob
likovan, začno delovati centri 
moči določenih družbenih skupin, 
ki od strank zahtevajo, da se po
samezna področja uredijo v skla
du z njihovimi pričakovanji, pri 
tem pa ni niti najmanj pomembno 
ali so ta pričakovanja vnesena v 
strankarske volilne programe ali 
ne. Tako se delovanje stranke zač
ne močno razlikovati od tistega, 
kar je zapisano v programu in jav
no objavljeno. Mislim, daje takcr 
tudi drugod po svetu. Parlament 
je sicer inštitucija, na kateri leži 
velika odgovornost in bi moral 
krojiti usodo te države. Člani par
lamenta so navsezadnje mandat 
za opravljanje poslanskega dela 
dobili od ljudi, ne od strank. Toda, 
kaj se zgodi? Ko je parlament 
konstituiran, začnejo nanj izvajati 
pritiske vse politične sile in vsi 
centri moči, začnejo ga izrabljati 
in zlorabljati. Poslanci, jaz ne vem 
zakaj, namesto da bi rekli “ne”, 
popuščajo pod temi pritiski. Žal 
sem se že v prejšnjem mandatu 
prepričal, da marsikateri poslanec 
določenega predloga ne bi pod
prl, pa ga je in sicer zato, ker so 
se v stranki tako dogovorili. Ža
lostno je, da se skuša pri nas vse

izigrati; od zakonov do ustave, za 
vsako priložnost pose(bej. Najbolj 
žalostno pa je, da v tej državi ni 
nobenega nadzora. Pravno-for- 
malno je sicer uzakonjen, vendar 
obstaja le na papirju, v1 vsakdan
jem življenju pa ga ni. Parlamen
tarni sistem je tako pri nas zlorab
ljen do kraja in nad tem sem zelo 
razočaran.”

slepo verjamejo. Vendar nihče ne 
ve, kako težko je biti poslanec in 
kakšnim pritiskom je podvržen.”

Branko Kelemina je prepričan, da 
je treba nadaljevati iskanje politič
nega modela z učinkovitim nadzor
nim sistemom, sistemom, ki bi delov
al celo več kot stoodstotno. Posledi
ca neučinkovitega nadzora je navse
zadnje tudi to, da so poslanci prak
tično brez vsake odgovornosti za 
kakršnokoli odločitev, ki so jo spre
jeli, razen lastne moralne odgovor
nosti (to velja za tiste, ki imajo 
kakšno moralo) in pa politične, da 
na prihodnjih volitvah ne bodo zno
va izvoljeni.

“Zame je prava rešitev eko
nomska neodvisnost poslancev. 
Dokler bodo poslanci hodili v par
lament le po dobro plačo, do tak
rat bo tako, kot je. Poslanci bi mo
rali zaslužiti denar za življenje 
drugje, v parlament pa hoditi ob
časno, recimo enkrat na mesec za 

( ' teden dni, za neko nadomestilo ali 
ne. Prepričan sem, da bi takšen 
način dela prinesel več odgovor
nosti za sprejete odločitve. Na ta 
način bi se tudi ugled poslancev 
bistveno povečal. Za slab ugled 
poslancev so krivi tudi mediji, ki 
kritiko spodbujajo, ljudje pa jim

Branko Kelemina tudi ne more 
sprejeti odklonilnega odnosa javnos
ti do svetovalcev.

“Na svetu ni univerzalnega 
človeka, ki bi o vsem vedel vse, 
mi pa smo' iz seje v sejo zasuti z 
gradivom, ki naj bi ga v kratkem 
času in kakovostno predelali. To 
je nemogoče. Sam sem za sveto
valce, vendar ne, da bi se izbirali 
po strankarskem ključu. Organizi
ra naj se svetovalna služba, po 
strokovnih in ne strankarskih kri
terijih, ki bi bila na voljo vsem 
nam. Teh 300 zaposlenih v par
lamentu te vloge namreč ne 
opravlja.”

Koliko pa so Branku Kelemini v 
oporo informacije o željah in potre
bah Posavja kot celote? Ali sploh ima 
tovrstne informacije?

“Žal moram povedati, da sem 
v vsem svojem poslanskem živ
ljenju imel izjemno malo infor
macij in pobud iz Posavja. Lahko 
rečem, da sem bolj ali manj pre
puščen samemu sebi. Bil sem na 
marsikaterem sestanku, na kate
rem smo se veliko pogovarjali in 
se marsikaj domenili, dlje od tod 
pa nismo prišli. Prav zato predla
gam, da bi v Posavju ustanovili 
nekakšen logistični center, ki bi s 
potrebnimi informacijami krmil 
vse poslance, ne glede na njiho
vo politično pripadnost.”

Seveda pa je za kaj takšnega tre
ba doseči bistveno višjo stopnjo 
politične kulture. V prvi vrsti bi mo
rala strankarska pripadnost nehati 
obsojati z dnevom izvolitve. Od takrat 
naprej bi morali prvo violino igrati 
interesi krajev, pokrajin in države kot 
celote. To misli tudi Branko Klemi- 
na. Kako pa Branko Kelemina gleda 
na najpomembnejše naloge svojega 
mandata, tako za Slovenijo kot za 
Posavje?

“Prva naloga je zagotovitev 
kakovostnega delovanja pravne 
države in sodnega sistema, seve
da v skladu z ustavo in zakoni, 
utrjevanje notranje demokracije, 
predvsem pa moramo vse sile 
usmeriti v splošni gospodarski 
razvoj države. To med drugim 
pomeni, da moramo ljudem po
leg evropskih cen zagotoviti tudi 
evropske plače. Stopiti je torej tre
ba na prste anomaliji, da imajo 
nekateri priviligirani ljudje že 
nadevropske plače, na drugi stra
ni pa je veliko ljudi, ki imajo plače 
pod eksistenčnim minimumom. 
Kar zadeva Posavje, pa bi rad 
povedal, da se zavzemam za ob
likovanje regij, kar bi bilo zago
tovilo, da bi denar, ki je iz prora
čuna namenjen regijam, regija tu
di dobila. Ugotavljam, da vsako 
leto regijam sicer namenijo nekaj 
denarja, vendar tekom leta ponik
ne in ga regija dobi manj, kot ji je 
bilo namenjeno. V Posavju naj bi 
se torej čimprej oblikovala Regio
nalna razvojna agencija, ki bi pre
vzela skrb nad razvojem pokra

jine, dokler regije ne bodo ustav
no oblikovane. Druga pomembn« 
naloga, ki jo je treba uresničiti 
Posavju, pa je uresničitev projekt« 
savskih elektrarn. Pri tem je p°" 
membno, kako se bomo v Posavj" 
organizirali, da nam ne bi na kon
cu ostala vloga kakšnega deseteg« 
podizvajalca. Sam sem že pripe
vi! program priprav na ta projekt’ 
vendar je v pokrajini sami velik® 
ovir, da bi lahko enotno nastopil'- 
Preveč je različnih mnenj. Za nas« 
skupno dobro je pomembno, d« 
ovire prebrodimo in stopimo sku
paj. Skupaj bi morali stopiti vs« 
tri občinske uprave, gospodarska 
in vse tri obrtne zbornice ter Raz
vojna agencija. Če ne bomo sto
pili skupaj, potem bomo zagoto
vo zamudili veliko razvojno p(y 
ložnost. Naslednji velik projekt je 
dokončanje avtocest do hrvaŠk« 
meje, poleg t,ega pa tudi več p°' 
membnih manjših projektov, l*' 
postavil bi še potrebo po obliko
vanju prej omenjenega logistične
ga centra, ki bi krmil in preganja' 
nas poslance.”

To je del pogovora, ki sva k 
imela z Brankom Kelemino. Vse
ga, kar je povedal, ni mogoč 
zapisati, vendar pa bo do kon®« 
mandata še imel priložnost pove 
dati svoje mnenje pri povset® 
konkretnih rečeh.

Jurij Pop®v
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Francozi na obisku v Brežicah
Brežice - Gimnazija Brežice navezuje stike s sorodnimi šolami po Evropi in ena takih je tudi 
Gimnazija Loches v pokrajini Tourene v Franciji. Prišlo je tudi že do izmenjave dijakov - 
*ani novembra so bili dijaki 3.1etnika brežiške gimnazije, ki se kot drugi jezik učijo francoščino, 
v Franciji, v teh dneh jim dijaki iz Francke obisk vračajo. Porodila pa se je tudi zamisel, da 
Bi poleg šolskih stekle še povezave na drpgih področjih.

Pobudo za to je dalo Društvo 
Touraine - Slovenija, ki je bilo us
tanovljeno pred petimi leti. 
Ustanovili so ga Francozi, vanj je 
vključena le ena Slovenka, ki že 
°d mladih let živi v Franciji, po 
r°du pa je Posavka - SotoškoVa 
12 Koprivnice. Namen društva je 
Prispevati k boljšemu poznavanju 
riovenske kulture in civilizacije 
2a prebivalce Tourena, prispevati 
k razvoju stikov in izmenjav med 
Slovenijo in Francijo na ekonom
skem, kulturnem, športnem, šols
kem in univerzitetnem področju.

Prvi stiki so bili navezani že 
Novembra lani, v minulih dneh pa 
le tričlanska delegacija na čelu s 
Predsednikom društva obiskala 
“režice. Sprejel jih je župan 
Vladislav Deržič, ki je izpostavil 
nekatere najpomembnejše značil- 
n°sti brežiške občine. To je turi- 
*em, kjer smo v Sloveniji na 
2 mestu, saj imamo letno preko 
6^00 nočitev, občina leži na izred- 
n° pomembni cestni in železniški 
Povezavi med vzhodom in zaho
dom. Gospodarstvo in'turizem je 
Sostom predstavil referent za 
kmetijstvo na Občini Brežice Ro

man Matjašič, o kulturnih zna
menitostih je spregovorila podžu
panja Milena Jesenko, zunanje 
gospodarske povezave občine pa 
je predstavil direktor Razvojnega 
centra Brežice Toni Horžen.

Gostje so si ob obisku v 
Brežicah ogledali Posavski mu
zej, vinoteko Vina Brežice v graj
ski kleti, kjer so tudi degustirali 
nekaj njihovih najboljših vin, ter

njihovo polnilno linijo, hladilni
co Sadjarske zadruge Posavja v 
Šentlenartu, kjer jih je najbolj za
nimala ekološka pridelava sadja, 
obiskali pa so tudi Terme Čatež.

Ob obisku sp kazali navdu
šenje, če bo obrodil sadove, ki si 
jih Brežice želijo, pa bo pokazal 
čas.

Jelica Koršič

Gostje ob obisku v posavskem muzeju s prof. Zdenko Vižintin in 
ravnateljico gimnazije Stanislavo Molan (prva in druga z desne)

Vodooskrba v rokah ljudi
Sevnica - V sevniški občini kar 65% prebivalcev uporablja vodo iz vodovodnih sistemov, ki jih
Upravljajo vaški odbori ali posamezniki, ki so vodovodne sisteme zgradili sami, udarniško, z 
Ustnimi sredstvi, vendar tu ni sistematskega nadzora nad kvaliteto pitne vode. Težav z zdravjem 
sicer ni, iz občinskega proračuna pa so temu problemu namenili sto milijonov tolarjev.

Javno podjetje Komunala Sev- 
n*ca izvaja vodooskrbo za mesto 
Sevnica oziroma le za dobro tre
tjino prebivalstva občine. Občin
ska uprava si po besedah župana 
Kristijana Janca prizadeva, da bi 
''»dovodne sisteme povezali, da 

manjši sistemi prešli v okvir 
Večjih, in določili njihovega up- 
favljavca. S tem so povezana tudi 
sredstva, saj opozarjajo, da bo 
Občina sodelovala s sredstvi le v 
Primeru, če bo znan upravljavec. 
Vendar prehod še zdaleč ni enos- 
taven. Problem je predvsem pri

ljudeh, ki se novemu sistemu tež
ko prilagajajo.

Potrebnega bo pet do deset let 
intenzivnega dela, pri čemer je 
potrebno poudariti, da so sistemi 
dragi, saj je občina zelo razvejana 
in redko poseljena. Na podlagi 
izdatnih vrtin so po besedah vod
je oddelka za okolje in prostor 
Romana Perčiča začeli graditi 
vodovodni sistem Blanca, ki bo 
končan predvidoma v prvi polovi
ci tega leta, in vodovod Krmelj, 
ki je še v prvi fazi izgradnje. Za 
vodovod Nova Gora, kjer bo po

trebno povezati dve novi vrtini z 
novim sistemom, naj bi se dela 
pričela v drugi polovici tega leta. 
Pripravlja se dokumentacija za 
vodovod Primož in za vodoos
krbo v KS Boštanj. V mestu Sev
nica nameravajo zgraditi novo 
povezavo med vrtino Stilles in vo
dohranom Hrasti, ki bo omogo
čala zadosten pretok za zagotovi
tev potrebne količine vode. Tako 
bo možno začasno odklopiti 
vodni vir pod Lisco in zamenjati 
azbestne cevi.

Lidija Petrišii)

Podjetniki se premalo 
izobražujejo

Čatež - Razvojni center Brežice je v Hotelu Terme v sodelo- 
vanju s predstavniki podjetja Horizonte Venture Manage
ment, Podjetniškega centra Novb mesto in Pospeševalnega 
Centra za malo gospodarstvo organiziral brezplačne delavnice 
Pod naslovom Finance-svetovanje-projekti.

Direktor Razvojnega centra Brežice Anton Horžen je izpostavil, 
'B* se podjetništvo nahaja v težki situaciji, kljub temu pa podjetniki 
Premalo časa posvečajo izobraževanju za uspešno delovanje na trgu. 
G tem je pričala tudi dokaj prazna dvorana.

1savski podjetniki na delavnici

Kljub temu pa so prisotni z zanimanjem prisluhnili koristnim in- 
°rmacijam o skladu tveganega kapitala, o vavčerskem sistemu sveto- 

Vanja, protibirokratskem programu in paktu stabilnosti. Zaključni del 
s° namenili predstavitvi primera čezmejnega sodelovanja med Slove
lo in Italijo. L.P.

NEK na odprti 
trg brez težav
Krško - Jedrski elektrarni Krško 

(JEK) odpiranja trga z električno 
energijo v aprilu ne predstavlja težav 
ali posebnih sprememb, meni direk
tor Stane Rožman, revolucionarne 
spremembe lahko povzroči le država 
kot lastnik, te pa bi za JEK, kot proiz
vajalko pomenile le razbremenitev.

Cena za kWh bo približno 6,5 
SIT in v njej bodo vštete vse ob
veznosti podjetja. Po direktorjevih 
besedah v prvem letu ne pričakujejo 
bistvenih sprememb v pogojih pro
daje električne energije. Večji odje
malci se že informirajo o ceni in 
pogojih dobave energije. ■

Iz naslova neodplačane investi
cije iz časa gradnje z državnim 
poroštvom letos zapade plačilo 4,3 
miljarde SIT, nato sledijo obroki, ki 
se razpolovijo. Če bodo ta dolg 
odplačevali sami, bodo predvidoma 
do leta 2007 dosegli še nižjo ceno, 
težijo k 5 SIT za kWh.

Ze lanskoletna prenova je bila 
usmerjena k temu, letošnji remont 
naj bi trajal od 9. maja do 18. junija. 
Ob rutinskih posodobitvah načr
tujejo vrsto zamenjav iz 10-letnega 
programa, » posodobitvami na ra
čun cenejše proizvodnje pa hitijo, da 
bi v teh dveh letih naredili največ za 
večjo konkurenčnost pred vstopom 
na evropski trg. S. V.

15. marec - Svetovni dan potrošnikov
Kdo varuje pravice posavskih 

potrošnikov?
Brežice - Že od decembra 

1999 v Posavju deluje Združenje 
potrošnikov Posavja, ki pisno in 
telefonsko svetuje in izobražuje 
posavske potrošnike.

Kot nam je povedal predsed
nik združenja Matej Košir, so 
pred kratkim dobili v uporabo tudi 
prostor, in sicer se njihova pisar
na nahaja v Krškem, na Cesti 
krških žrtev 23. Ker je Združenje 
potrošnikov Posavja odvisno 
predvsem od t.i. “volonterskega” 
dela, država pa kljub temu, da je 
zastavljen nacionalni program 
varstva potrošnikov, ne prispeva 
konkretnejših finančnih sredstev 
za delovanje takšnega združenja, 
je njihove načrte, da bi preko jav
nih del zaposlili eno osebo, ki bi 
bila potrošnikom na voljo na 
omenjenem naslovu, v četrtek, 
15. marca, razblinil državni sek
retar na Ministrstvu za gospo

darstvo Pirkmajer. In ker so tudi 
v prihodnosti odvisni predvsem 
od finančnih sredstev, ki jih dodeli 
država, so njihovi načrti in delo v 
prihodnosti postavljeni pod vpra
šaj. In kakšen je dandanes položaj 
potrošnika v naši državi? Po mne
nju Koširja, ne ravno dober, po
trošniki so premalo seznanjeni s 
svojimi pravicami in niso dovolj 
zaščiteni. Kljub zakonu o varstvu 
potrošnikov, je ta v primerjavi z 
zakonodajo drugih evropskih 
držav še vedno pomanjkljiv in je 
le okvir za vrsto pravilnikov, ki 
določajo ta pravila po posamez
nih sektorjih, povprečen potroš
nik zato težko pozna vsa določila 
teh pravilnikov in dopolnitve le- 
teh. Za vsakega potrošnika pa je 
pomembno, da ve, kam se v pri
meru, ko so kršene njegove pravi
ce lahko obme po pomoč ali nas
vet. TJ.

Rušenci niso problem, 
čakajo le gradnjo

Brežice - Brežiški svetniki so na 9. izredni seji potrdili osnutek 
sprememb in dopolnitev prostorskih sestavin dolgoročnega in sred
njeročnega plana Občine Brežice za območje nadomestnih parcel ob
čine ob izgradnji avtoceste. Potrdili sojih brez razprave. V knjigi pri
pomb ob javni razgrnitvi, ki seje končala 7. marca, ni pripomb, razen 
v KS Jesenice na Dolenjskem, kjer osnutek zajema ob avtocesti še 
področje mejnega prehoda oziroma gospodarskega terminala.

Na predlog kmetijskega ministrstva so osnutek dopolnili še z zah
tevo, da se zemljišče za predvideno lokacijo za čistilno napravo povr
ne v kmetijsko površino, ker lokacija naprave v prvotnih aktih ni 
imela iztoka po slovenskem ozemlju, zato so jo prestavili.

Vlada je februarja sprejela sklep za pospešitev lokacijskega načrta 
za naš odsek avtoceste in skrajšala roke za pridobivanje soglasij s 
strani ministrstev, zato pričakujejo, da bodo osnutek za rušence spreje: 
mali ob boku lokacijskega načrta. S,V.

Domneven davčni dolg 
krškega Vipapa

Krško - O domnevnem davčnem dolgu krške papirnice Vipap, 
ki je v večinski lasti češke banke ČSOB, bo znova razpravljal 
prvostopenjski davčni urad. Po lanski odločbi posebnega 
davčnega urada bi morala papirnica plačati 73 milijonov DEM 
domnevnega davčnega dolga. Vodstvo družbe se je pritožilo, 
davčni urad je odločbo umaknil, zadeva pa je bila ta mesec 
vrnjena prvostopenjskemu organu v vnovično presojo.

Družba'Vipap je leta 1997, ko je bil lastnik še češki ICEC, sprejela 
sklep o povečanju osnovnega kapitala s stvarnim vložkom enega od 
takratnih delničarjev. Po mnenju posebnega davčnega urada je šlo za 
obdavčljivo transakcijo, zato je septembra lani izdal glavno odločbo, 
po kateri bi moralo podjetje v 30 dneh plačati domnevni dolg v višini 
kar 73 milijonov nemških mark. Ker bi morebitno plačilo dolga ogrozi
lo poslovanje papirnice, je bila izterjava odložena, vodstvo podjetja 
pa se je na odločbo pritožilo. Menilo je namreč, da davčni dolg ne 
obstaja, za kar je pridobilo tudi mnenje revizorske hiše Priče Water- 
house.

“Tej pritožbi je zdaj ugodeno, davčni urad prve stopnje pa bo o 
tem moral še enkrat odločati,” je povedal odvetnik Miro Senica. V 
Vipapu za zdaj odločitve še niso komentirali, pri reševanju nastalega 
zapleta pa se sklicujejo tudi na meddržavni sporazum o podpori in 
zaščiti investicij, ki med drugim predvideva možnost uporabe medna
rodne arbitraže. STA

Še neznan nov lastnik
Brežice - V trgovini Živila Kranj so začeli z razprodajo, 
kije s seboj prinesla več kupcev, prazne police in vprašanje, 
kdo bo novi lastnik prostorov. Direktor Živil Kranj Branko 
Remic nam je zaupal le to, da gre za prodajo. Ni pa še 
znano komu.

Trenutno je trgovina Živila Kranj v zapiranju. Tako nam je 
namreč povedal direktor Živil Kranj, ki je bil s podatki bolj skop. 
Povedal nam je le, da prostore trgovine prodajajo oziroma da je v 
fazi prodaje, ni nam pa mogel povedati, kdaj bo do te prodaje 
pravzaprav prišlo in kdo bo kupec. “Zanesljivo je zaenkrat to, da 
bomo prostore prodali. Nekaj ponudnikov že imamo, vendar se še 
nismo odločili. To bo jasno nekje konec meseca,” pravi direktor 
Remic. Takrat pa bo tudi jasno, ali bodo prostori namenjeni prodaji 
ali kakšni drugi storitvi. L.P.

Zaposlovanje 
in delo tujcev 

po novem
Posavje - V letošnjem letu se 
je začel uporabljati nov Za
kon o zaposlovanju in delu 
tujcev, ki je bil sprejet v me
secu juliju, veljati pa je pričel 
meseca avgusta lanskega leta. 
Izvajanje novega zakona 
pomeni bistveno drugačen 
način urejanja zaposlovanja 
in dela tujcev, zato so člani 
Društva kadrovskih delavcev 
Posavja Kadrovik, z name
nom, da z njegovimi določili 
podrobneje seznanijo deloda
jalce in druge zainteresirane, 
v zeleni dvorani hotela Sremič 
v Krškem, na to temo pri
pravili že drugi strokovni 
seminar.

Predsednik društva Kadrovik 
Toni Koren je na kratko pred
stavil vsebinske točke in izva
jalce seminarja. O praktičnem 
izvajanju Zakona o zaposlovan
ju in delu tujcev je zbranim spre
govorila Ana Rode, koordina
torka dela v centralni službi re
publiškega zavoda za zaposlo
vanje. Na to, da seje potrebno v 
tem času posvetiti predvsem 
operacionalizaciji novega zako
na, je Rodetova opozorila že na 
začetku. Ta prinaša veliko no
vosti kot so obvezna prijava 
začetka in konca dela tujca, 
strožje kazni in nadzor, celovito 
pokrivanje vseh dejavnosti tuj
cev, nove vrste in diferenciacijo 
delovnih dovoljenj ter še nekate
re, ki pa mnogim tujcem še niso 
znane.

Po novem zakonu je naj višje 
število tujih delavcev v R Slove
niji določeno s kvoto, to je naj
več 5% aktivnega prebivalstva, 
kar znaša po podatkih iz lans
kega decembra 877.190 ljudi. 
To pa preneseno pomeni, da 
najvišje možno število tujih 
delavcev ne sme presegati 
40.000 zaposlitvenih mest.

Kot posebno zanimivost se- 
minaija, naj omenimo tudi to, da 
je v samem uvodu, na povabilo 
predsednika društva Korena, 
Robi Ostrelič kot odgovorni za 
pripravo in izvedbo predstavil 
projekt vzpostavitve in zagona 
delovanja posavske štipendijske 
sheme, ki bi po načrtih morala 
pričeti delovati že v šolskem letu 
2001/2002. To pa je, kot je de
jal Ostrelič, v veliki meri odvis
no predvsem od potreb posav
skih delodajalcev in družbenega 
dogovora med posavskimi lo
kalnimi skupnostmi. D.K.

Prenovljen 
oskrbovalni center 

v Dolenji vasi
Dolenja vas - V lanskem letu 

je Kmečka zadruga Sevnica pos
tala lastnik objekta oz. trgovine v 
Dolenji vasi in kmalu so vaščani 
in drugi okoličani dobili obvesti
lo, da bodo trgovino in bližnji bife 
začasno zaprli ter preuredili v nov, 
sodoben oskrbovalni center. Ob
novitvena dela so se medtem že 
zaključila, slovesna otvoritev os
krbovalnega centra, ki so ga 
poimenovali Gregor, pa je bila 
prejšnji teden.

Direktorica KZ Sevnica An
dreja Jamšek pričakuje, da bodo 
s ponudbo zadovoljili potrebe 
tukajšnjega, pretežno v sadjarstvo 
in vinogradništvo usmerjenega 
prebivalstva. D.K.
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Začelo se je z ocenjevanjem
vzorcev vin

Krško - Tradicionalne prireditve Društva vinogradnikov Sremič - Praznik vina vinorodne dežele 
Posavja Sremič 2001, se je tudi letos udeležilo več kot sto vinogradnikov, ki so ocenjevalni komisiji 
ponudili skupno kar 263 vzorcev vin, od tega 123 rdečih, 110 belih, 29 predikatov in en vzorec penine.

Zbrani v zeleni dvorani hotela 
Sremič so najprej določili 18 čla
nov treh ocenjevalnih komisij, ki 
jim je predsedoval mag. Anton 
Vodovnik, hkrati tudi predsednik 
komisije B, komisiji A in C pa sta 
iredsedovala prof. dr. Slavica 
ikovec in mag. Janez Istenič.

Kot je povedal predsednik 
Društva vnogradnikov Sremič 
Matjaž Jenšterle, je ocenjevan
je potekalo s pomočjo računalniš
ke opreme, tako da so rezultati po
sameznih ocenjevanj, pod šifro 
seveda, neposredno projicirani iz 
degustacijske dvorane v avlo re
cepcije. Vsi vinogradniki, ki so 
oddali vzorce vin, so dobili tudi 
šifro, pod katero se vino ocenjuje, 
tako da je lahko vsak sproti spre
mljal, kako so člani komisije oce
nili njegov vzorec.

Kot zanimivost naj povemo tu
di to, da letošnje ocenjevanje vin 
poteka iz povsem novega, nemš
kega kozarca Sensus, ki ga je 
nemška gospodarska zbornica

določila za uraden kozarec - 
poizkuševalec vin ali degustator. 
Tako je ta kozarec v Sloveniji v 
uporabi prvič, namen njegove 
predstavitve in uporabe pa je, da 
ga slovenski enologi in degusta
torji ocenijo in podajo svoja mne
nja o njegovi primernosti. V več 
evropskih državah so ali pa še

bodo prejšnji mednarodno prizna
ni kozarec OIV, zamenjali z no
vim kozarcem Sensus.

Sicer pa se je ocenjevanje 
vzorcev vin v hotelu Sremič že 
zaključilo, uradni rezultati pa bo
do predstavljeni na tiskovni kon
ferenci, ki bo v četrtek, 22. marca 
dopoldan. D.K.

Člani ocenjevalne komisije so morali poskusiti rekordno število 
vzorcev vin.

Vinogradniki 
Dolina - Jesenice
dobri vinogradniki

Gaj - Žal pa še slabi kletarji, ra
zen nekaterih izjem, so pokazali re
zultati ocenjevanja vin letnika 2000 
z območja, kjer društvo deluje. To 
je na 7.1etnem občnem zboru pove
dal predsednik društva Mihael 
Kvartuh.

Od lani se društvo ponaša z last
nim laboratorijem, ki mora pričeti 
brezhibno delovati, pritožbe se 
namreč nanašajo na delovni čas la
boratorija. V ta projekt je bilo 
vloženega veliko osebnega dela, 
zahvala pri tej pridobitvi pa gre tudi 
Oddelku za kmetijstvo na Občini 
Brežice, ki je financiral tehnološko 
opremo. Inženir Jože l>ovenjak z 
brežiške Upravne enote je predaval 
o registru, vinogradniki so prejeli 
priznanja, ki so nadaljnja spodbu
da. Ta mesec pripravljajo predavan
je na aktualno temo Ekološko vi
nogradništvo, ki je med bio ih 
klasičnim vinogradništvom, za jesen 
načrtujejo predavanje o trgatvi.

Vinogradniki ugotavljajo, da bi 
bilo dobro pripraviti prospekt ali 
zgibanko s predstavitvijo njihovih 
vinskih cest in ponudbo ob njej, ker 
so kažipoti veliko premalo, ponudba 
pa bi bila tista, ki bi dajala več. N J.S.

Zalašček - kralj cvička v Sevnici

Mm

Blanca - Društvo vinogradnikov Sevnica-Boštanj je na Dnevu 
vinogradnikov razglasilo rezultate najbolje ocenjenih vin letnika 2000.

Vinogradniki, ki jih razdvaja Sava, združuje pa ljubezen do dobre 
kapljice, so v oceno poslali 129 vzorcev vin. Komisijo sta vodila 
priznana strokovnjaka dr. Dušan Terčelj, nestor slovenske enologije, 
ter univ.dipl.inž. Jože Simončič, ki svoje strokovno znanje dokazuje

tudi pri negovanju žlahtne kapljice v 
kartuziji Pleterje.

Zaradi novega zakona se je število 
vzorcev cvička zmanjšalo, povečalo pa 
se je število mešanih rdečih vin. Kralj 
cvička, trenutno najbolj popularnega 
vina, je postal med 24 kandidati Alojz [m, Zalašček, ki ima vinograd na Apneni-
ku. Med mešanimi rdečimi vini je med 

JTl 16 vzorci zmagal Jože Romih s Pok-
lcka. med frankinjami Franci Pav- 
lovič z Rake in med mešanimi belimi 
vini Franc Povše z Dedne gore.

Po mnenju degustacijske komisije 
J----- morajo kletarji več pozornosti posveti

ti alkoholni stopnji cvička. Po novem 
pravilniku o cvičku pa bo za naziv 

cviček PTP potrebna še senzorična ocena, ki bo morala doseči naj
manj 15 točk. Dr. Dušan Terčelj opozarja, da vsako mešano vino, 
tudi če je pridelano v vinorodnem okolišu Dolenjske, še ni cviček.

Nada Černič Cvetanovski

Dr. Dušan Terčelj

KGZ Brežice o svojem delu
Krško - Pred dnevi je potekala redna seja Sveta območne enote 
Kmetijsko gozdarske zbornice (KGZ) Brežice, ki so se je poleg 
11 izvoljenih svetnikov udeležili tudi svetniki, ki zastopajo Posavje 
v državni zbornici, predsedniki odborov izpostav iz vseh treh 
posavskih občin in predstavniki Kmetijske svetovalne službe. 
Izpostavili so nekatere pomanjkljivosti ter izoblikovali predlog 
za člane Kmetijsko gozdarskega zavoda Novo mesto.

Najprej so izpostavili problem, povezan s prostori, kjer naj bi bil sedež 
zbornice. Ti so menda že izbrani, vendar ni denarja, da bi jih aktivirali. 
Zborničnega prispevka zbornica še ne pobira, vendar so priprave na Davčni 
upravi RS že v zaključni fazi. Svetniki so predsednika Sveta območne enote 
Romana Žvegliča opozorili tudi na pomanjkljivosti pri informiranju, saj 
pravijo, da skoraj ne vedo, kaj se dogaja na zbornici v Ljubljani. Zanima jih, 
če in v kolikšni meri se zbornica vključuje v priprave smernic za tržne rede, 
ki jih država želi zelo hitro sprejeti, k temu jo zavezujejo tudi obljube EU, 
čeprav je v drugih državah - npr. v Franciji - šlo to bolj počasi. Glede strokovnih 
odborov so mnenja, da bi se z njihovo ustanovitvijo stvari podvajale, zato so 
predlagali, da posamezni svetniki pokrivajo določene panoge, ki so jim bli
zu. Sprejeli so sklep, da s svojimi kritičnimi pripombami seznanijo predsed
nika KGZ Slovenije'Petra Vriska in direktoija Ervina Kuharja.

Ker se ustanavlja Kmetijsko gozdarski zavod Novo mesto, so v Svet zavoda 
soglasno predlagali tri člane, Janeza Žarna, Branka Jordana in Tonija 
Koršiča. Sicer pa že sedaj kaže, da bosta v svetu zavoda iz Posavja lahko le 
dva člana.

Jelica Koršič

kmetijski nasveti

Obvestilo za vse kmete
Kmetijski svetovalni službi Krško in Brežice obveščata vse kmete, da 

organizirata testiranje škropilnic in pršilnikov. Opozaijajo, daje testiranje j 
obvezno po Pravilniku o napravah za nanašanje fitofarmacevtskih sreds-i 
tev, in sicer vsako leto za tiste, ki opravljajo storitve, in vsaka tri leta za 
tiste, ki imajo škropilnice in pršilnike za lastno uporabo. Prijave zbirajo do 
28jnarca na KSS Krško (49-02-210) in na KSS Brežice (49-66480).
Potek in čas izvedbe testiranja bo določen glede na število prijavljenih.

Za poljedelce

Dognojevanje ozimnih žit
Prvo dognojevanje ozimnih žit opravite v posevkih, ki so slabo razrasli. 

Kajti učinek prvega dognojevanja je razraščanje in dobra ukorenitev. Če v 
jeseni žita niste pognojili z NPK gnojili, lahko te uporabite za prvo dog
nojevanje - npr. NPK 8-26-26 okoli 300 kg /ha. Sicer pa dognojite z okoli 
200 kg KAN gnojila na/ha.

V posevkih žit, ki so močno razraščeni, dokaj veliki, pa prvo dognoje
vanje strokovnjaki odsvetujejo. Za te posevke bo čas dognojevanja v fazi 
1. do 2. kolenca, ko bodo žita že intenzivno rasla in bodo potrebovala več 
hranil. Tako bo medčlenek med 1. in 2. kolencem tudi krajši in bilke bodo 
tako bolj stabilne in močne.

. J

Za sadjarje
Strokovne službe obveščajo sadjarje, da visoke temperature pospešujejo 

hiter razvoj jablan. Zasledili so namreč izleganje listnih uši in prve vbode 
jablanovega cvetožerja.

Jablane so v razvojni fazi B-C (brstenje-zeleni vršički). Primeren 
čas za zgodnje spomladansko škropljenje ob nadaljevanju toplega vre
mena bo v tem tednu.

kulinarika

Pikantni zvitki iz kvašenega testa z gnatjo in 
sirom

Potrebujemo: 50 dag ostre moke, zavojček kvasa, čajno 
žličko sladkorja v prahu, jajce, 1,5 dag mehkega masla,za 
nadev: 10 dag pretlačene nemastne skute, pol šopka peteršilja, 
8 dag surove grajati, 10 dag mozzarelle, sol, poper, malo nastr
gane limonine lupine, čajno žličko olivnega olja, rastlinsko olje 
za pečepje, jajce za premaz

Predpriprava: ■
Razdrobljen kvas razpustimo v 2,5 del mlačne vode; razpuščen’ 

kvas, jajce, maslo in ščepec soli dodamo moki in vse skupaj zamesi
mo v gladko testo; pokrito pustimo vzhajati na toplem 30 minut.

Za nadev zmešamo skuto, jajce in parmezan; peteršilj, gnjat in 
mozzarello drobno narežemo in vmešamo v skutno-sirovo zmes; vse j 
skupaj začinimo s soljo, poprom, limonino lupino in olivnim oljem. 
Priprava:

Kvašeno testo razvaljamo na pomokani delovni površini na 3 - 
4 mm debelo, izrežemo približno 10x12 cm velike pravokotnike in 
jih po robovih premažemo z razžvrkljanim jajcem; na sredo vsakega 
pravokotnika damo eno jedilno žlico nadeva, testo zapognemo in 
po robovih dobro stisnemo; v vročem olju jih zlato rumeno ocvre
mo in odcedimo na kuhinjskem papirnatem prtičku. Pikantne 
kvašene zvitke zložimo na krožnike in postrežemo s svežo zeleno 
solato in zeliščno omako.

Iz sestavin dobimo približno 25 zvitkov.

po deželi

In vendar jim ljubezni in veselja nikoli ne zmanjka
Kočno - V naši rubriki Po deželi smo v preteklih mesecih tudi mi želeli pomagati posamezni
kom in družinam, ki so jih njihove življenjske poti pripeljale v slepo ulico. Veseli smo, da smo 
tudi na takšen, nam drag način, pomagali, še bolj pa smo se veselili ob dejstvu, da v Posavju 
ljudje radi priskočijo na pomoč tistim, ki njihovo pomoč potrebujejo. Spet se obračamo tudi na 
vas, cenjeni bralci. Tokrat vam bomo predstavili štiričlansko družino Bizjak iz Kočnega v občini 
Krško, ki se preživlja z materino plačo in skromno očetovo pokojnino. Družina, v kateri sta 
tudi dve šoloobvezni deklici pa se po svojih najboljših močeh trudi, da bi se iz sobe, ki je bila 
pred leti svinjska kuhinja čim prej preselili v novo hišo, ki raste na njihovem imetju.

Cvetka Bizjak prihaja iz Ma
ribora^ Leta 1986 je preko časo
pisnega oglasa, v katerem je pre- 
bralal, da samski moški išče dru
žico, spoznala svojega sedanjega 
moža Slavka. Za njo je bil nesre
čen zakon, iz katerega ima tri 
hčere. Že tako boleča izkušnja in 
veliko trpljenje se je še stopnje
valo, ko je zaradi brezposelnosti 
in neprimernih življenjskih pogo
jev izgubila skrbništvo nad hče
rami, ki so jih dodelili bivšemu 
možu. Kaj hitro po prvem skup
nem srečanju sta Slavko in Cvet
ka spoznala, da sodita skupaj in 
tako sta se tudi odločila, da živl
jenje nadaljujeta skupaj. Poročila 
sta se in danes sta ponosna na 
svoji dve deklici, skupaj pa sta se 
tudi borila, da bi Cvetka dobila

hčerke iz prvega zakona spet na
zaj. A to se žal ni zgodilo. Zato 
sta vso svojo ljubezen in skrb na
menila enajstletni Klavdiji in 
Sonji, ki bo letos dopolnila deset 
let. Cvetka pravi: "Zelo lepo se 
razumeva in sva oba zelo zado
voljna, le da bi se nama uresničila 
želja in bi čim prej zaživeli v novi ' 
hiši.” Mož Slavko ji ob tem pritr
di: "Srečen sem, da jih imam.” 

Družina je do pred štirimi leti 
živela v sto let stari hiši, ki pa se 
jim je dobesedno začela podirati 
nad glavami, zato so bili prisiljeni 
preseliti se v nekdanjo svinjsko 
kuhinjo, ki so jo po svojih 
najboljših močeh preuredili v so
bo, kjer zdaj živijo. Deklici spita 
na zakonski postelji skupaj z ma
mico, oče pa ima svoje skromno t

ležišče. Kljub vsej tej skromnosti, 
pa je njihovo domovanje izjemno 
lepo urejeno in čisto, tudi na dvo
rišču je vse lepo pometeno in 
urejeno.

Leta 1996 so se po temeljitem 
premisleku odločili, da zgradijo 
novo hišo in že takrat jim je Ob
čina Krško priskočila na pomoč 
ob urejanju dokumentacije. Mož 
Slavko je bil takrat še pri dobrem 
zdravju, in ko seje zdelo, da bodo 
v resnici, kaj kmalu zaživeli v no
vem domu jih je doletela bolezen. 
Slavko je zbolel in danes je upo
kojen, Cvetka pa se bori za svoj 
vsakdanji kruh. Dela v podjetju, 
kjer delodajalec zaposluje le s po
godbo za določen čas, ki jo ob iz
teku podaljšuje. Tako se godi tudi 
Cvetki.

Ta prostor je bil nekoč svinjska kuhinja, danes pa je domovanje družine
Bizjakovih.

Stiska, v kakršni so se znašli 
jih je prisilila, da so se začeli ob
račati na različne naslove po po
moč. In Cvetka je vsakemu, ki 
jim je ponudil roko hvaležna: "Od 
srca smo hvaležni Občini Krško 
in Centru za socialno delo Krško, 
ki so v lanskem letu organizirali 
dobrodelno akcijo za pomoč so
cialno ogroženim družinam, pa 
tudi sami smo se obrnili na neka
tere, ki so nam pomagali. Zahva
ljujemo pa se tudi vsem tistim, ki 
so lani sodelovali v tej akciji in

jih prosimo še za nadaljnjo po
moč, v kolikor se bo seveda dalo.”

Danes je nova hiša zgrajena do 
tretje gradbene faze, zdaj pa bi že
leli urediti njeno notranjost ozi
roma vsaj prvo etažo, da bi se 
končno lahko vselili in zaživeli 
človeka vredno življenje. Tudi 
vode in elektrike še nimajo pri
ključene, napeljava pa je že ure
jena.

Ko smo poklicali na nekaj nas
lovov, kjer poznajo stisko Bizja
kovih, so nam povsod zagotovili,

da se Cvetka z vsemi močmi bori 
za svojo družino in po svojih 
najboljših močeh skuša deklica- 
ma omogočiti čimveč, tudi nekaj 
tistega, kar je sicer otrokom nekaj 
samo po sebi umevnega. Razu
mejo pa njihovo stisko tudi na Os
novni šoli Leskovec pri Krškem, 
ki jo deklici obiskujeta in jim sku
šajo pomagati, kolikor je pač 
njihovi moči.

Bizjakovi imajo samo eno ve
liko željo, ta pa je, da bi se ji1)1 
uspelo do letošnje jeseni preseli
ti v novo hišo. A žal jim to breL 
pomoči dobrih ljudi ne bo uspel0' 
Saj ne prosijo samo za denar,s 
katerim bi nakupili material, ki g8 
potrebujejo, srčno bi bili veseli tu
di pomoči pri delu, kajti hišo f 
potrebno v notranjosti ometati i<j 
urediti tisto najosnovnejše, da 01 
v njej lahko zaživeli. Četudi le v 
eni etaži. Slavko in Cvetka sam8 
žal ne zmoreta, tudi zaradi Slav
kove bolezni ne. Dobri ljudje, p°' 
magajte jima, že zaradi Klavdije 
in Soivje. Da bo družini Bizjak0” 
vih na Kočnem 4 končno zasij3" 
lo sonce sreče!

Karmen Moltf
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Sevničani načelno za center, 
a ne v njihovi bližini

Sevnica - Mladi v Sevnici so našli prostor za svoj mladinski center na Glavnem trgu 18 v mestnem jedru, ob boku občinske stavbe. 
Ker občina v premoženju nima prostorov zanje, so v podporo v letošnjem proračunu za center predvidena zagonska sredstva. 
Vendar so stanovalci odločno proti lokaciji. Sicer naklonjeni centru in dobrobiti mladine, vendar ne na njihovem pragu.

Sevniški mladi, ki so tudi med 
Pobudniki centra v Brežicah in 
Krškem, so se združili v center 
Kegio in imajo izdelan tako načrt 
ureditve prostorov kot program 
delovanja. Direktor Robert Os- 
trelič je poudaril, da lahko v dol
goročnih ciljih mladinski center 
Postane širše odmeven in verja
mejo, da bodo Sevničani ponosni 
uanj. Davor Račič iz iniciativne
ga odbora je poudaril vsesloven
sko potrebo po tovrstnem orga- 
Uiziranju po vzoru evropskih 
držav.

Župan Kristijan Janc zago- 
varja izkazovanje konkretne pod
pore, še zlasti zato, da bi mladi 
yideli prihodnost v svoji občini in 
inteligenca ne bi uhajala. Kot je 
°b glasnih protestih stanovalcev 
Poudaril načelnik upravne enote

Joško Kovač, je varovalka za 
okolico pridobivanje zakonsko 
potrebnih soglasij in izdaja upo

rabnega dovoljenja.
V Sevnici očitno obstaja še en 

problem, saj so nekateri mladi or-

Okoliški prebivalci so odločno proti mladinskem centru v bližnji 
soseščini

ganizirani v okviru selezijancev. 
Stanovalci pravijo, da tudi ti raz
grajajo pod njihovimi okni. Če
tudi je komandir sevniške poli
cijske postaje Sandi Hervol opo
zoril, da so te težave rešili in ne 
bi smelo biti težav pri vzpostavi
tvi novega centra. Opozarja pa, da 
sili problematika prepovedanih 
drog že do zadnje vasi v občini in 
zato meni, da bi center lahko pri
pomogel k večji ozaveščenosti in 
morda tudi kakšni smrtni žrtvi 
manj.

Če bo dvoletno prizadevanje 
mladih za center v Sevnici obro
dilo sadove, bodo pokazali nada
ljnji pogovori s sostanovalci. Ka
kor vse kaže, ti mladim niso želeli 
prisluhniti temveč so vztrajali pri 
svojih stališčih.

Suzana Vahtarič

Društvo diabetikov in zdravstvo 
z roko v roki

Čatež - Člani Društva diabetikov Posavje - Brežice so se v Termah Čatež zbrali na občnem zboru, na 
katerem so podelili priznanja najbolj zaslužnim članom in oblikovali načrt dela v letošnjem letu.

Predsednik društva Ivan Živič 
je poudaril, da delovanje društva 
Ue bi bilo tako. učinkovito brez 
tesnega sodelovanja z zdravstvom 
in zdravstvenimi institucijami, še

posebej z diabetološkim dispan
zerjem iz Brežic in z vodjo dr. 
Vando Kostevc Zorko, ki je iz
postavila, da se morajo z bolezni
jo, kot je sladkorna bolezen, sez-

toesta delovnega predsedstva so zasedli Janez Arh, nagrajenec Mar
jan Piltaver in Vida Cimperšek.

naniti tudi že najmlajši in pozva
la k pogostejšim strokovnim sre
čanjem.

Občnega zbora Društva dia
betikov Posavja - Brežice, ki ima 
več kot 700 članov, 144 iz Sevni
ce, 281 iz Brežic ter 311 iz Krš
kega, se je poleg predstavnikov 
Društva diabetikov iz Novega 
mesta udeležil tudi brežiški župan 
Vladislav Deržič, ki je poudaril, 
kako pomembno je delovanje 
društva diabetikov, saj bolniki 
lažje premagajo bolezen, če so z 
njo soočeni in če imajo pomoč pri 
roki.

Podelili so tudi dve bronasti 
priznanji, ki sta jih prejeli Majda 
Mlakar in Justa Rome, ter srebr
no priznanje, ki ga je letos prejel 
Marjan Piltaver in ga podeljuje 
Zveza društev diabetikov Slove- 
nij. L.P.

Gimnazijci gostijo francoske 
vrstnike

Rrežice - Brežiški gimnazijci so v začetku tedna na enoteden
ski obisk sprejeli vrstnike iz francoskega mesta Loches, ki so 
^ lani novembra gostili naše dijake. V tem tednu pa so si in 
si še bodo gimnazijci iz Francije lahko ogledali in spoznali 
^ovenijo, predvsem Posavje in širšo okolico, ter spoznali način 
življenja pri nas in izmenjali izkušnje z brežiškimi dijaki.

Sodelovanje s francosko gim
nazijo Alfred de Vigny je brežiški 
gimnaziji omogočilo društvo Tou- 
teine-Slovenie s članico Marijo 
Sotošek, kije gimnazijo povezala 
* društvom in jim s tem odprla no
te možnosti sodelovanja.

Brežiški dijaki so francoske 
telege, ki bodo prebivali pri svo-

slovenskih vrstnikih v Breži
nah, Krškem in v Sevnici, sprejeli 
v avli šole, kjer so jim s pomočjo 
Profesorice francoskega jezika 
Zdenke Vižintin predstavili našo 
teželo in kulturo. Ob tem je rav
nateljica Gimnazije Stana Molan 
teazila upanje, da se bodo gostje 
Pri nas dobro počutili in prijetne 
vWse prenesli tudi domov. Seve- 
Ja ni šlo brez obiskov pri pouku 
tencoščine, nemščine, anglešči

na in drugih predmetov, za prvi 
'tei pa so spoznali grad Mokrice 
'n Terme Čatež.

Po besedah francoskega pro- 
esorja je ta obisk zanje predvsem

nekaj novega, saj sicer sodelujejo 
predvsem z zahodnoevropskimi 
državami. Tako odkrivajo nov na
čin življenja in sklepajo nova pri
jateljstva. Poudaril je še, da gre 
za začetek trdnega in dolgotraj
nega sodelovanja.

Turistično obarvan torek je po
nudil ogled Term Olimia, zna
menitosti Pišec, repnic na Bizelj
skem in srečanje v Mladinskem 
centru Brežice, sreda pa je bila na
menjena spoznavanju Slovenije, 
kjer so lahko spoznali Postojnsko 
jamo ter grobnice Bourbonov v 
samostanu Kostanjevica.

Jutri jih bo sprejel tudi brežiški 
župan Vladislav Deržič, po spre
jemu pa se bodo slovenski in fran
coski prijatelji pomerili v odbojki. 
Zadnji dan jih bodo v Ljubljani 
sprejeli še na Francoskem inšti
tutu, po ogledu starega mestnega 
jedra pa se bodo odpravili proti 
Lochesu.

Lidija Petrišič

Ne preklinjaj 
teme, poišči luč!

Razbor pod Lisco - Ob Šoli 
življenja, Skupnosti srečanje so 
na Razborju pod Lisco pred dnevi 
tudi uradno registrirali Društvo 
Srečanje, katerega cilji so poma
gati mladim v stiski. Kajti, učin
kovito lahko pomagajo le tisti, ki 
so z izkušnjo lastnega življenja in 
pripravljenostjo pomagati, uspo
sobljeni vstopiti k zasvojenim, jih 
opogumiti izpeljati se iz zank uje
tosti nazaj v življenje.

V Društvu Srečanje želijo po
magati fantom in dekletom, neod
visno od starosti, ki so v težavah. 
Nanje se obrne veliko fantov in 
deklet, ki imajo težave s komuni
ciranjem, opravljajo preventivna 
srečanja s starši, mladostniki, iz
vajajo raznovrstna predavanja, 
prisluhnejo izpovedim mladih. 
Srečanja potekajo vsako sredo 
zvečer v župnišču na Razborju 
skupaj s starši, pogovori pa tečejo 
o aktualnih temah. Srečanj se 
udeležujejo starši, ki imajo svoje
ga otroka že v kateri od skupnosti, 
nekateri, ki imajo mladostnika 
doma in ne vedo, kaj narediti, pri
dejo tudi takšni, ki nimajo težav 
z drogo, pa se jim ta tema zdi po
membna in aktualna. Sodelujejo 
pa tudi nekateri, ki so že končali* 
program. K.M.

Skrb za zdravje članov
Brežice - To je prioriteta že 

skoraj 26-letnega Društva invali
dov Brežice in je edino društvo 
invalidov v okviru zveze, ki ima

Miroslav Kambič

terapevtsko dejavnost. K temu 
sodi tudi počitnikovanje članov, 
ki ga tistim s slabšim v material
nim položajem subvencionirajo. 
Želja društva je, da bi člani bolj 
koristili termalno vodo Term 
Čatež, kjer so kupili 800 vstop
nic, posameznik jih dobi 10, druš
tvo pa prispeva 250 SIT dotacije 
za eno vstopnico. Vendar člani 
ugotavljajo, da so domače terme 
najdražje, nekatere druge toplice 
v državi nudijo za invalide 40 do 
50 odstotkov nižjo ceno.

Obisk bolnih je stalna skrb 
društva, pa tudi odpravljanje arhi
tekturnih ovir vključno z ureditvi
jo ustrezne klančine za invalide 
na Prešernovi cesti, kjer ima druš
tvo pisarno in klubske prostore. 
Vedno bolj izstopa socialna prob
lematika, zadnja leta pri mlajših 
članih, ki ostanejo brez dela in 
imajo še mladoletne otroke, po
novno zaposlovanje je neuspešno, 
pereča pa je tudi stanovanjska 
problematika, je na redni letni 
skupščini izpostavil predsednik 
Miroslav Kambič. N.J.S.

Od 5,3. do 19.3. 2001
Dečke so .rodile:
Maja Cvetkovič-Hribar iz Rigonc, Ivanka Simončič z Velikega 
Mraševega, Marija Kočevar s Stranja, Lilijana Hahn-Sotošek iz 
Jetemega sela, Darja Sotošek iz Krškega, Tanja Žitnik-Milojkovič 
iz Brežic in Mojca Cizel iz Orešja.

Deklice so rodile:
Romana Zupanc iz Brežic, Andreja Stemad iz Brežic, Irena Slak s 
Trebeža in Melita Žveglič iz Sevnice.

Obnova brežiške bolnišnice 
se bliža koncu

Brežice - Obnovitvena dela v bolnišnici Brežice bodo, kot 
pravi direktor Anton Zorko, do maja končana, ko bo zgrajen 
prizidek ob veznem hodniku in obnovljeno stopnišče od kleti 
do drugega nadstropja ter dograjeno dvigalo.

Direktor brežiške bolnišnice Anton Zorko je sicer dejal, da so 
glede na načrte z gradnjo v rahli zamudi, predvsem zaradi vremens
kih razmer in zahtevnosti gradnje. Ta poteka na dvorišču med obema 
zgradbama, kjer je glavni dostop za dobavo opreme in podobno, kar 
močno vpliva na izvajanje gradbenih del, ki potekajo hkrati na obeh 
straneh veznega hodnika. Že v jesenskem času jim je ponagajala tudi 
izredno visoka talna voda, ki je poglobila izkop od pol drugega do 
dveh metrov.

Sicer pa gradbena dela potekajo relativno dobro in ne vplivajo na 
sam potek dela znotraj bolnišnice. Morda le v primeru, ko bodo v 
zgornji etaži veznega hodnika rušili strop in gradili novega, vendar ne 
pričakujejo večjih motenj. Kot pravi direktor Zorko, načrtovanih rokov 
ne bodo bistveno prekoračili. Tako pričakujejo, da bo bolnišnica z 
dvesto kvadratnimi metri novih površin usposobljena že v začetku 
maja.

Investitor te obnove, ki je vredna 72 milijonov slovenskih tolarjev, 
je Republika Slovenija, ki po besedah direktorja bolnišnice bedi nad 
sektorjem za investicije pri Ministrstvu za zdravstvo, dela pa izvaja 
Splošno gradbeno podjetje Posavje iz Sevnice. L.P.

Akcija “Moj zdravnik 2001”
Brežice - Letošnja, že peta akcija “Moj zdravnik 2001” se bo 

zaključila 30. marca. Le še dvakrat bodo lahko poslušalci Radia 
Brežice glasovali za družinskega zdravnika, ginekologa ali pedia
tra. V akcijo so poleg revije Viva, vključene lokalne in komercialne 
radijske postaje ter lokalni časopisi. Zaključek prireditve bo na 
predvečer Svetovnega dneva zdravja, 6. aprila, ko bodo podelili 
tudi priznanja.

Trenutni vrstni red petih najboljših, po glasovanju poslušalcev 
Radia Brežice, je naslednji:

1. Ksenija Žnidaršič, dr. med.
(Zasebna ordinacija) - 68 glasov

2. Marija Petrič, dr. med.
(Zdravstveni dom Brežice) - 40 glasov

3. Marjetka Blaževič, dr. med.
(Zdravstveni dom Brežice) - 38 glasov

4. Janja Zorko-Korinčič, dr. med.
(Zdravstveni dom Senovo) - 34 glasov

5. Marko Lipovšek, dr. med.
(Ordin. za pediatrijo) - 27 glasov

Janja Tanšek
Sevnica - Na Radiu Sevnica že peto leto poteka akcija za naj

bolj priljubljenega slovenskega zdravnika, ki jo organizira revija 
Viva. V vseh dosedanjih akcijah se je sevniški zdravnik Božidar 
Groboljšek uvrstil med deset najbolj priljubljenih, kar dvakrat pa 
seje med deseterico uvrstila tudi zdravnica Ivana Jelovčan Senica. 
Akcija na Radiu Sevnica poteka vsako sredo med 17.15 in 17.45. 
Po petih letih zanimanje za akcijo upada, saj so poslušalci mnenja, 
da so že v preteklih letih povedali, kdo je njihov najljubši zdravnik 
in ga v teh letih prav zaradi tega niso zamenjali.

Trenutni vrstni red:

1. Božidar Groboljšek (ZD Sevnica)
2. Ivana Jelovčan Senica (ZD Sevnica)

• 3. Ana Slapšak (Zasebna ordinacija)
4. Alenka Žagode, ginek. (ZD Sevnica)
5. Danica Groboljšek (ZD Sevnica)

Nada Černič Cvetanovski

rojstva v porodnišnici brežice
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Razstava fotografij Sonje Kralj
Krško - V organizaciji Jaynega sklada RS za kulturne dejavnosti 

- območne izpostave Krško v Galeriji Krško razstavlja fotografije 
Sonja Kralj z Rake - z naslovom Ženski akti. Sonja Kralj sodi v 
najmlajšo generacijo slovenskih fotografov. V letu 1999 je zaključila 
Srednjo šolo za oblikovanje in fotografijo v Ljubljani, do sedaj pa se 
je predstavila na dveh skupinskih razstavah v Skopju in Beogradu, 
medtem ko seje domačim ljubiteljem fotografije s samostojno razstavo 
predstavila prvič.

Sonja Kralj in Tatjana Avsec (desno), v ozadju članice kvarteta sak
sofonov

O avtorici in njenem delu je ob otvoritvi spregovorila umetnostna 
zgodovinarka in kustosinja Katja Ceglar, ki je poudarila pomen raz
voja in razmaha fotografskega akta na Slovenskem. Ženski akti Kral
jeve sodijo v skupino razstavljanja, poznamo še akte, ki so od samega 
začetka namenjeni intimni rabi. Kulturni program ob otvoritvi razstave 
so izvedli kvartet saksofonov in trio kitar Glasbene šole Krško. D.K.

napovedi? •. v- tL ' ‘-yfh

23.marec
Kostanjevica na Krki -

odprtje razstave “Devetdeseta 
leta v primorski likovni umet
nosti” ob 19. uri, Lamutov li
kovni salon

25. marec
Krško - državni kvalifika

cijski turnir v show plesih za 
soliste in pare, predtekmovan
je ob 10., finale ob 16. uri, 
Kulturni dom

25. marec
Loka pri Zidanem mostu

— komedija Marjana Marinca 
Srečka v izvedbi KD Stude
nec, kulturni dom ob 19. uri

5. april
Krško - literarno glasbeni 

večer Pod dežnikom Kluba 
posavskih študentov, ob 20. 
uri, kavama Rondo

30. marec
Krško - gledališka zabava 

Kulturnega društva B-51 
Žurka za punce ob 20. uri., 
Kulturni dom

Sam svoj film
Krško - V prostorih Društva 

zaveznikov mehkega pristanka (DZ- 
MP) Kliko je februaija potekal 
filmski in video seminar z naslovom 
”Sam svoj film.” Bil je odlična šola 
za vse, ki so se hoteli naučiti kvali
tetnega snemanja in tudi za tiste, ki 
jih ta umetnost nasploh zanima.

Seminarje obsegal 60 ur, razdelje

nih na teoretični in praktični del. Ude
leženci smo izvedeli veliko o zgodo
vini filma, filmski in videokameri, 
montaži,... Vsak je izdelal fotostrip 
in v manjših skupinah kratke filme 
po lastnem scenariju.

Seminar je vodil režiser Boris 
Petkovič - avtor Odklopa in kratkega 
filma Naprej, s katerim je leta 98 na 
filmskem festivalu v Sankt Petersbur- 
gu požel prvo nagrado. Istega leta pa 
je bil tudi najbolj gledan film v ljubl

janski Kinoteki. Kot smo izvedeli, pa 
bo kmalu prišel na platna Uidi nje
gov celovečerec Marmelada.

Organizator seminaija Tom Go
ni izdj pravi, da se z aktivnostmi v 
prostorih DZMP-ja trudijo delno na
domestiti mladinski center. Imajo tudi 
ambiciozne načrte za skupino, ki bi 
bila pripravljena delati na področju 
medijev, zato bo v začetku julija pote
kel nov seminar.

Petra Opravi

MePZ V1VA na koncertu 9.decembra 2000 v Kulturnem centru Janeza Trdine v Novem mestu.

Trenutno pospešeno in do potankosti izdelujemo nove pesmi. Pred nami je namreč Naša pe- 
' sem, mariborsko tekmovanje, na katerem se vsaki dve leti pomerijo najboljši slovenski zbori. 

Letos se bo omenjenega tekmovanja udeležilo 7 moških, 2 ženska in 15 mešanih pevskih zborov. 
Viva bo tam edini predstavnik Posavja, kar nam pomeni odgovornost, hkrati pa tudi veliko čast. 
Uspeh predstavlja že sama uvrstitev na to elitno prireditev. V času dvodnevnega tekmovanja, se 
bomo v soboto, 24. marca, v dvorani Union predstavili javnosti, in sicer na popoldanskem kon
certu, ki bo ob 15. uri. Zapeli bomo štiri pesmi. Če boste takrat kje v bližini, ste seveda vljudno 
vabljeni k poslušanju. Na tamkajšnjem odru bomo peli že tretjič in upamo, da bo doma na steni 
poleg dveh že osvojenih srebrnih plaket mesta Maribor visela še kakšna. S tekmovalnim progra
mom smo se za vajo že predstavili v cerkvi Sv. Lovrenca v Brežicah. Enako smo naredili tudi v 
soboto, 17. marca v Domžalah, na skupnem koncertu s še dvema zboroma, ki bosta tudi nastopi
la na Naši pesmi. To sta MePZ Cantemus iz Kamnika in pa Domžalski komorni zbor. Nas pevce 
pesem kljub tekmovalnemu vzdušju vedno povezuje. Po Naši pesmi bo Viva šla na kratek oddih, 
nato pa nas čakajo že novi projekti. Med drugim nameravamo v sodelovanju z RTV Slovenija 
posneti naš projekt ljudskih pesmi in plesov “Ob sotočju”, jeseni pa organizirati letni koncert. V 
lanski sezoni se nismo odpravili nikamor čez mejo, zato se nam pa proti koncu letošnjega leta 
obeta koncertiranje ali tekmovanje v tujini. Cilj ostaja zaenkrat še skrivnost... Na koncu pa: 
vivat, crescat, floreat; naj še naprej živi, raste in cvete na poti k novim izzivom prihodnosti!

Amir Tokič - bariton
v____________________________________________________________________________________________J

( ! N

Viva z zanosom naprej
MePZ Viva Brežice svojo kratko, a bogato zgodovino še vedno zagnano nadgrajuje z novimi 

projekti.
Skoraj petdeset nas je že. Spremlja nas pesem in dobra volja, ki jo skušamo prenašati tudi na 

naše poslušalce. Mešani pevski zbor Viva, ki deluje že 9. leto, je vedno v gibanju. Letošnjo 
sezono nikakor nismo lenarili. V Novem mestu smo peli z MePZ Pomlad, poustvarjali smo na 
razborskih večerih, pa tudi v Knežaku. Začeli smo s snemanjem naše druge zgoščenke, ki jo 
želimo čimprej izdati.

Posavci se predstavijo
Brestanica - Na gradu Rajhenburg so v okviru Kulturnega društva 

Svoboda Brestanica v Galeriji Staneta' Fabjančiča na dan, ujet med 
dnevom žena in dnevom mučencev, otvorili likovno razstavo različnih 
avtorjev iz Posavja.

Ob priloinosti je zapel tudi Posavski oktet.

Svoje izdelke različnih zvrsti, motivov in tehnik je predstavilo kar 
22 različnih likovnih umetnikov iz Posavja. Rafael Andlovič, Vlado 
Cedilnik, Andrej Čebular, Stane Fabjančič, Slavica Jesenko, Vlado 
Kopinč, Cvetka Miloš, Polde Petan, Pavle Predanič, Rudi Stopar, Tone 
Tomazin, Vesna Bratič, Rajko Čuber, Guni Fabjančič, Željko Halam- 
bek, Janez Klavžar, Jože Marinč, Jožica Pavlin, Jožica Petrišič, Vlad
ka Stoviček, Božidar Ščurek in Vesna Zakonjšek. L.P.

nc

Brežice - V sodelovanju s Koroškim pokrajinskim muzejem je 
v prostorih Mladinskega centra Brežice do 20. aprila 2001 na ogled 
razstava “NE”, ki govori o drogah. Pojem drog namreč obsega poleg 
vedno aktualnih mamil tudi kavo, cigarete, tablete in skoraj vsakdo 
od nas je mali odvisnik. Mladinski center Brežice se že vse od 
svojega začetka intenzivno trudi ozaveščati javnost o problematiki 
drog, kije vse bolj močno prisotna tudi v Brežicah in ni le problem 
mladih. V preteklosti so več izpostavljali mamila, ki pa jih še vedno 
marsikdo enači z drogami, zato so se tokrat odločili k problemu 
pristopiti celostno. K.M.

Klavirski večer z Nino Mole
Radeče - V dvorani doma PORP Radeče so številni ljubitelji 

klasične glasbe lahko dobesedno uživali v preigravanju klavirja lan
ske študentske Prešernove nagrajenke, sicer domačinke Nine Mole, 
ki je Prešernovo nagrado prejela za izvedbo Hačaturjanovega koncer
ta s simfoniki RTV Slovenija. Nina Mole se je rodila leta 1977 in je 
absolventka klavirja na Akademiji za glasbo v Ljubljani pri prof. 
Andreju Jarcu.

Za izvedbo Beethovnove Sonate, dveh Debussyevih Etid, Mar- 
tinujevih Treh čeških plesov in Chopinovega Scherza je mlada pia
nistka požela prave ovacije občinstva, nastop v Radečah pa je bil 
nekakšna generalka pred snemanjem v Studiu 14 v Ljubljani, kjer bo 
po izboru skupine kritikov, sodelovala z najbolj uveljavljenimi slov
enskimi pianisti. D.K.

Kaj želi vsaka mati?
Dobova - Poleg drobnih pozornosti in iskrenosti bi bila počaščena 

s povabilom na takšen koncert, kot ga je pripravilo ob materinskem 
dnevu KD “Zvezda” Dobova ob 5. obletnici Mladinskega pevskega 
zbora, ki ga vodi zborovodkinja Estera Cetin, članice pa so prejele 
bronaste Gallusove značke, ter Ljudskih pevk istega kulturnega 
društva.

Članice Mladinskega pevskega zbora - dobitnice bronastih Galluso
vih značk

V cerkvi imena Marijinega so nastopili še Rogisti KD “Franc 
Bogovič”, Mešani pevski zbor KD “Zvezda” z recitatorko Jasno Laza
revič, na citrah Tinka Budič in na orglicah Danilo Sitar ter na har
moniki Marko Hatlak, Terezije Toporišič, ki je razmišljala o ma
terinskem dnevu, in Vokalna skupina bratov kapucinov.

Župnik Damian Vračko in članice Mladinskega pevskega zbora 
so ob koncu koncerta vsako ženo (prisotne niso bile samo mame) 
obdarili s šopkom pomladnega cvetja. Priznanje, “da ne bi bilo tako, 
kot je”, pa je dobila tudi predsednica Darinka Cvetko Šegota, ki je 
gonilna sila društva. N.J.S.

Sava6to, 21.3-2001

Poskušam doumeti, zakaj pra
vijo, da je marec ženski mesec. 
Menda zaradi prejšnjega in zdaj
šnjega dneva žena in novodobnega 
materinskega. Prvi prejšnji je bil 
gromoglasen, zdajšnji nekako 
sramežljivo ali spoštljivo tiho ele
ganten, materinski se je iz prvot
nega evforičnega prelevil, lahko bi 
rekla, v normalno materinskega. 
Toda, lepo prosim, kateri mesec ni 
ženski in materinski. Kot da je o 
ženskah vredno govoriti in pisati le 
dvakrat v mesecu marcu. Potem gre 
do naslednjega marca vse po sta
rem. Služba, redko družba, če le ni 
katera tako samosvoja in si jo pri
vošči in si ne beli preveč glave, ko 
dom kriči “kaj pa mi, kje smo pa 
mi ostali?”, preko roba poln kup 
obveznosti, ki itak počakajo in nad
gradnja - frustracije zaradi prene
hanja delovnega razmerja. Itd. Tre
nutno so v primežu trgovke, ker se 
je Zorči (tako pravi moj starejši 
vnuk g. Jankoviču) poročil z Mer- 
katoijem in zanemaril, da so levo 
in desno še ljudje v ženski in mate
rinski obliki, ki bi radi delali, služili 
kruh in domačim omogočili kak li
ter mleka več ter dražjo čebulno, 
česnovo ali olivno štručko. Ma
mam se zgodi kak favorit v obliki 
računalničarja ali požrešnež več ton 
sira, jih srce boli in vrta po sebi. 
kje je zamočila. In seveda pozabi, 
da je vse v človeku, da človek dela 
na sebi, če le hoče. Za opravičilo 
hoče biti kriva. In je skromna, p3 
vem, da ji globoko v srcu igra, & 
se ji zgodi doktorica znanosti 
Ivanka Počkar ali doktor znanosti 
Milan Jazbec. Dva človeka, ki se 
poznata in spoštujeta. In se preko 
mene pozdravljata. Ker sta mi dala 
priložnost, da sem ju preko časopis; 
nih enot in špranj predstavila. Pa bi 
bilo zanju veliko premalo velikan
sko okno. Krona Milanovega dose
danjega dela “Diplomacije novil1 
majhnih držav” je v tisku, Ivanka 
(in z njo jaz in, ko bi se začel & 
kdo) se ubada z vprašanji, kam b1 
se obrnila, da bi svojo kron0 
dosedanjega dela “Rokodelci i0 
obrtniki v Brežicah od druge p°" 
lovice 19. stoletja do 2. svetovi 
vojne” pripravila v tiskani obliki' 
da bi postala publikacija in s ten1 
dosegljiva ljudem iz katerih je iz$a 
in jim je namenjena. Mamam 
zgodijo mladi glasbeni umetniki* k* 
obiskujejo dve šoli hkrati in, kis 
pogumom pokažejo, kako razkošje 
ponuja glasbeni svet. Mame s(m)° 
vesele vseh dosežkov. Mame sprcJ" 
me(jo)mo tudi Cankarjeve “Škode" 
lice kave”. Mamam se zgodi mans1' 
kaj. In očetom. Tudi mojemu, bj 
posveti se mi, zakaj so naši očeti 
odstavljeni na rob vseh dogodk°v'

Moja vrata so galerijski pan° 
risanih umetnosti Tomaža in Greg1' 
ja. Kraljujejo rožice, ladje, palrt10, 
morje, pesek, sonca vseh vrS’ 
Tenkočutna zaznavnost vnuČkov' 
kaj mi je ljubo. In je raznobarvna 
praznična priložnostna zbirka, 
sili iz vseh predalov. Otroško 
krena. Zato je lepo biti že babi. 
kot pravita, to sploh ni.

Ampak, v srce ni moč videti .
Natja Jenko Sun 1
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intervju

Vse ob pravem času za Alenko Godec
Alenka Godec je pevka s čudovitim glasom in izjemnimi sposobnostmi. Njeno glasbo ne moremo poslušati kar mimogrede. 
Zanjo si je potrebno vzeti čas in ji prisluhniti. Morda tako kot smo ji na letošnji EMI, ko je zasedla tretje mesto. Z novo 
ploščo je naznanila novo obdobje v njeni glasbeni karieri, ki si jo uspešno kreira že 13 let.

Formule za uspeh v glasbi kot v 
matematiki ni. Uspeh v glasbi si vsak 
razlaga po svoje.

Kaj pravzaprav mora človek 
narediti, da uspe priti na vrh?

.JSfajvečkrat je za uspeh ključnega 
pomena splet srečnih naključij. Vsaj 
pri meni je bilo na samem začetku 
tako. Potem pa je seveda od vsakega 
posameznika odvisno, kako se bo 
prebijal skozi, oziroma čez glasbene 
vode in prepreke. Kot večkrat pravi
mo, je največkrat lažje priti na vrh 
kot pa se na njem obdržati. Potrebna 
je velika mera “odpornosti”, energije, 
časa in seveda tudi talenta in znanja 
Zame je uspeh to, da lahko živim od 
nečesa, kar mi predstavlja neveijet- 
no veselje in srečo, da lahko pojem z 
vrhunskimi glasbeniki, da sem na tej 
naši ljubi sceni prisotna bolj ali manj 
že 13 let."

Priti in obstati v samem vrhu slo
venskih pevk ni enostavno. Nenehno 
moraš biti “in ” in se dokazovati tako 
ali drugače. Alenka Godec je prav 
gotovo tista, ki je v vrhu od svojega 
začetka. Je težko priti do takega mes
ta?

“Potrebno je predvsem srečno 
naključje, da te odkrijejo. Jaz sem pač 
taka da sama le redkokdaj ali skoraj 
nikoli ne prevzamem pobude. V 
glasbenem smislu je to hitro ozna
čeno kot “grebatorstvo” ali podkupo
vanje. Čakala sem, da me odkrijejo, 
potem pa sem se zanesla na svoj glas 
in talent in ne preveč agresivno skrbe
la za to, da so ljudje vseskozi vedeli 
zame. Opazili so me Big Bandovci, 
New Swing Quartet in ostali priznani 
glasbeniki, s tem pa je povezan tudi 
moj položaj v slovenski glasbi. Pa 
hvala za kompliment!”

13 let dela na glasbeni sceni in to 
na samem vrhu je kar lep in zavidan
ja vreden stat Alenka je na sceni 
prav toliko. Začela je peti v skupini 
„CAFE“. Njena zgodba se začne ne
kako takole:

,J>va meseca sem že “delala” pri 
Nadi Žgur, ko me je le-ta predlagala 
Primožu Peterci, avtorju mojega naj
večjega hita do sedaj - skladbi „TVO- 
JA“ kot izvajalko za njegovo pesem. 
S pesmijo smo sodelovali na Pop de
lavnici leta 1988 in poželi trojno 
zmago. To pa je bila tudi moja od
skočna deska."

Biti pevka ni enostaven poklic.

Ljudje te gledajo, poslušajo, ocen
jujejo, kritizirajo. Stalno si na očeh! 
Kljub vsemu pa seveda vidijo le 
zunanji “blišč” tega dela. Alenka pa 
je “punca” s hrbtenico in tudi o tem 
ima svoje mnenje!

,No ja, še vedno v naši mali deželi 
obstaja možnost, da izvajalec, oziro
ma javna oseba “dozira” koliko, ozi
roma kaj se o njej piše. Sama se 
nerada preveč izpostavljam, še manj 
p>a želim izpostavljati svojo družino. 
Ko si enkrat na očeh vseh, se moraš 
čimprej sprijazniti s tem, da te eni 
kujejo v zvezde, nekateri pa v tla. 
Trda koža je priporočljiva!"

Glasba Alenke Godec ni takšna, 
da bi jo lahko poslušali v nedeljo ob 
„kroiniku juhe“ skupaj s čestitkami, 
ampak sije zanjo potrebno vzeti čas, 
jo poslušati, premlevati in si jo tako 
vtisniti v spomin. Alenka pesmi, ki 
jih odpoje, izbira sama, nikoli ne 
misli, ta bi bila dobra za uho in ne 
gleda na uspeh pesmi s tega stališča, 
ampak v pesmi išče čisto nekaj 
drugega.

„Za tuje skladbe bi rekla, da me 
največkrat prevzame najprej stil, 
harmonije, takoj za tem pa vokal - 
“viža” in besedilo, seveda. Zame je 
pravzaprav pomembna celota. Če mi 
ni všeč pevka, te pesmi ponavadi ne 
poslušam več. Uidi ko sama izbiram 
pesmi, ne gledam toliko na trenutni 
trend glasbe, ampiak si skušam pred
stavljati piesem kot celoto, ali ima tisto 
“nekaj” ali pa ne!“

Letos je Alenka ponovno sodelo
vala na EMI, našemu izboru za pe
sem Evrovizije. Njena pesem in Alen
ka sama s svojo novo podobo je po
žela izjemen uspeh, na koncu je bila 
tretja, skupaj s Karmen Stavec. Mno

gi so mnenja, da bi Alenkina skladba 
morala predstavljati naše barve na 
Evrosongu. Vendar okusi so različni. 
Pevci takega kova kot je Alenka pa 
se pravzaprav le redko odločajo za 
sodelovanje na kakem festivalu. Kaj 
je na EMO privabilo Alenko? Si je 
Želela zmagati? Zanjo namreč ni 
značilno, da bi sodelovala na vseh 
mogočih festivalih in si tako kopičila 
nagrade.

„Gotovo ne sodeluješ za to, da bi 
bil zadnji. Je pa res, da sem že misli
la, da mi po 13 letih zadosti uspešnega 
glasbenega ustvarjanja ni več treba 
na tekmovanja. Toda to je hkrati od
lična možnost, da se predstaviš zares 
veliki publiki, saj je EMO gledalo 
veliko ljudi. Moram pia tudi priznati, 
da sem bila zares zelo motivirana, saj 
sem imela čisto drugačno pesem, 
tako, ki sem si jo že dolgo želela. Po 
13 letih enostavno ne bi šla na oder z 
nekakšno “preverjeno” balado, kar pa 
ni izključeno za Slovensko popevko.

Nekateri glasbeniki zagovarjajo 
nagrade in ocene publike, spet drugi 
strokovne žirije. Najbolj idelano pa 
bi bilo, če bi se obe oceni “pokrili”. 
Alenka Godec ni na EMI dobila to
liko točk od publike kot od strokovne 
Žirije.

„Seveda je pomembno eno in 
drugo. Je pa res, da sem sama sebe 
navadila na to, da mi je strokovna žiri
ja bolj naklonjena, tako da ne “trpim” 
preveč, če me publika oceni slabše. 
Dejstvo je, da se nisem nikdar prila
gajala okusu publike ali razmišljala 
o tem, kaj bi bi|o komercialno 
uspešnejše.

Alenka je pred nedavnim izdala 
novo ploščo „VSE OB PRAVEM 
ČASU“. To je že njena sedma plošča, 
na njej pa je glasba za prefinjene 
glasbene sladokusce.

.Ploščo „Vse ob pravem času" 
sem posnela skupaj z Big Bandom 
RTV Slovenija in je pred kratkim 
izšla pri ZKP RTV Slovenija. Na njej 
so nove piesmi, napisane prav za to 
zasedbo in zame z lepimi besedili in 
stilsko pokriva bolj p»p s privdihom 
jazz-a, sambe, swinga. Zelo razno
vrstna in ..prijazna do okolja".

Z novo ploščo je Alenka zakora
kala v> bolj Moderne ritme in izkazalo 
se je za dobro, saj zmaguje na lestvi
cah. Se je Alenka morda odločila za 
bolj komercialne vode?

“No ja, ritmi so zelo različni, 
mogoče pa so priredbe tiste, ki dajo 
piko na i. In seveda besedila. Menim, 
da je bilo na prejšnjih ploščah dosti 
proslušljive glasbe oziroma glasbe, ki 
bi bila lahko bolj “komercialno” 
uspešna Big Band pa ima proseben 
zvok, vsekakor pesmi zvenijo bolj 
“živo” in mislim, da je to tisto, kar 
daje tej plošči pxxseben pečat in žlaht
nost.”

Ženska je lahko popolna šele 
takrat, ko si ustvari svojo družino. 
Tudi Alenka se je odločila, da poskr
bi za svoj naraščaj, ima sina in moža, 
vsi skupaj pa živijo harmonično in 
brez posebne publicitete. Kako pa na 
kariero gleda družina, sin in mož?

„Kot sem že rekla, svoje družine 
ne izpostavljam. “Javna oseba” sem 
jaz in jaz sem tista o kateri naj pišejo, 
katero naj hvalijo ali kritizirajo. Na
redim pa tudi izjemo: včasih ljudem 
pokažem Luko - mojega sina. Dejst
vo je, da se zavedam, kdo in kaj mo
ram biti na odru in kdo doma. Publika 
zahteva svoje, družina pa svoje!"

Večina uspešnih pevk kar bolest
no skrbi za svoj videz. Alenka se ne
kaj časa ni preveč obremenjevala, in 
če je imela kakšen odvečen kilogram, 
si zato ni belila glave. Je pa opaziti 
vidne spremembe tudi na njenem vi
dezu. Postala je vitkejša, skratka 
drugačna. Odločila se je shujšati. To 
ji zelo”paše”! Namreč večina žensk 
se s tem problemom ukvarja iz dne
va v dan. Le kaj je “počela”, da ji je 
uspelo?

,J3olj zdrava prehrana! To je za
kon! Kombinacija hrane, pijača pa 
voda, sladilo: umetno, polnozrnat 
kruh. Pri meni je bilo to zelo spon
tano, saj se mi prej nobena drastična 
dieta ni obnesla. Sem že skoraj vrgla 
praško v koruzo, potem pa... Nisem 
si mislila, da bo tako enostavno, je 
pa res, da sem prej jedla preveč in 
nezdravo. S svojo postavo sem sedaj 
zadovoljna, kar pa ne pomeni, da zdaj 
lahko pokažem vse. Se da pa veliko 
stvari skriti. K sreči premorem dovolj 
samokritike. Ampak verjemi, slad
karijo si privoščim vsak dan!“

Za konec pa še nekaj za bralce 
našega časopisa „SAVAGLAS“.

„Vsem skupaj glasbeni pozdrav 
in čim več poslušajte slovensko glas
bo. Morda „Vse ob pravem času".

Majda Arh-Sevšek

slovenska narodna glasba<1

Smeh klarineta
SLOVENSKI 

ZVOKI, ansambel iz 
Rogaške Slatine pove
zuje ljubezen in vesel
je do glasbe. Lansko le
to je ansambel doživel 
kadrovsko spremem
bo, ki pra se je pokaza
la za odlično formulo 
usprchov na nadaljnji 
glasbeni poti. V novi, 
prenovljeni zasedbi je 
ansambel skupaj nekaj 
manj kot leto dni. V 
tem času pa so z novo 
pridobitvijo, pevko 
Lidijo Kožar, že posne
li novo kaseto in zgoščenko, ki so jo že napovedali pred časom. Dela jim 
seveda ne manjka, nikakor p>a ne slonijo na uspehih. V ponos jim je priznanje 
z lanskega festivala Graška gora, kjer jim je strokovna komisija namenila 
naziv najboljši ansambel festivala v celoti. Na omenjenem festivalu so se 
predstavili s pesmijo Naši prazniki, ki pa je tudi lepo sprejeta pri poslušalcih. 
Nove skladbe, ki so jih izdali na kaseti in zgoščenki, so mladostno sveže in 
ravno prav poskočne za ples ter umirjene za sanjarjenje. Naslovna skladba 
Smeh klarineta je sicer že nekoliko starejšega datuma, mnogi poslušalci seje 
bodo spominjali po izvedbi ansambla Toplišek, iz katerega je tudi nekaj članov 
v sedanjem ansamblu Slovenski zvoki. Skladba je delo Toneta Lugariča in 
Jožeta Topliška, na katero p>a veliko stavijo tudi sami člani ansambla. Razen 
naslovne piesmi je vso glasbo napisal vodja ansambla Bojan Lugarič, ki tudi

poje in igra klarinet. Besedila prakso napisali Ivan Sivec, Dušanka Pešak in 
Vera Šolinc. Poleg Bojana, so v ansamblu še: Zlatko Žikovšek na trobenti, 
Jože Drugovič na harmoniki, Jani Toplišek na bas kitari in baritonu, Mirko 
Kosar na kitari in pievka Lidjja Kožar. Razen Janija in Jožeta p>a fantje tudi 
zaprojejo. Posebnih načrtov nimajo, želijo pia kar najbolj predstaviti svoje 
delo. Pojavili se bodo tudi na kakšnem festivalu, ki je dober za promocijo 
samega ansambla-Trebušček moj, Nič ne trkaj, K vojakom in Sremiška, le-ta 
je tudi himna in pronos krških vinogradnikov, pia bodo na mah osvojile srca 
pioslašalcev. Mladostni elan ansambla Slovenski zvoki napioveduje stalnico 
na slovenskem narodno zabavnem prodročju. Člani ansambla se bodo držali, 
kot pira vi vodja, vodila, da bi igrali kakovostno in zadovoljili čimširši krog 
pioslušalcev. Svojo zagnanost in delovno vnemo pa bodo piotrdili tudi na 
našem koncertu Z LOJTRCO POD OKENCE, 20. aprila.

Ansambel Stanka Mikole

lestvice

A I
radi o/brežic c.

Lestvici lahko pioslušate vsak četrtek v večerni oddaji “Glasbeni lonec”

SLOVENSKA LESTVICA

1. NE NI RES - NUŠA DERENDA
2. OSTANI TU Z MENOJ - KARMEN STAVEC
3. DOBRA VILA - TABU
4. PRIDI IN POGLEJ - ALENKA GODEC
5. LJUBIM SE V ZAVETJU NEMEGA SPOMINA - TULIO 
FURLANIČ
6. ROMEO IN JULUA - FLIRT
7. TRAVICA - CALIFORNIA
8. LUNAPARK - KINGSTON
9. NE MISLI DA UMIRAM - MIRAN RUDAN
10. VSE JE OK - JAN PLESTENJAK

TUJA LESTVICA

1. ROAD TRIPPIN - RED HOT CHILI PEPPERS
2. ORIGINAL PRANKSTER - OFFSPRING
3. HE LOVES U NOT - DREAM
4. CHILLIN’- MODJO
5. WHAT A FEELING - DJ BOBO&IRENE ČARA
6. INNER SMILE-TEXAS
7. SAVE ME - HANSON
8. IT 3VASNT ME - SHAGGY
9. WINN THE RACE - MODERN TALKING
10. LOVE IS BLIND - DAVID COVERDALE

LESTVICA DOMAČIH 5
Lestvico lahko pioslušate vsak torek v večerni oddaji Z LOJTRCO 
POD OKENCE.

1. SMEH KLARINETA - Slovenski zvoki
2. VSAK KLAS JE ZLAT - ans. Tonija Verderberja
3. MOJA DRUŽINA - ans. Pomlad
4. SLOVENSKO DEKLE - ans. Igor in Zlati zvoki
5. LETA BEŽIJO - ans. Tineta Stareta

r KUPON ZA GLASOVANJE

■ Glasujem za slovensko p>op skladbo:_________________________  .
■ Glasujem za tujo skladbo:__________________________________ .

Glasujem za narodno zabavno skladbo:______ ’___________ j_ .

Moj naslov:______________________________________________ |

. Kupone piošljite na naslov:
Radio Brežice, Trg izgnancev 12, 8250 Brežice

I---------------------------------------------------------------------------------------------1

Blizu Škofje vasi pri Celju že 15 let uspiešno deluje ansambel Mikola. 
Njegov vodja, Stanko Mikola, velja za enega najbolj vsestranskih glasbeni
kov, saj igra tako v triu kot kvintetu, px> vrhu pa še vodi svoj harmonikarski 
ansambel in uči nadebudneže igranja na harmoniko. Ansambel Mikola, ki se 
v zadnjem času piojavlja največ kot trio s pievko, je sodeloval na mnogih 
festivalih narodno zabavne glasbe in pirejel že mnoga prriznanja za svoje delo. 
Poleg tega so zastopali tudi naše barve onkraj meja tako v Bosni in Hercego
vini kot Nemčiji. Glasbo ustvarja predvsem Stanko Mikola pomagajo pia 
mu tudi Igor Podpečan, Bojan Zeme, Boris Rošker in Ljubica Mikola besedila 
zanj pia pišejo Vera Šolinc, Tone Gaberšek, Ivica Cvikl in Karel Hribernik.

Ansambel Korenine iz Novega mesta napoveduje izid nove 
kasete in zgoščenke z melodijama Lajnar in Pojoča skrinjica.

Harmonikar skupine Slapovi Martin Štibernik igra sedaj na 
popolnoma nov model harmonike Rutar, katere posebnost je ta, da 
ima glasilke iz srebra. Slapovi pa bodo posneli že tretji videospot s 
svoje zadnje kasete z naslovom Na Dolenjskem je dekle.

V soboto, 31. marca, bo v Bohinju festival Slovenska polka in 
valček 2001, na katerem se bo predstavil tudi ansambel Petra 
Finka, tokrat s polko.

Radio Brežice pa pripravlja že tradicionalni koncert Z lojtrco 
pod okence, letos zopet v Kulturnem domu v Krškem, 20. aprila, 
na katerem bodo med drugim nastopili: ansambel Francija Zemeta, 
Tonija Hervola, Tonija Verderberja,....
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košarka

Zmaga za veterane
Artiče - Dolgoletna tradicija košarke v Artičah se nadaljuje. Letošnja 25. sezona je prinesla 
nove zmagovalce lige. Z naslovom najboljših so se tokrat ovenčali Veterani Brežice, ki pa so se 
za svojo zmago pošteno “nagarali” proti artiškemu Bumefektu. Za zmago 58:53 je bil potreben 
tudi podaljšek. Občinstvo je bilo nad prikazanim kljub dolgemu programu navdušeno.

Rekreacijska liga v košarki 
ima v Artičah dolgoletno tradici
jo, saj njeni začetki segajo v 70- 
ta leta, ko je bila v okviru TVD 
Partizan ustanovljena košarkar
ska sekcija. V tistem času so mla
di igralci tekmovali v razširjeni 
ljubljanski in zasavski ligi. Delo
vala pa je tudi ekipa mladincev 
in kadetov. Ideja za rekreativno 
ligo seje porodila Milanu Jazbe
cu in Dragu Ivanšku. Prav z Mi
lanom Jazbecem je povezan tudi 
poskus, da bi košarka v Artičah 
postala tekmovalni šport, kar je 
zaradi takratnih pogojev, ko še 
niso imeli svoje športne dvorane 
ostalo le pri željah. -Zato pa so 
toliko bolj vztrajno gradili na re
kreativni igri, kije vse bolj prilju
bljena vse v današnje dni. Zadnji 
dve leti ne govorimo več le o ko
šarki Artič in okolice, ampak kar 
o Posavski ligi.

Tako je v letošnji sezoni sodelova
lo kar devet ekip s približno 1 lOigral- 
ci, žal so nekatere zaradi časovne 
omejenosti bili prisiljeni zavrniti, a 
organizatoiji lige že razmišljajo, kako 
odpraviti to nevšečnost in seveda 
omogočiti sodelovanje vsem 
zainteresiranim ekipam.

Tekmovanje je potekalo v 
dveh delih. Prvi del so ekipe 
opravile po enokrožnem sistemu, 
vsaka z vsako, prvih osem pa se 
je uvrstilo v nadaljevanje. lige.

Zaključek lige pa je prinesel tudi 
končne uvrstitve, kar smo si lahko 
ogledali v športni dvorani v 
Artičah. In sicer je po izjemno

krožena liga. In v resnici je orga
nizatorjem potrebno čestitati za 
vzorno izpeljano tekmovanje. 
Kljub temu pa misel v razmislek;

Boj je bil na trenutke zelo dramatičen, zmaga po podaljšku pa toliko 
bolj sladka. Posnetek je iz finalnega obračuna za prvo mesto.

napetem in na trenutke celo dra
matičnem boju, ki ni bil nič manj 
zanimiv kot “velika” košarka, 
naslov najboljše ekipe pripadal 
Veteranom Brežice, ki so po 
podaljšku z 58:53 premagali 
Bumefekt Artiče. Tretje mesto si 
je priigrala ekipa Okrepčevalnice 
Štritof. Za najboljšega strelca so 
proglasili igralca tretje uvrščene 
ekipe, Mileta Marceliča.

Skratka, še ena uspešno zao-

strelstvo

tekmovanja so se tega dne začela 
že v zgodnjih popoldanskih urah, 
zaključila pa so se po skoraj šes
tih urah, zato morda le ne bi bilo 
napak, da bi v bodoče tako za 
dobro igralcev kot tudi gledalcev, 
ki jih je bilo v dvorani zelo veli
ko, organizatorji razmišljali, da bi 
finalni del tekmovanj izpeljali, 
sicer isti dan, a morda v dveh de
lih.

Karmen Molan

Kaže na slovo od 1. lige
Murska Sobota, Brežice, 

Ljubljana - Na šestem, predzad
njem turnirju letošnje 1. državne 
lige v streljanju z zračno pištolo 
so znova slavili strelci iz Rečice 
pri Laškem, medtem ko so oslab
ljeni Brežičani zamudili lepo pri
ložnost za večjo bero točk. Za os
vojeno deseto mesto so namreč 
osvojili le tri točke, kar bo za ob
stanek v družbi najboljših bržko
ne premalo. V brežiških vrstah

je tokrat zelo dobro streljal vete
ran Vlado Sabadoš, ki je s 556 
krogi dosegel svoj najboljši rezul
tat sezone. Brežičani so trenutno 
na 11. mestu.

Člani strelskega kluba Kruno 
Brežice pa so priredili 3. turnir 
letošnje regijske pionirske lige v 
streljanju s serijsko zračno puško. 
Med ekipami je Trebanjcem že 
drugič zapored uspelo premagati 
nekoč nepremagljive Leskovča-

Obetavni rod mladih brežiških strelcev.

ne. Ti so tokrat zasedli drugo mes
to, medtem ko je bila ekipa gos
titeljev četrta. Po treh krogih je v 
ekipni razvrstitvi na prvem mes
tu Trebnje (1545), drugi Leskovec 
(1537), tretja Iskra Semič (1424), 
na četrtem mestu Kruno Brežice 
(1328), na petem pa Marok Sevni
ca (1234).

Zadnjega, 7. turnirja letošnje 
državne lige v streljanju z zračno 
pištolo za mlajše mladince in mla
dince pa se je udeležila kar osem
članska odprava mladih pištolarjev 
brežiškega strelskega kluba. 
Nastop je bil zelo uspešen, saj sta 
se mladinec Matej Krajnčič ter 
mlajša mladinka Vesna Kržan 
domov vrnila z bronastima medal
jama okoli vratu, po trije mlajši 
mladinci in mlajše mladinke pa so 
uspeli izpolniti norme za nastop na 
državnem prvenstvu, ki bo konec 
meseca potekalo v Dobrovniku. 
Letos bodo tako na državnem 
prvenstvu prvič nastopili vsi trije 
bratje Krajnčič iz Globokega. 
Omeniti še velja, da bi Kržanova 
lahko celo zmagala, a ji je prav pri 
zadnjem strelu zmanjkalo plina, 
zaradi česar je naboj le oplazil rob 
tarče. K.M.

gimnastika

Novi uspehi Rainovih 
deklet

Krško - V organizaciji Gim
nastičnega društva RAIN Krško 
je v telovadnici OŠ Jure Dalmatin 
Krško potekalo tretje občinsko 
prvenstvo v žehski športni gim
nastiki za selekcijske telovadke 
B-programa Gimnastične zveze 
Slovenije (GZS). Domače telo
vadke so dosegle odlične rezul
tate. V kategoriji deklic B-progra- 
ma GZS je 1. mesto osvojila

Urška Štus s seštevkom gimnas
tičnega mnogoboja 35,75 točke, 
najvišjo oceno - 9,40 točke - pa 
je prejela za sestavo na parterju, 
kar je bila tudi sicer naj višja oce
na tekmovanja. V absolutni kon
kurenci je 2. mesto med deklica
mi zasedla Nika Močivnik, ki je 
zbrala 34,85 točke, naj višjo oceno 
pa prejela na dvovišinski bradlji. 
Tretja je bila Vesna Bregar, ki je 
v mnogoboju zbrala 33,75 točke, 
najvišjo oceno je prejela na par
terju. V konkurenci kadetinje B- 
programa GZS je zmagala Urška 
Gramc, ki je v mnogoboju zbrala 
34,10 točke, najvišjo oceno je

prejela na parterju.
Med članicami B-programa je 

zmagala Simona Gnidica, ki je 
na štirih orodjih zbrala seštevek 
36,60 točke, prejela je vse ocene 
nad 9 točk oz. oceno 9,20 za pri
kazan preskok in sestavo na dvo
višinski bradlji.

V začetku meseca aprila se 
prične tudi spomladanska tekmo
valna sezona za selekcijske telovad
ke B-programa GZS. Že 7. aprila 
se bodo na III. prvenstveni tekmi 
pomerile v Kopru, 21. aprila na 
četrti v Ljubljani ter 12. in 13. maja 
v Rušah pri Mariboru na uradnem 
DP 2001 v B-programu GZS.

karate

Prva pokalna tekma
Idrija - V športni dvorani Športno-rekreacijskega centra v Idriji 
je potekala Prva Pokalna tekma za osnovnošolce v karateju, v 
kutah posamezno in ekipno ter v športnih borbah posamezno. 
Nastopilo 140 tekmovalcev iz 13 slovenskih karate klubov. Tek
movanje se je odvijalo po novih WKF pravilih. Odlično so nasto
pili posavski tekmovalci iz Karate kluba Hypo Sevnica, osvojili so 
15 medalj, KK Brestanica, 7 medalj in KK Krško, 4 medalje.

V katah posamezno sta pri 
malčkih letnik 93/92 Rocco 
Sušeč in Samo Vrhovnik, oba KK 
Brestanica, osvojila tretje mesto, 
v isti kategoriji je bila malčica Iva 
Poljšak, KK Brestanica prav tako 
tretja. V kategoriji mlajših dečkov 
letnik 91 je zmagal Jernej Poljšak, 
KK Brestanica, Domen Vavtar, 
KK Hypo Sevnica je bil tretji. Pri 
deklicah v tej kategoriji pa je 
zmagala Sevničanka Tajda Košir. 
Lino Šalamon, KK Hypo Sevni
ca je v kategoriji mlajši dečki let
nik 90 osvojil tretje mesto, Alen 
Zabasu, KK Hypo sevnica pa je 
bil v kategoriji mlajši dečki letnik 
89, drugi. Zmagovalec kategorije 
starejših dečkov letnik 88 je po
stal Denis Suhadolčan, KK Hypo 
Sevnica, pri dekletih v tej katego
riji pa je zmagala Marija Jeler, 
KK Brestanica, Tina Kolman, KK 
Hypo Sevnica je bila druga. Jas
mina Grilc, KK Brestanica je bila 
prva pri starejših deklicah letnik 
87, v leto starejši kategoriji pa je 
bila najboljša Vesna Požun, KK

Krško. Ekipno so v katah posa
mezno zlato medaljo osvojili mal
čki KK Brestanica, pri mlajših in 
tudi starejših dečkih pa je ekipno 
zmagal KK Hypo Sevnica, mlajše 
deklice KK Hypo Sevnica so bile 
ekipno druge.

V športnih borbah posamezno 
je v kategoriji mlajši dečki letnik 
89 -151 cm Aleks Valand, KK 
Hypo Sevnica zmagal, Marjo Da- 
vidovič, KK Hypo Sevnica je bil 
drugi v kategoriji mlajši dečki 89 
+ 151 cm. Zmagovalka kategorije 
starejše deklice letnik 88 -168 cm 
je bila Marija Jeler, KK Krško. Pri 
starejših dečkih letnik 88 +155 je 
bil najuspešnejši Jasmin Dautbe- 
govič, KK Hypo Sevnica, Tomaž 
Gorenc, KK Krško je bil drugi. 
Zmagovalec kategorije starejši 
dečki letnik 87 +162 je postal 
Uroš Šinkovec, KK Hypo Sevni
ca, Žiga Kump, KK Krško je bil 
tretji, pri starejših dečkih letnik 86 
-173 cm pa je zmagal Iztok Be- 
vec, Rok Kužem, oba KK Hypo 
Sevnica je bil drugi. K.M.

športno plezanje

Začela se je nova sezona
Ptuj, Brestanica - Z mesecem marcem se je začela tudi nova 

tekmovalna sezona za športne plezalce. Prva tekma prvenstva vzhodne 
Slovenije za osnovnošolce je bila na Ptuju, kjer so nastopili tudi tek
movalci Posavskega alpinističnega kluba (PAK). Starejši deček Nejc

Pozvek je na tem tekmovanju os
vojil 2. mesto, Jaka Bernardič je 
bil sedemnajsti, Simon Perčič pa 
devetnajsti. V kategoriji mlajše 
deklice je bila Katja Krejan peta, 
pri mlajših dečkih pa je Matic 
Trebušak osvojil 7. mesto, Am
brož Novak je bil sedemnajsti, 
Tomaž Perčič pa-osemnajsti.

Druga tekma tega tekmovanja 
je bila v Brestanici. Pri starejših 
dečkih je bil Nejc Pozvek tretji, 
Jaka Bernardič in Simon Perčič 
pa sta delila 11. mesto. Pri mlajših 
dečki so domači tekmovalci 
zasedli naslednja mesta: Matic 
Trebušak je bil 7., Amrož Novak 
12., Boštjan Podgoršek 20. in 
Tomaž Perčič 22., pri mlajših de
klicah pa je Katja Krejan zasedla 
4. mesto, Urša Bernardič pa je 
bila osma. K.M.

Pred začetkom tekmovanja so si 
tekmovalci ogledali demonstra
tivni prikaz plezanja smeri.

padalci

Padalci tudi v Žadovinku
Žadovinek - Posavje se lahko pohvali z bogato športno bero. 

Različni športi, znani in manj znani, domujejo tudi pri nas. Ker je v 
naši neposredni bližini že eno letališče in sicer vojaško, se ne gre 
čuditi navdušencem nebesnih višin v Žadovinku v Leskovcu pri 
Krškem.

Do sedaj smo prostor poznali kot poligon za makete, potem smo 
opazili tudi Cesno 182 z Borisem Resmanom, zdaj pa lahko 
občudujemo to Cesno, ko s seboj na potep po zraku odpelje tudi padal
ce. Mi smo sijih ogledali, in čeravno vreme ni bilo najbolj sončno, so 
se pogumno odpravili na svojo pustolovščino. Pred naš objektiv so se 
Sandi Jaklič, Tina Žakelj in Toni Baznik postavili tik pred vzletom, 
sicer pa so tega dne v zraku navduševali še Simon Dular, Tadeja 
Saje in Jožica Kegljevič. K.M.

napovedi

gimnastika
23.3.2001 - Gimnastično 

društvo Rain Krško organizira 
III. občinsko prvenstvo C-pro- 
grama gimnastike za osnovne 
šole. Tekmovanje bo v telovad
nici OŠ Jurij Dalmatin Krško, 
potekalo pa bo med 14. in 19. 
uro.

mali nogomet
25.3.2001 - Odigran bo 

Četrti krog srečanj Medobčin
ske malonogometne lige Bre
žice - Krško. Srečanja se bodo 
odvijala med 9. in 11. uro.

nogomet
24.3.2001 - Odigran bo 15. 

krog Medobčinske nogometne 
zveze Lendava. Tako mladin
ska kot tudi kadetska ekipa 
Krško se bosta v gosteh pome
rili proti Korotanu.

košarka
24.3.2001 - V športni dvo

rani OŠ Leskovec pri Krškem 
bo ob 20. uri potekal šesti krog 
drugega dela tekmovanj 
II.SKL. Pomerili se bosta ekipi 
KK Krško in KK Postojna.

košarka
Še imajo možnosti

Krško - V 4. krogu II. SKL 
je Krško v gosteh premagalo 
vodečo ekipo drugega dela prven
stva - Postojno - s 94:89 Peti 
krog, ki so ga Krčani prav tako 
odigrali v gosteh, pa je prinesel 
poraz proti Rudarju z izidom 
73:82.

Vsi trije omenjeni klubi si deli
jo trenutno prvo mesto na lestvici 
in imajo še vedno možnosti za 
vstop v I.B SKL, o čemer bo 
odločal zadnji, šesti krog.

karate
Bavarian open

Ingolstadt - V tamkajšnjem 
športnem centru v Nemčiji je bilo 
organizirano odprto člansko pr
venstvo pod nazivom mednarod
ni Grand Prix karate turnir Bavari
an open, na katerem je nastopilo 
preko 400 tekmovalcev iz dvanaj
stih evropskih držav Hrvaške, 
Slovenije, Welsa, Nizozemske, 
Francije, Danske, Romunije, 
Švice, Luxemburga, Belgije, Avs
trije in Nemčije. Tekmovanja so 
se udeležili tudi sevniški karate
isti, med katerimi je bil najus- 
pešnješi Marko Stopar v katah po
samezno med člani (drugo mes
to), ekipno pa je KKHypo Sevni
ca v članski kategoriji v postavi 
Marko Stopar, Denis Orač in Rok 
Črepinšek osvojil četrto mesto. 
Rok Črepinšek pa je v kategoriji 
športne borbe - člani do 78 kg os
vojil še četrto mesto posamezno.

atletika
AK Sevnica druga 
na DP

Železniki - Na državnem 
prvenstvu v krosu za pionirje in 
mlajše mladince, ki je potekalo v 
Želežnikih, so bili prisotni tudi 
atleti AK Sevnica. Na težki progi 
in v slabem vremenu so pokazali 
veliko vztrajnosti in borbenosti, 
najuspešnejši med njimi pa je bil 
Marko Virtič, ki je zasedel 2. 
mesto med posamezniki v kate
goriji pionirjev letnik 1986 in. 
mlajši na progi dolžine 2000 
metrov. Po zaslugi ostalih mladih 
tekmovalcev pa je ekipno Sevni
ca osvojila na tem tekmovanju 
drugo mesto.
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Po 10 mesecih osumljeni streljanja 
v Krškem - pred sodiščem

Krško - Na Okrožnem sodišču v Krškem je minuli teden potekala obravnava za poskus umora, gre za streljanje v Krškem, ko 
so maja lani streljali na Darka Božičnika, streljal naj bi Franc Arh, pri izsleditvi napadenega mu je pomagal Marjan Omerzel.

Tako je Arh osumljen poskusa 
odvzema življenja in je v priporu 
v Novem mestu. Njegov pomagač 
Omerzel pa je osumljen pomoči 
pri poskusu umora in se zagovarja 
s prostosti. Zanimivo je, da oba 
dejanje priznavata in se na obrav
navi nista zagovarjala.

Sodnik Miloš Medved je na 
glavni obravnavi skušal obnoviti 
dogodke lanskega 21. maja pred 
picerijo v Krškem. Takrat 27-let- 
ni Franc Arh iz okolice Krškega 
ter komaj 23-letni Marjan 
Omerzel iz okolice Sepovega sta 
v prehodu med lekarno in picerijo 
Račko počakala nekaj let starej
šega Darka Božičnika iz okolice 
Senovega. Taje uvidel nevarnost, 
saj je imel Arh v rokah pištolo in 
je uspel pobegniti v svoj osebni 
avto, Arh ga je dohitel in uspel 
skozi vrata prtljažnika priti v nje
govo vozilo ter mu grozil s pištolo 
in tudi streljal ter ga domnevno

ranil v zatilje glave. Ranjenec je 
uspel pobegniti na bližnjo Poli
cijsko postajo Krško.

Na enourni obravnavi je pote
kalo zaslišanje dveh prič, poli
cista, ki je bil dežuren na Policij
ski postaji Krško ter mlade nata
karice, ki je tisti večer delala v 
Fontani, kjer je Božičnik večerjal

in kjer je bil tudi Omerzel, ki naj 
bi Arha obvestil o njegovi prisot
nosti.

Natakarica pa oba osumljenca 
sicer pozna, saj sta bila redna gos
ta v lokalu. Prav tako osebno ni 
slišala streljanja, pač pa njen so
delavec, za katerega zagovornika 
zahtevata zaslišanje, enako pa

zagovornika Arha želita v nadalj
nji obravnavi poizvedek, kdo sta 
bila kuharja v Fontani, z enim od 
njiju se je Omerzel namreč tisti 
večer pogovarjal, tako priča nata
karica.

Poizvedbe želita še pri MNZ 
oz. na PU Krško in sicer, kdo je 
sodeloval pri pripravi ovadbe in 
kdo od uradnih oseb je bil prvi 
na kraju dogodka 6z. kdo je 
“snel” ključavnico na vozili, v ka
terem n'aj bi bilo streljano - zakaj 
se nista zagovornika izjasnila, v 
policijskem poročilu pa je takrat 
bilo zapisano, da so bila vrata 
prtljažnika odklenjena. Tožilec 
meni, da je smotrno zaslišanje le 
natakarja, ostale zahteve se mu 
zdijo nesmotrne. O tem se bo iz
rekel sodni senat, sodnik Medved 
pa je nadaljevanje obravnave v 
odsotnosti oškodovanega Božič
nika preložil na 30. marec letos.

Suzana Vahtarič

Franci Arh je policiji že znan, januarja 1999 je bil zaradi trgo
vanja s heroinom obsojen na dve leti zapora, konec istega leta pa 
se je pred senatom krškega sodišča zagovarjal še zaradi kaznivega 
dejanja velike tatvine. Ker so mu v kazen takrat prišteli tudi čas 
pripora, je pred dnevi omenjenega primera že prišel na prostost, a 
praktično takoj spet zabredel v kriminalne vode. Kot je povedal 
načelnik kriminalističnega urada PU Krško Sašo Jejčič, so prvo 
ovadbo zoper njega podali leta 1992, do prijetja leta 1998 v Dobovi 
pa kar 14, od tega 5 ovadb v Novem mestu in eno v Celju. In sicer 
predvsem za kazniva dejanja tatvin avtomobilov in vlomov v trgovi
ne s cigareti, pri slednjih je sodeloval z Darkom Božičnikom, ki 
zaradi teh podvigov ni bil obsojen, medtem ko je Arh sedel tudi 
zaradi teh. Krški kriminalisti predvidevajo, daje v tem morda vzrolj 
poskusa umora, še bolj verjetno pa zaradi delitve plena.

23 ton sira, ki Je, a ga ni
Brežice - Krški kriminalisti so v sodelovanju z Generalnim carin

skim uradom iz Ljubljane in Carinskim uradom Ljubljana odkrili pri
mer fiktivnega tranzita slovaškega sira. Sir Edamec naj bi s hrvaškim 
tovornjakom kot tranzit prepeljali skozi ozemlje Slovenije, dejansko 
pa je bil 2. marca s tovornjaka razložen. Voznika tovornjaka so poli
cisti prijeli, ko je s praznim tovornjakom izstopal na prehodu Obrežje, 
pri tem pa so kriminalisti odvzeli prostost tudi cariniku M.K. iz oko
lice Krškega. Njegova naloga v tihotapski verigi je bila potrditi, da je 
tovornjak poln tovora. Nekaj dni kaspeje so policisti pri hišni pre
iskavi pri občanu M.K. v okolici Brežic zasegli kar 23 ton sira. Če bi 
podvig uspel, bi se izognili plačilu davščin in carinskih dajatev v 
višini okoli .10 milijonov SIT. Našim policistom je še preostalo, da za 
vse podajo kazenske ovadbe.

Kriminalisti Policijske uprave Krško so v zadnjem času v sodelo
vanju s Carinskim uradom Ljubljana odkrili več podobnih kršitev, 
zadnja odmevnejša je bila zloraba s strani carinika iz okolice Krškega, 
lani so ravno tako podali ovadbo zoper carinskega uslužbenca. Kot je 
povedal načelnik kriminalističnega urada PU Krško Sašo Jejčič, je 
samo za zlorabo uradnega položaja predpisana zaporna kazen od 3 
do 5 let ter za ponarejanje oz. uničenje uradnih dokumentov do 2 leti 
zaporne kazni. S.V.

Neznano žensko truplo 
ob Savi

Mostec, 9. - Občan iz okolice Brežic je OKC PU Krško v popol
danskih urah obvestil, da ob Savi v bližini naselja Mostec leži neznano 
truplo. Policisti so na kraju dogodka ugotovili, da je bilo truplo na
plavljeno na levi breg Save.

Identiteta trupla ni znana, gre pa za žensko, višine približno 170 
cm, vitke postave z sivimi lasmi, spletenimi v dve 15 cm kiti. Obuta 
je bila v polvisoke škornje na zadrgo, velikosti 41. Pokojnica je bila 
oblečena v modrovijolične pletene hlače na zvon, zdravnica Zdravs
tvenega doma Brežice na kraju ni mogla ugotoviti vzroka smrt in je 
odrejena sanitarna obdukcija.

15 milijonov odnesel 
domačin

Čatež ob Savi, 9. - Brežiški policisti so raziskali tatvino denarja 
iz železne blagajne hotela Zdravilišče v Termah Čatež. Takrat nez
nani stqrilec je po polnoči 27. decembra lani izrabil trenutno odsot
nost receptorja in iz kovinske blagajne v prostoru za sprejemom odne
sel skoraj 15 milijonov SIT. Teren je očitno poznal, delo pa ni bilo 
težko, saj gaje v blagajni'čakal ključ. Policisti pa so ugotovili, daje 
tatvino denarja izvršil 34-letni R.Š. iz Brežic. Kriminalisti so pri 
njem opravili hišno preiskavo in pri tem našli del ukradenega denarja. 
Na sodišču v Krškem so nato podali kazensko ovadbo.

Po zabavi še “posel”
Krško, 9. - Policistom PP Krško je le nekaj dni po skrivnostnem 

nizu vlomov v osebna vozila v noči na 4. marec v Krškem uspelo 
razvozlati skrivnost. Ugotovili so, da so se trije Ljubljančani prišli 
zabavat v krško diskoteko, ponoči pa so se odločili še za svojevrsten 
podvig.

Po 2. uri zjutraj so namreč zapustili prizorišče zabave in vlomili v 
devet vozil v naselju Krško. Iz vozil so odtujili avtoradie in druge 
tehnične predmete, s katerimi so nabrali za okoli 400.000/SIT plena. 
Po izvršenih vlomih so se vrnili v Ljubljano. Policisti so jim zasegli 
ukradene predmete in zoper njih podali kazenske ovadbe.

Enotno urejene uradne ure
Z novo vladno uredbo, ki jo bodo začeli uporabljati tri mesece po 

objavi v uradnem listu, vsi državni organi poslujejo enotno pet dni v 
tednu od 8. do 16.ure, znotraj tega poslovnega časa pa so določene 
uradne ure za stranke najmanj trikrat tedensko, v ponedeljek, sredo 
in petek dopoldne, v sredo pa še popoldne. Trajati morajo najmanj 
enajst ur tedensko, od tega najmanj dve uri popoldne.

n
Iskanje odvetnika in 
prvi razgovor

pravni nasveti
Piše: univ. dipl. prav. Marta Jelačip

je dobro vedeti, preden greste k 
odvetniku:
- da se pripravite na prvi razgovor 
z odvetnikom;
- da postavite odvetniku tista 
vprašanja, s pomočjo katerih bos
te vedeli, kakšni bodo pričakovani 
stroški in kakšen bo izid vaše 
zadeve.

I. Kako najti odvetnika?

venih pravd in podobno. Nekate
ri so znani po tem, da iz vsake naj
manjše stvari napravijo zgodbo 
dolgo po več strani. Drugi pa zo
pet raje vse urejajo ustno in ni
majo radi dosti komplikacij s pa
pirji, pa vseeno zato niso nič 
slabši. Vse te lastnosti lahko 
stranka zelo hitro ugotovi, še pre
den podpiše pooblastilo za zas
topanje.

mora biti, da najdete odvetnika, 
pri katerem se počutite udobno in 
umirjeno, ko razpravljate o vašem 
osebnem problemu.
3. Zapomnite si, da vas vaš prvi 
razgovor ne obvezuje, da ostanete 
pri tem odvetniku. Lahko posku
site večodvetnikov, dokler ne bos
te zadovoljni.

Nadaljevanje prihodnjič...

Pravo postaja vse bolj zahtev
na veda in treba seje zavedati, da 
seje brez strokovne pomoči težko 
znajti. Tudi naša zakonodaja je se
daj urejena tako, da v določenih 
zakonsko predvidenih primerih 
Prav zahteva, da si stranka mora 
vzeti odvetnika. Običajno državni 
organ obvesti o tem stranko bo
disi v pravnem pouku na odločbi 
ali pa na vabilu za narok. In kaj

Seznam odvetnikov je y tele
fonskih imenikih po posameznih 
krajih. Pri nas še nimamo poseb- 
njh specialistov za posamezna 
področja prava, vseeno pa se kot 
pri vseh poklicih odvetniki razli
kujejo, poleg po strokovnosti, tudi 
po tem, katere stvari jim bolj “le
žijo” in katere manj. Nekateri npr. 
nimajo radi primerov iz promet
nih nesreč, drugi pa npr. ne ločit-

II. Kako se pripravite na prvi 
razgovor z odvetnikom?

1. Zberite kolikor mogoče veliko 
dejstev, dokumentov in podatkov, 
ki se nanašajo na vašo zadevo ter 
jih vzemite s seboj na razgovor.
2. Zberite se in čimbolj jasno 
navedite vaše zahteve; bodite 
samozavestni. Vaš začetni cilj

Romi iz Gazic proti državi
Krško - Na Okrožnem sodišču v Krškem seje zaključila glavna 

obravnava v t. i. pravdnem postopku “Romi proti Sloveniji”. Gre 
za civilno tožbo, s katero nameravajo Romi iztržiti 15 milijonov 
SIT. Trdijo namreč, da je bil njihov rojak, ubit v romskem 
obračunu, s strani policije nastavljen kot tarča.

Junija ’98 sta Valentin Brajdič in Gorazd Jurkovič, Roma iz 
Šentjerneja, v romskem naselju ubila 29-letnega Rajka Hudoroviča. 
Oba sta bila za to dejanje obsojena na 12 letno zaporno kazen.

Dan pred tragičnim dogodkom se je pokojni Rajko oglasil na Po
licijski postaji Krško in povedal, da mu grozijo Romi iz Šentjerneja. 
V dogovoru s policisti je takoj naslednji dan stekla organizirana akcija. 
Hudorovič naj bi po naročilu kriminalistov poklical šentjernejske

Tožniki: Milan Brajdič, Anton Kosec in Marjan Brajdič

Rome in sporočil, da se nahaja v romskem naselju Gazice. S tem naj 
bi policiji pomagal, da bi Romi padli v zasedo, ki so jo pripravili 
okoli naselja.

Dokazovanja na sodišču se vlečejo že kar lep čas. Zaslišanih je 
bilo več Romov in tudi policistov. Slednji so bili dolgo časa v svojih 
izjavah enotni in zadeva bi konec lanskega leta skoraj že dobila epilog, 
če ne bi policisti s svojimi izjavami začeli zahajati v protislovja.

Piko na “i” je na zadnji obravnavi postavil upokojeni policist PP 
Krško, ki je povedal, da je Rom res prišel iskat zaščito in pomoč in da 
je bil sam tisti, ki gaje sprejel. O podrobnostih ni želel govoriti. Povedal 
pa je, da so stvari jasne in daje Ministrstvo za notranje zadeve po tej 
kočljivi akciji ustanovilo posebno komisijo in natančno raziskalo odgo
vornost vseh vpletenih.

Sodnica Albina Krulc je zato sklenila narok, ugodila pa je tudi 
zagovornici tožnikov, ki je predlagala, da sodišče opravi poizvedbe 
na ministrstvu. Končna odločba bo izdana po pridobitvi teh podatkov.

Nada Černič Cvetanovski

Mladenič poskušaj pobegniti policistom
Krško, 14. - Dopoldne okoli 10.20 je policijska patrulja v Spod

njem Starem Gradu ustavljala voznika osebnega vozila, šlo je za 18- 
letnega-A.K. iz okolice Krškega. Voznik na njihov znak ni ustavil, 
temveč je odpeljal do doma in se hotel skriti v hišo, vendar sta mu 
policista, ki sta mu sledila, to preprečila, tako da sta ga prijela za 
roke. Nakar so iz stanovanjske hiše prišli drugi družinski člani in od 
policistov zahtevali, da A.K. izpustijo. 46-letnica je pri tem fizično 
napadla policista.

113 - 113 - 113 - 113

Od 7. do 19. marca
Prometne nesreče

Na Policijski upravi Krško beležijo 38 prometnih nesreč, dve s 
hudimi in tri z lahkimi telesnimi poškodbami.

Ilegalni prehodi in ponarejanje listin
Skupaj je bilo prijetih 21 ilegalnih prestopnikov državne meje. 

Na mejnih prehodih so odkrili tudi 10 primerov kršitev tujcev s 
ponarejenimi dokumenti. Vsi so bili zavrnjeni na Hrvaško.

Ostala kriminaliteta
Minuli konec tedna je neznanec vlomil v gostinski obrat Dioniz v 

Krškem in odnesel nekaj gotovine in cigaret v skupni vrednosti 30.000 
SIT. Na Oštrcu nad Kostanjevico na Krki je neznani storilec iz gospo
darskega poslopja ukradel konjski komat v vrednosti 100.000 SIT. 
Neznanec je v nakupovalnem centru v Brežicah plačal s ponarejeno 
kartico in sicer za 327.423 SIT in drugič za 349.000 SIT. Iz tovarne 
papiija v Krškem pa je neznanec odnesel skoraj 500 m kabla in lastni
ka oškodoval za 1,7 milijona SIT. Obravnavali so še hudo telesno 
poškodbo v družinskem prepiru v okolici Sevnice.

112 - 112 - 112 - 112
Na številki 112 na Regijskem centru za obveščanje Uprave za obram

bo Krško beležijo 35 pozivov za nujno medicinsko pomoč in 12 za pomoč 
dežurnega veterinarja. Prav tako so prejeli 5 klicev za odstranitev ka
davra.

Posredovali so sporočilo Slovenski železnici, da se je vozilo v Do
lenjem Brezovem zagozdilo na železniških tirih, a so ga uspeli izvleči. 
Tehnična ekipa PGD Sevnica je posredovala pri prometni nesreči v 
Pijavieah, kjer je bila v vozilu večja količina barvil in razredčil.
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VODNAR
Druženje s prijatelji in zabave bodo zaznamovali vaše prihodnje dne

ve. Vaši interesi in zanimanja bodo številni, vi pa radovedni in željni novih 
informacij. Vaša želja bo močnejša od morebitnih težav.
RIBI

Z novo močjo in ambicijo se boste lotili zaključevanja del. Vaše 
najmočnejše orožje bodo vaše verbalne sposobnosti in argumenti. Uprli 
se boste nerazumnim zahtevam, zato boste kljub težavam zadovoljni s 
sabo in svojim nastopom.

OVEN
Uspešno boste poudarili svoje sposobnosti in prednosti, še uspešneje 

pa priloivali slabosti. V družbi boste zelo popularni, še posebno pri nasprot
nem spolu. Vedeli boste, kdaj in kako reagirati, da bi nekoga osvojili ali se 
izognili nesporazumu.

BIK
V prihodnjih dneh boste popravljali napake in zamude iz preteklega 

meseca Živeli boste zelo izolirano. Izogibali se boste gneči in druženju z 
ljudmi ter se izgovarjali na prezaposlenost ali bolezen.

DVOJČKA
Ko boste ugotovili, da ne morete kontrolirati nekaterih položajev ali 

ljudi, se ne boste preveč trudili, da bi ohranili nespremenjeno stanje. Hitro 
boste sprejeli spremembe, kakor da so neizbežne.
RAK

Dobro se boste znašli v vsakdanjih okoliščinah, ki bodo bolj kot po 
navadi ustrezale vašemu značaju in načinu življenja Veliko boste vlagali 
v izobraževanje in poučevanje. Negovali boste intelektualni imidž.
LEV

Ljubezen vas bo motivirala k velikim delom in podvigom. Zlahka si 
boste pridobili naklonjenost javnosti, osvojili neznane osebe in zakrpali 
luknje v svojem ljubezenskem življenju. Spontani boste, osvobodili se 
boste predsodkov in duhov preteklosti.

DEVICA
Ponovno boste morali postaviti temelje za vaše profesionalno in in

timno življenje. Bolj kot kdaj prej boste pripravljeni reči ne. Prekinili boste 
odnose, ki vam že nekaj časa jemljejo notranji mir in trdna tla pod nogami.

TEHTNICA
Planetarni položaji poudatjajo področje medčloveških oziroma partners

kih odnosov. Bolj boste pripravljeni priznati svoje napake, vsa nesoglasja 
s prijatelji in kolegi pa boste reševali z odprtim in iskrenim pogovorom.

ŠKORPIJON
Usmetjeni boste predvsem na finančno področje oziroma k iskanju 

novih možnosti na tem polju. Veliko vam bodo pomenili konjički in 
druženje z ljudmi, odvisno pa bo od vaših sposobnosti, kako boste opravili 
številne obveznosti.

STRELEC
Prihodnje dneve bo zaznamovala dinamika, hitra komunikacija z oko

lico in porast obveznosti. Od jutra do noči boste v stalnem gibanju, vedno 
boste hiteli. Živeli boste “sto na uro”, časa ne bo niti za spanje in počitek.

KOZOROG
Narava dela vam bo nalagala srečanja, dogovore in sklepanje novih 

poznanstev. Okupirani boste z reševanjem finančnega stanja, pa tudi 
družinski dogodki in situacije, v katerih se bodo znašli vaši bližnji, bodo 
zahtevali povečano aktivnost

moda
Kako trend zaživi? Kdo o tem odloča. Ljudje, za katere sploh ne 

vemo, da obstajajo. So pa v modni industriji zelo pomembni in vplivni. 
Nič ne pride slučajno. Za tem je veliko dela. Obstajajo tako imenova
ne trend - pisarne, kjer poskušajo pravočasno izslediti trende. Skupina 
ljudi, en komite, razpravlja o tem, kako se bo vrtel modni vrtiljak. 
Dajejo predloge na osnovi modnih revij, modnih prognoz, barvnih 
kartic... Te se dajo naprej v industrijo in tržišče. Tako nastane kolek
cija, na osnovi barv in materialov, ki sledi eni določeni osnovi, po 
kateri se ravnajo. Eden izmed teh ljudi je tudi David Shah. Povsod je 
prisoten, kjer je moda. Je profesor na fakulteti za oblikovanje, je član

“premiere vision“ v Parizu, 
najpomembnejšega tekstilnega 
sejma na svetuje modni svetova
lec, ima govore na mednarodnih 
sejmih,...To je eden izmed t.i. 
pomembnih ljudi v svetu mode, 
ki jih mi ne poznamo.

Poleg tega igra veliko vlogo tu
di reklama. Obstajajo trendi, ki 
pridobijo slavo brez nje ali pa 
trendi, ki se promovirajo s po
močjo filmske, glasbene scene.

Kako nastane moda oz. trend? 
Trend se lahko razvije na več raz
ličnih mestih in istočasno. Na uli
ci, v raznih klubih ali v raznih kul
turnih krogih. Npr. Skater- look, 
Breakdance - look. Kot že omen
jeno, na trend zelo vplivata tudi 
glasbena in filmska scena. Npr. 
Madonna z njenimi raznovrstni
mi slogi. Seveda pa pridejo po
membni impulzi neposredno od 
modnih oblikovalcev. Tistih, ki 
imajo poseben smisel za modne 
zamisli.

Pomembno pa je tudi vedeti, da se trendi vejjno ponavljajo, ampak 
ne na enak način. Odnos do barv kakor tudi do kombiniranja barv, 
modnih dodatkov, materialov, njihove obdelave je vedno nov.

Lea Šinko Štraus

Nagrade

Nagrade, ki jih poklanja 
MLADINSKA KNJIGA ZALOŽBA d.d., 
ZALOŽNIŠTVO REVIJ 
za pravilno rešitev, prejmejo:

1. nagrada - 
majica revije Albert 
Smilja Pfeifer,
Boštanj 57, 8294 Boštanj

Albert
2. nagrada - 
ura-budilka revije Pil 
Franci Jelenko,
Dovško 24, 8281 Senovo

3. nagrada -
družabna igra “Človek ne jezi se” 
Filip Lepšina,
Globoko 2c, 8254 Globoko

Pravilna rešitev prejšnje nagradne križanke 
v vodoravnih vrsticah se glasi: AKADEM, 
PADALO, ARENDA, STANKA, MART, 
AVA, ARAVALI, IT, MAREC, DALILA, 
AKAZU, KAREL, "RA, ROM, LARA, 
IVAN, NADAV, LINO, ASA, ALA, IN- 
ARI, ERUDIT, SATAN, REMIZA.

Rešitev nagradne križanke pošljite do 
petka, 30.3.2001, na naslov:

Uredništvo časopisa SavaGlas,
Trg izgnancev 12, 8250 Brežice, 
s pripisom “Nagradna križanka”.

Za pravilno rešitev bomo upoštevali rešitev 
cele križanke, ne le gesla!

Fotokopij ne upoštevamo!
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Kako izdelati 
spletno stran?

Najveijetneje se mnogi sprašu
jete, kako bi izdelali in objavili spletno 
stran, da bi bila vidna in dostopna 
celotnemu svetovnemu spletu, To 
opravilo je danes lahko izjemno eno
stavno in hitro. Takoj se tudi pojavi 
vprašanje, kaj pa sploh objaviti na 
spletni strani. Odgovor na to vpraša
nje pa ni več tako enostaven. Odvisen 
je od vrste spletne predstavitve: ali je 
to osebna stran ali je to predstavitev 
podjetja itd. Ampak o tem kdaj dru
gič.

Če želimo objaviti kompleksno in 
celovito predstavitev na spletu, bo 
najveijetneje najbolje, da pokličemo 
za to ustrezno usposobljeno podjetje. 
Podjetja ki se ukvarjajo s celovitimi 
rešitvami na Internetu imajo zapos
lene oblikovalce, programeije, anali
tike, običajno razpolagajo tudi s svoji
mi internetnimi strežniki. Seveda bo 
takšna predstavitev tudi kar precej 
stala Pri vsej zadevi je potrebno pred
vsem paziti na to, da se ne bo izdela
na stran, ki bo preveč grafično boga
ta kar povzroči počasno ali tudi ne
zanesljivo prikazovanje vsebine na 
našem računalniku. Na žalost danes

Plesalka v temi
“V muziklu se nikoli ne zgodi 

nič strašnega”. Če tako pravi Sel- 
ma (Bjork), češka priseljenka v 
šestdesetih letih prejšnjega stolet
ja, strastna gledalka muziklov, ki 
je zaposlena kot ne nenadomest
ljiva delavka v ameriški tovarni 
na poti v boljši jutri, bo že držalo. 
Ali pa ne. Selma je namreč hudo 
bolna, čeprav skuša to pred delo
dajalci in prijatelji skriti, peša ji 
vid in kmalu bo popolnoma osle
pela. Selma se trudi in dela nadu
re tudi ponoči, da bi le privarče-

vidimo na Internetu veliko predstavi
tev, kjer se očitno vidi, da so izdelavo 
spletnih stani prevzeli v svoje roke 
oblikovalci, ki so se prej ukvaijali s 
klasičnim oblikovanjem, danes pa to 
samo prenašajo na Internet.

Kaj pa, če želimo sami izdelati 
svojo stran? Stran lahko izdelamo v 
celoti sami ali pa izdelavo prepustimo 
strokovnjakom, mi pa kasneje samo 
popravljamo vsebino. Eden takšnih 
tipičnih primerov je, če moramo na 
svoji spletni predstavitvi v rednih 
časovnih intervalih menjati del infor
macij - npr. cenik. Kar prevečkrat se 
dogaja, da spletne strani kasneje niso 
več posodobljene. Na ta način na 
našo spletno stran ne bomo pritegnili 
novih obiskovalcev.

Poleg vprašanja, kako izdelati 
stran, se tu porodi še vprašanje, kje 
objaviti stran. Tudi tu je več možnih 
odgovorov. V svetu in tudi v Slove
niji je kar veliko podjetij, ki nam 
takšno predstavitev objavijo brez
plačno. V zameno za objavo na nji
hovem strežniku, nam potem na našo 
predstavitev “prilepijo” svojo rekla
mo. Podjetja imajo lahko na svojih 
strežnikih posebne čarovnike, ki nam 
v nekaj korakih popolnoma avto
matično izdelajo spletno stran. Na

spletnih straneh www.eeocities.com 
nam obljubljajo izdelavo v samo pe
tih minutah. Za takšno izdelavo ni 
potrebno nobeno predznanje. Slabost 
takšne objave v tujini je predvsem 
dolgi in nerazpoznavni internetni na
slov, količinska omejitev spletne 
strani (v megabajtih, številu strani 
ipd.), če želimo biti s svojo spletno 
stranjo prepoznavni v Sloveniji in 
drugod, potem je najbolje, da se od
ločimo za svojo domeno (npr. 
www.ime-podietia.si ali podobno). 
Imena pod oznako “si” brezplačno 
dodeljuje organizacija Ames iz Lju
bljane, medtem ko ostale tuje dome
ne, npr. “com, net, oig” in podobno 
preprosto kar kupimo.

Če se vseeno odločimo, da si bo
mo sami izdelali spletno Stranje da
nes na trgu ogromno programov, s 
katerimi si pomagamo pri delu. Delo 
s takšnimi programi je izjemno hitro 
in enostavno. Na Internetu se dobi kar 
lepo število programov, ki so brez
plačni. Delo s takšnimi programi je 
zelo podobno urejanju besedil, pred
znanje ni potrebno. Le malokdo pa 
ve, da danes skoraj vsi malo boljši 
urejevalniki že v osnovi omogočajo 
izdelavo spletnih strani. Prvi ureje
valnik besedil, ki je ponudil to

možnost, je bil Word 97. Z VVordom 
se da izdelati kar “spodobno” splet
no stran, le malo potruditi seje treba. 
Kdor nima težav z urejanjem obi
čajnih dokumentov, tudi ne bo imel 
težav z urejanjem spletnih strani. 
Čisto običajni dokument lahko v 
Wordu 97 pretvorimo v spletno stran 
tako, da izberemo iz menija datote
ka, ukaz shrani kot in v okenčku 
“Shrani kot vrsto” izberemo: 
“HTML dokument”. V Wordu 
2000 pa imamo že samostojni ukaz 
“Shrani kot spletno stran”. To pa 
je tudi vse. Kar precej strani ha 
Internetu je narejenih s programi kot 
je Word in podobno. Poskusite!

Za izdelavo kompleksnejših splet
ni strani pa potrebujemo namenske 
programe, ki pa so kar precej dragi 
in tudi zahtevni za uporabo.

Branko Lavrenčič

filmski...

vala dovolj za operacijo, ki bi zo
pet prinesla svetlobo - ne sebi, 
temveč svojemu enajstletnemu si
nu Geneu, ki ga bo prej ali slej, 
če ne bo operiran, doletela ista ža
lostna usoda. Težko prihranjen 
kupček denarja skriva v kuhinji, 
ko ga bo dovolj, bo sinu omogo
čena ozdravitev. Skoraj sveta žen
ska je, popolnoma verjame v to 
življenje, nesebična in malce 
zmedena, obkrožena z ljudmi, ki 
jo imajo radi: s Kathy skupaj dela
ta v tovarni, Bill in žena Linda pa 
Selmi oddajata krpo zemlje s pri
kolico. A čas se ji izteka. Tako 
lahko vidi le še svoje fantazije,

svoje sanje, svoje življenje, ki so 
povezani s hollywoodskimi mu- 
zikli. Življenje v svojem svetu 
postane za Selmo izredno drago
ceno kot dokaz možnosti preži
vetja tudi v največjih težavah. Ne
kega dne zvečer v odkritih pogo
vorih z Billom, ta prizna, daje na 
robu bankrota ter se boji, da bi ga 
žena, ko bi to izvedela, zapustila. 
Selma mu pove o bolezni, ki tare 
sina in o prihrankih. Ta odkrije, 
kje skriva denar, zlorabi njeno 
zaupanje, vse skupaj pa pripelje 
do katastrofalnih posledic, ki 
spravijo Selmo in s tem tudi sina 
v izredno nehvaležen položaj.

Jima bo v muziklu uspelo?
Pesmi za film je kakopak na

pisala Bjork, ki je v Cannesu za 
film prejela tudi zlato palmo za 
žensko vlogo. Odličen film je 
podpisal Lars von Trier, eden naj
bolj cenjenih in priznanih evrops
kih režiserjev, ki je posnel tudi iz
jemen, čustveno težak film z 
naslovom Lom valov (Breaking 
the Waves), ki je ljubljenec kri
tikov po vsem svetu in je pobral 
veliko nagrad, omeniti pa velja 
tudi njegov film Idioti.

Gregor Žvipelj
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Čarovnica Moj bratec Monikine pesmice
Nekoč je živela čarovnica Zofka. Zelo rada čara. Ima letečo metlo. 

Ljudje se je bojijo. Enega je začarala v žabo. Rešil se je s poljubom 
lepe princese. Hudo čarovnijo ima za hudobne, za prijazne pa čara le 
dobro.

Tjaša Vranetič, 2/9 OŠ Globoko

Čarovnica Kirka
Doma sem v deželi čarovnic. Ime mi je čarovnica Kirka. Zelo rada 

čaram. Imam čarovniško hišo. V hiši imam črnega muca in metlo. Z 
njo grem v deželo čarovnij. Tam so tudi moje prijateljice Zofka, Berta 
in Gertruda.

Maja Preskar, 2/9 OŠ Globoko

Coprnica Zofka
V nekem gradu je živela coprnica Zofka. V eni hiši sta živela tudi 

dedek in mala deklica. Skrivala sta se in lovila. Naenkrat dedek ni 
mogel več hoditi. Deklica je hitro poklicala coprnico Zofko na pomoč.

Marko Račič, 2/9 OŠ Globoko

Čarovnica
Čarovnica Zofka živi v hiši ob robu gozda. Stara je 80 let. Družbo 

ji delata črni muc in črni vran. V hiši ima kamin. Iz njega se kadi dim. 
Muc prede, Zofka pa se odpravlja v službo. <■»

Maja Weis, 2/9 OŠ Globoko

Čarovnica Vilma
Sem čarovnica Vilma. Sem prijazna in ne 

strašim ljudi. Imam čarovniško hišo čira-čara. 
Imam dolgo metlo in prijatelja mucka Čmeha, 
ki mi pomaga pri delu. In tudi on kaj sam nare
di. Ko prideva domov, si zakuriva v kaminu in 
pokličeva prijateljici Zofko in Kirko.

Barbara Hotko, 2/9 OŠ Globoko

Dobila sem bratca Žana. Ima modre oči in črne lase. Imam ga zelo 
rada. Kar naprej bi ga imela v naročju. Veliko je in veliko spi. Pri 
meni v naročju joka, ko pa ga prime mami, se počuti varnega in je 
čisto tiho. Spi v lepi zeleni posteljici. Pokrit je z zelenoo odejico. 
Družbo mu delajo medvedki, štorklje, kužki in pikapolonice. Naša 
družina zdaj šteje pet članov. Rojstvo našega Žana nas je zelo razve
selilo.

Anja Podlogar, 2. razred, OŠ Krmelj

Grad gradiček 
z Blance

Učenci male šole in pevci nižje stopnje OŠ Blanca so pripravili 
zabavno otroško igrico Grad gradiček. Ž igrico so večkrat nasto
pili na domačr šoli, predstavo pa so ponudili tudi učencem drugih 
posavskih šol, medse pa sojih povabili le učenci OŠ Sava Kladnika 
Sevnica, od koder je tudi posnetek predstave.

■ " šolar šolko
MB

“Pitna voda”
Člani naravoslovnega krožka v 4. razredu OŠ Sava Kladnika Sev

nica vsako leto pod vodstvom mentorice Jožice Mlakar sodelujemo 
na nagradnem natečaju Vodni detektiv, ki ga pripravlja Inštitut za ce
lostni razvoj in okolje v sodelovanju z Ministrstvom za okolje in pros
tor ter Ministrstvom za šolstvo in šport. Letos natečaj poteka pod 
geslom “Pitna voda”.

Tema je zelo privlačna, saj vemo, kakšen je pomep vode na našem 
planetu. Posrkana je s koreninicami, popita od živali, vparjena pri 
ogrevanju. Večna krožna pot! Kdo že ob “hladnem” požirku pomisli 
na to, da je naša voda stara milijone let? Že iz pradavnine, ko se je 
voda porajala iz vodika in kisika, je njuna naloga ostala enaka.

Poleg tega, da smo z vodo delali številne poskuse, predvidevali 
rezultate, opazovali, ugotavljali, sklepali, posploševali, smo se tudi 
odločili, da raziščemo osveščenost ljudi o stanju pitne vode v Sevnici 
in bližnji okolici ter o vzrokih in posledicah omenjenega. V ta namen 
smo izdelali anketni vprašalnik, ki gaje izpolnilo 29 občanov. K pre
gledu ankete smo povabili še člane novinarskega krožka. Skupaj smo 
vprašanja in odgovore ponovno pregledali in naredili povzetek. Re
zultate smo zbrali v tabelah. Od 29 vprašanih jih ima 14 (torej skoraj 
polovica) svoj vodni rezervoar.

Kar 16 jih pije neklorirano pitno vodo, ostali pa pijejo klorirano 
pitno vodo. Ugotovili smo precejšnjo onesnaženost v bližini zajetij pit
ne vode. Kar sedem vprašanih opaža ob zajetju odpadke, štirje pa tudi 
škropljenje in gnojenje. Anketirani vodo uporabljajo za osebno higieno 
(29), čiščenje (29), kuhanje (29), pranje (29), pitje (26), zalivanje (26), 
za živino (2), za delo (1). Zanimivo je, da kar trije anketirani vode ne 
uporabljajo za pitje. Osem anketiranih uporabi dnevno od 100 do 300 
litrov vode, trije več kot 500 litrov in trije več kot 100 litrov. Vsi anke
tirani so odgovorili, da varčujejo z vodo - 16 vedno, 13 pa le ob suši. 
Razveselilo nas je tudi, ko smo ugotovili, da anketirani skrbijo za čistočo 
vode. Nekateri tako, da uporabljajo čistilna sredstva, ki niso škodljiva 
okolju (takšnih odgovorov je 16), drugi kupujejo aparate in okolju pri- 
jazne stroje (11 odgovorov), tretji tako, da ne mečejo odpadkov v vodo 
oziroma od časa do časa očistijo vodni rezervoar (po 1 odgovor). Lah
ko se zgodi, da vidimo, človeka, ki onesnažuje vodo. Večina anketi
ranih bi takega človeka takoj opozorila (22), 6 bi ga prijavilo, eden pa 
bi to mimo spregledal. 19 občanov, kar je približno 2/3 anketiranih, je 
že sodelovalo v raznih čistilnih akcijah, kar se nam zdi še vedno pre
malo. Večina (24 anketiranih) meni, da je bila voda pred dvajsetimi leti 
čistejša, v letu 3000 pa pričakujejo, da bo neprečiščena voda povsem 
neužitna. Tako meni 17 anketiranih, ostali pa verjamejo, da bo čista 
ozirorpa takšna kot danes.

Tudi nas skrbi, kakšna bo voda v prihodnosti. Čeprav smo z našo 
anketo ugotovili, da je kar nekaj občanov Sevnice ekološko 
ozaveščenih, vemo, da to ni dovolj. Želimo si, bi vsi poznali pomen 
pitne vode za vsa živa bitja na Zemlji in da bi se zavestno odločali za 
varčevanje z vodo in za čisto okolje. Zapomnimo si, da te vode na 
Zemlji pravzaprav ne “p”orabljamo, pač pa jo vedno znova 
“u”porabljamo! Torej ne zastrupimo je oz. se!

Naravoslovni krožek 4.r., OŠ Savo Kladnik Sevnica

Bil sem pri zdravniku
Ko sem bil pri telovadbi in smo šli na kosilo, se nisem dobro oble

kel puloverja in hlač. Potem sem šel domov in sem se toplo oblekel. 
Ko sem bil doma, sem naredil domačo nalogo in mi jo je oči pregled
al. Kasneje sem začutil bolečine v trebuhu in grlu. Oči mi je zmeril 
temperaturo in bila je zelo visoka, zato sva se zvečer odločila, da bom 
naslednji dan ostal doma. Zjutraj sva odšla k zdravniku. Zdravnik me 
je pregledal in ugotovil, da gre za hujši prehlad. Napisal mi je recept 
za zdravila. Zdravniku sva se zahvalila ter se nato poslovila. Z recep
tom sva odšla v lekarno ter dobila zdravila, ki jih je predpisal zdravnik. 
Doma sem moral ležati, piti čaj z veliko limone ter jemati zdravilo. 
Kmalu sem se pozdravil in zopet začel hoditi k pouku.

Blaž Hrovat, 2. razred, OŠ Krmelj

Pustna povorka

Na pustni torek nismo imeli pravega pouka. Prišli smo našemljeni. 
Tako so se na parkirišču v Dobovi zbrale čarovnice, klovni, telebajski.. .V 
povorki so prehodile Dobovo. Na koncu pa je bila za vse maškare naše 
šole še predstava klovnov in ples v maskah.

Anja in Dubravka, novinarski krožek OŠ Dobova

KIHU

Pred dnevi je prispelo pismo iz OŠ Globoko. Takole piše:
Pošiljam vam nekaj pesmi, ki jih je napisala moja učenka Monika 

Kržan. Monika je učenka 3. razreda. Pri pouku slovenščine pogosto 
napiše zanimive zgodbice. Ima veliko domiselnih predlogov.

Odločila se je, da nam recitira nekaj svojih pesmi. Bili smo 
navdušeni. Sošolci so predlagali, da jih pošlje v “Škratovo skrinjico”, 
da jih bodo lahko prebrali še drugi otroci.

V Monikinem imenu jih pošiljam jaz in prosim, da jih objavite!

S prijateljskimi pozdravi, razredničarka Zdenka Bregar Umek

Pesmice, ki jih piše Monika, so zelo lepe in z velikim veseljem jih 
predstavljamo...

Jesen
Listje rjavi, 
rožica odcveti, 
medved zaspi, 
drevje šumi, 
vse se spremeni, 
ko jesen reče:
"Poletja več ni!”

Uboga miška
Naša muca Maca 
miška je ulovila, • 
potlej pa dobro 
kosilo naredila.

Pride maček, 
miško vzame 
in pobriše jo v poljane.

Konec sveta
Kaj je na koncu sveta?

Na koncu sveta prašič leti 
in se mu noben ne smeji.

Na koncu sveta ptiček kruli 
in se mu noben ne smeji.

Na koncu sveta 
se vse narobe godi, 
a Kaja se temu ne smeji.

Medved in med
Ko medvedek se zjutraj zbudi, 
na široko odpre oči, 
ob postelji ga čaka 
velik lonec medu.

Medo malo čaka, 
a med ne prikoraka.
Potem ponosno vstane, 
pride blizu in veselo med poliže.

Gori, gori
Gori, gori, pa nič se ne kadi.
A jaz čutim, da nekje gori. 
Pogledam levo, 
pogledam desno, 
a požara ni!

Šele čez tri dni ugotovim, 
da mi v srcu gori.

Monika Kržan, 
3. razred, OŠ Globoko

Kaj smo delali, kje smo bili
Učenci OŠ Studenec smo med počitnicami obiskali Hišo eksperi

mentov v Ljubljani, imeli pa smo tudi pohod na Ajdovsko peč.

Med počitnicami sem šla v Ajdovsko peč in v Ljubljano. V Ajdov
ski peči, do katere smo šli peš, sem videla netopirja. V Ljubljano pa 
smo se odpeljali z avtobusom. Prispeli smo do hiše poskusov. Notri 
je bil majhen moder avto, ki smo ga lahko vozili. Na deski sem lovila 
ravnotežje. Videli smo tudi posteljo iz žebljev. Všeč mi je bilo izdelova
nje balonov in igrice z ogledalom. Počitnice sem lepo preživela, po
grešala pa sem učiteljico.

Suzana Kokove, I. razred OŠ Studenec

Med počitnicami smo šli do Ajdovske peči. Hodili smo dolgo. Med 
potjo smo se ustavili. Tam smo malo pomalicali. Potem smo popili 
sok in nadaljevali pot. Prišli smo dojame in jo obiskali. Ustavili smo 
se še na travniku, kjer smo se igrali. Kar prehitro smo se vrnili domov.

Matej Novak, 2. razred OŠ Studenec

Zbrali smo se pred šolo. Potem smo šli skupaj na avtobus. Peljali 
smo se več kot eno uro in prišli smo v Ljubljano. Tam smo videli 
veliko stvari. Najboljša mi je bila postelja z žeblji. V Ljubljani mi je 
bilo zelo všeč.

Anja Konajzler, I. razed OŠ Studenec

Učenci prvega in drugega razreda OŠ Studenec smo imeli tudi 
naravoslovni dan na temo “Naša družina”. Tu pa so naši utrinki:

V torek smo se igrali družino. Šolo smo spremenili v stanovanje. 
Imeli smo kuhinjo, kopalnico, spalnico in dnevno sobo. Prali smo 
perilo in ga oželi, nato obesili. Dojenčka smo nežno umili. Potem 
smo ga obrisali in mu uredili nohte. Takih dni si še želim.

Peter Kurnik, 2. razred OŠ Studenec

V torek se je naš dan začel zelo zabavno. Razdelili smo se po 
parih, jaz sem bil v kuhinji. V kuhinji smo za dojenčke naredili kašico. 
Ko smo vse naredili, smo odšli v kopalnico. Tam smo prali perilo. Pot 
smo nadaljevali v spalnico. Tam smo kopali dojenčka. Ta dan mi je 
bil zelo všeč.

Tadej Novak, 2. razred OŠ Studenec

V torek smo se v šoli igrali drhžino. Imeli smo kopalnico, kuhinjo 
in otroško spalnico. V kuhinji smo ribali banano, piškote in jabolko, v 
otroški sobi pa smo kopali in previjali otroke v majhni banji. V ko
palnici smo perilo oprali. Želim si še veliko takšnih dni.

Suzana Kokove, I. razred OŠ Studenec
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RESTAVRACIJA DVOREC IMPOUCA SE PREDSTAVI
Dvorec Impoljca najdete tik ob cesti Sevnica - Krško, na desni strani stoji, v rumeni, prav pomladni opravi čaka, da vas preseneti. Prvi rojstni dan je praznoval 

nekje sredi 18. stoletja, pred skoraj tremi leti pa bi lahko rekli, da seje kot posavski biser davnih dni rodil še enkrat in to s preprostim namenom, da očara vsakogar, 
ki se prepusti veličini in udobju, ki sta njegovi najbolj prepoznavni lastnosti.

Njegov oče in mama, skratka lastnik, je Dom upokojencev in 
oskrbovancev Impoljca, socialno varstveni zavod, ki skrbi za varstvo 
odraslih oseb in spada pod enoto gospodarske dejavnosti zavoda. 
Ker to dejavnost skladno z Zakonom o zavodih opravlja neprofitna 
organizacija, je dobiček, pridobljen v restavraciji, namenjen izključno 
osnovni dejavnosti, torej ustvarjanju boljših pogojev življenja sta
novalcev in delovnih pogojev delavcev zavoda. Ker je v državni bla
gajni vedno manj denarja za te namene, je dobrodošel vsak dodatni 
dohodek, ki ga zavod ustvari na trgu storitev, ki ne spadajo v osnov
no dejavnost, tako pa se zmanjšuje delež participacije države v osnov
no dejavnost. Prav zato se kot dobri gospodarji trudimo, pravi direkto
rica Milka Cizelj, da bi restavracija DVOREC polno zaživela in da 
bi bila v ponos gostinstvu v posavskem prostoru.

Na pravi poti
Ker spada razvoj gospodar

ske dejavnosti v vizijo razvoja 
zavoda in ker ima DVOREC od
lično lego ob prometni cesti, je 
bila poslovna odločitev, da v pri
tličju s pridihom preteklosti za
živi restavracija, ki bo s svojo 
domačnostjo, prijaznostjo, pri
stnostjo in čarobnostjo osvojila 
slehernega gosta, odlična ideja, 
ki pa samo to, na srečo, ni osta
la, ampak, kot pravijo, so besede 
postale resničndst.

Dovolj je le, da odprete vrata.
Pa ne mislite, da boste le poku
kali, kajti ne boste se mogli up
reti skušnjavi. Za vrati se skriva 
čudovit vrhunsko opremljen
ambient, prepojen z neizbrisanimi pečati dvorskega življenja, ki kli
čejo k udobju in vabijo, da se jim brezpogojno predate. In najbolje 
je, da tako tudi naredite. Vstopite in se enostavno prepustite. Namreč, 
čaka vas še marsikaj drugega, pa tega gotovo ne bi radi zamudili.

Za vsakega gosta
Če vam bo že zaradi samega “dvornega” prostora prijetno in

domače, se boste gotovo počutili kar kraljevsko, ko vam bo del ekipe, 
ki ga ponosno predstavljajo mladi fantje strežbe “dvorske” restavracije, 
postregel s tistim,-kar si boste pač zaželeli, & predjedjo, kakšno juho, 
ribjimi jedmi, divjačino, tudi s specialitetami, pa vam zato ne bo po
trebno globoko seči v denarnico. Za vsak okus, za vsako željo, za 
užitek vsakega gosta in na koncu tudi za vsak žep se potrudijo in 
prilagodijo. Drugi del ekipe, ki skrbi za to, da dobite na krožniku res 
nekaj posebnega, so kuharski mojstri, večinoma prav tako mladi fantje 
in tudi dekleti, ki so svojemu delu predani in jim vsak gost predstavlja 
velik izziv ter so pripravljeni mak
simalno pokazati, kaj danes vr
hunska kulinarika je oziroma bi 
morala biti. Za pokušino naj vam 
poskusimo le z besedami pred oči 
pričarati eno izmed hišnih specia
litet - brancin v razkošju odišav
ljenega krompirja... Ste se lahko 
premagali?

Pa ne mislite, da ne boste mog
li naročiti kaj povsem, recimo, 
preprostega, kot je nedeljsko kosi
lo z govejo juho, krompirjem, me
som in solato. Zakaj pa ne, pri nas 
imamo vse za vse.

“Pomlad v restavraciji 
Dvorca Impoljca”

Obisk porote revije Pet zvezdic
Veččlanska strokovna komisija revije Pet zvezdic nenapovedano 

obiskuje restavracije po vsej Sloveniji in ocenjuje njihove gostinske 
usluge, okolje, notranjo urejenost, ravnanje osebja in še marsikaj. 
Kot pravijo sami, je že'njihov obisk v gostinskem lokalu simbolna 
navzočnost zvezdic, kajti že izbor lokala samega predstavlja precej
šnje priznanje, ker se je porota odločila, da bo ocenjevala le tiste 
lokale, ki v slovenski javnosti veljajo za dobre. Tudi restavracijo

Dvorec Impoljca so presenetili 
s svojim obiskom in jim na ta 
način že s prihodom pripeli pri
znanje. Naj na kratko še povza
memo njihovo oceno Dvorca, ki 
pravi, da so lahko veseli dobro 
postavljene zasnove, ki razbija 
dolgčas in kakovostno sivino 
kulinarične ponudbe na celotni 
relaciji od Celja do Krškega.

Notranjost restavracije Dvorec Impoljca

Vodja restavracije Miran Ojstršek
. V prostorih restavracije Dvorec Impoljca bo letos potekala osred
nja prireditev pod naslovom “Pomlad v restavraciji Dvorca Impoljca”. 
Dvanajstega aprila bodo kuharski mojstri Dvorca Impoljca povablje
nim novinarjem vseh slovenskih medijev pokazali, kje so meje naj
boljšega. Hkrati pa dokazali, da tudi v Posavju lahko uživamo ob 
vrhunski kulinariki, vredni ogleda in okusa. In zakaj pomlad? Spom
ladi se vse prebuja, tudi zavest, da imamo tudi na tem koncu Slove
nije vrhunske kuharske mojstre, ki bodo končno pokazali tisto, kar 
znajo, tudi doma in s svojo mladostjo ter zagnanostjo prav tako pred
stavljajo pomlad in vse, kar sodi k temu letnemu času. Nosilec te 
kulinarike na meji najboljšega je njihov šef Miran Ojsteršek.

Vabilo bralcem
, Če praznujete rojstni dan, ob
letnico ali načrtujete poslovno 
kosilo, morda prijeten večer v 
dvoje ali pa ste se odločili za ne
deljsko kosilo, morda potrebuje
te prostor za poslovna srečanja 
in sestanke z avdio in video 
opremo, vabljeni ste v restavra

cijo Dvorca Impoljca, kjer vam bodo ob teh prijetnih in morda pos
lovno pomembnih trenutkih z veseljem pomagali, da si boste takšnih 
dni še želeli.

Majhna, a prijetna kapela je kot nalašč za vse mladoporočence, 
da si nataknejo prstane, in se po obljubljeni zvestobi v restavraciji s 
svojimi svati zabavajo do jutranjih ur.

Vsekakor pa jih nekaj dni prej pokličite na telefonsko številko 
07/81 61 447. Če pa vas morda pred obiskom zanima še kaj več, pa 
o Dvorcu Impoljca lahko najdete nekaj podatkov in zanimivosti tudi 
na spletnih straneh - www.dvorec.com.

Lidija Petrisič
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Obiščite obnovljene salone
ekskluzivnega pohištva 
na Mostecu in v Krškem

Zajamčeno naj nižje cene 
pohištva v Evropi

Mostec 6, Dobova. Tel.: +386 (0)7 49 92 400 
Krško. Tel.: +386 (0)7 48 80 390
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Jože iz Krške vasi opozarja, da 
vozniki razvijajo visoke hitrosti v 
Krški vasi, mimo spomenika takoj 
za mostom v vas, in sicer v ulici 
proti trgovini Rast

Odgovarja načelnik OKC PU 
Krk ko Štefan Hren:

“Poslušalcu iz Krške vasi sporo
čamo, da so brežiški policisti kar 
pogosto prisotni z radarjem v nasel
ju Krška vas, kar potrjuje tudi poda
tek, da so v letu 2000 zaradi preko
račitve hitrosti izrekli 369 mandatnih 
kazni in podali 74 predlogov sodni
ku za prekrške, obravnavali pa so 3 
prometne nesreče. Seveda apeliramo 
tudi na voznike motornih vozil, da še 
posebej v naseljih spoštujejo cestno 
prometne predpise in da s svojim rav
nanjem ne ogrožajo varnosti dragih 
udeležencev v cestnem prometu. 
Zavedati seje potrebno, daje v občini 
Brežice veliko naselij kjer so potrebne 
meritve hitrosti z radaijem in da pol
icisti več pozornosti namenjajo pred
vsem odsekom cest, kjer so pogos
tejše zgostitve prometnih nesreč”.

Ivan iz Globokega je na našo 
medijsko hišo naslovil bodico na 
glasbenega urednika glede glasbe
ne opreme, ker kot pravi, vrtimo 
najmanj 50 do 60% tujih pesmi, 
največ pa je hrvaških in srbskih, 
tu “godlamo” njihove kot da jim 
delamo promocijo, tuje radijske 
hiše pa slovenskih ne vrtijo.

Odgovorila je glavna in odgo
vorna urednica Radia Brežice in 
časopisa SavaGlas Lidija Kostevc: 

“V imenu glasbenega in program
skega uredništva posredujem poslu
šalcu Ivanu naslednji odgovor. Ra
dio Brežice je pred tremi leti bistveno 
spremenil programsko zasnovo in s 
tem seveda tudi glasbeni del pro
grama. Na prvem mestu so seveda 
lokalne informacije, ki so osnovno 
vodilo našega delovanja. Radio kot 
medij pa naj bi seveda poleg obveš
čanja in seznanjanja javnosti z aktu
alnim dogajanjem, tudi zabaval. Tu 
naletimo na tisti del programa, ki je 
glasbeni. Dnevno naš program ob
sega povprečno 40% govornega dela 
in 60% glasbenega. Program ust
varjamo za najširši krog poslušalcev, 
to pomeni za zelo široko starostno, 
izobrazbeno in interesno strukturo.

torkove bodice

Torej ustvaijamo program za zelo ši
rok in raznovrsten krog poslušalcev 
in temu primerna je tudi naša pro
gramska zasnova in s tem tudi glasbe
ni program. Poslušalca Ivana vabimo, 
da se oglasi na našem sedežu radia 
kjer bo lahko prisluhnil tedenskemu 
arhivu našega programa in se prepri
čal, da kvečjemu vsako uro zavrtimo 
hrvaško skladbo. Ob tem pa ga mora
mo še seznaniti, da ravno poslušalci 
pri glasbenih željah od petih tujih žel
ja ki jih imajo na voljo, izberejo pet 
hrvaških. Torej so poslušalci tisti, ki 
delno oblikujejo glasbeni program in 
tudi prav je tako, saj je program na
menjen njim.

Okusi so zelo različni in izvirajo 
iz prej omenjenega širokega kroga na
ših poslušalcev, zato je tudi naš pro
gram zelo raznovrsten, glasbeno in 
vsebinsko, prvi kriterij pa je seveda 
kakovost Po raziskavah inštituta za 
raziskovanje medijev Mediana ima
mo v povprečju od 36 do 40.000 pos
lušalcev v Posavju in širše. Smo naj
bolj poslušana radijska hiša v Posavju 
in to je gotovo prepričljiv pokazatelj, 
da je naša programska zasnova do
bra. Lahko bi bila še boljša in k temu 
tudi vsakodnevno strmimo ter z ve
seljem sprejemamo kakršnokoli kriti
ko. Laska nam, da našim poslušal
cem ni vseeno za lokalni medij, ki se 
vsakodnevno trudi za 17 ur lastnega 
programa in ob tem ustvaija še tiska
ni medij, štirinajstdnevnik SavaGlas.”

Ljubica iz Krškega je opozorila 
na parkiranje vozil na pločniku 
pred pošto in banko v Krškem, kjer 
vozila zakrivit}« pogled tistim, ki se 
vključujejo v promet. Sprašuje, ali 
je tako parkiranje dovol jeno.

Odgovarja načelnik OKC PU 
Krško Štefan Hren:

“Poslušalki sporočamo, da 
parkiranje oz. ustavljanje na pločniku 
ni dovoljeno in da je za takšen 
prekršek po Zakonu o varnosti cest
nega prometa predvidena mandatna 
kazen v višini 5.000 SIT. Krški poli
cisti so v letu 2000 zaradi nepravilne
ga parkiranja izrekli 112 mandatnih 
kazni, zavedamo pa se, daje navede
nih kršitev bistveno več, vendar pa 
policisti zaradi opravljanja dragih 
operativnih nalog niso sposobni 
fizično niti časovno sankcionirati

vseh kršiteljev. Poudariti velja, da 
mirujoči promet ni primarna naloga 
policistov in da bistveno več po
zornosti namenjajo merjenju dina
mičnega prometa, nadzor nad ustav
ljenimi in parkirnimi vozili pa naj bi 
izvajale lokalne skupnosti z občin
skimi redaiji.”

Poslušalec Josip iz Brežic se je 
na nas obrnil zaradi odnosa proda
jalke v trgovini Kmečke zadruge 
na tržnici v Brežicah, lyer je kot 
stara stranka želel kupiti kruh, pa 
ga je prodajalka, kot je povedal, 
skrila pred njegovimi očmi pod 
pult in rekla, da kruha več ni. 
Obrnil se je tudi na inšpekcijo v 
Krškem, kjer mu v takem prime
ru niso mogli pomagati in so ga us
merili na direktorja zadruge, kjer 
je bil dvakrat Potem ko se mu 
prodajalka za tako ravnanje ni 
opravičila in mu tudi direktor ni 
pomiril duha, se je oglasil še s tor
kovo bodico, saj ga moti odnos do 
njega kot stranke.

Direktor Kmečke zadruge 
d.o.o. Brežice Jože Strgar je 
odgovoril v dopisu:

“Glede na vaš dopis za “bodico” 
na vašem radiu, vam sporočamo, da 
je dejansko prišlo do zapletov s 
stranko, g. Josipom, ki je pogosta 
stranka v naši trgovini na tržnici. 
Njegove trditve smo ponovno prever
ili in ugotovili, da ni bilo narejene no
bene nepravilnosti s strani prodajalke 
v postopku strežbe stranki, g. Josipu. 
V nadaljevanju vam posredujemo 
odgovor prodajalke na trditve g. Josi
pa: "Glede na vaše vprašanje odgo- 
vaijam, da sem resnično stregla ta dan 
na delikatesi, in sicer sem pred vami 
imela štiri stranke, ko ste vi vstopili v 
trgovino. Ostali ste pri vratih in me 
vprašali za kruh. Ker sem pa imela 
stranko za ta isti kruh pred vami, sem 
vam odgovorila, da omenjenega 
kruha danes ni več. Na policah pa je 
bilo še več vrst kruha. Omenjeni kruh 
sem stranki dala pod prodajni pult, 
ker tisti trenutek nisem mogla nared
iti sendviče. Ostale stranke sem pos
tregla, potem pa sem šla z omenjenim 
kruhom delati sendviče.” Povedati 
moramo še, da smo g. Josipu pred 
časom ponudili, da mu rezerviramo 
želeno vrsto kruha, vendar g. Josip 
tega ni želel.”
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knjižnica brežice

Novosti v februarju 2001
V Knjižnici Brežice smo v mesecu februarju na svoje police 

uvrstili 122 različnih naslovov.

Z zbirko štirih kartonk Mala miška se bodo najmlajši naučili 
prvih besed. Radovedni pajkec Ajkec vas bo v knjigah Iz življenja 
slik in Seznanimo se s sliko na platnu (Tamara Trček Pečak) po
peljal v zanimivosti slikarskega sveta. V knjigi 100 najboljših iger 
(Eulalia Perez) so zbrane igre, ki pomagajo razvijati otrokove spret
nosti in nudijo obilo zabave.

Odrasle bralce opozarjamo na romana Jutranje skrivnosti in 
Otrok mraka (V.C.Andrews). Bridget Jones - na robu pameti 
(Helen Fielding) je novo, razburljivo in še bolj duhovito poglavje 
v življenju londonske Bridget. V seriji kriminalnih romanov Coli- 
na Dexterja je izšlo delo Zadnji avtobus v Woodstock z inšpek
torjem Morsem v glavni vlogi. V romanu Dala sem ti vse življen
je Zoeje Valdčs se skozi pripoved starke razkriva zgodovina Kube. 
V kriminalki Igra na tujem polju (Aleksandra Marinina) inšpek
torica Nastja rešuje nepojasnjene umore. Roman Zaupaj mi svoje 
sai\je je pravo branje za tiste, ki imajo radi napete, vznemirljive 
zgodbe Sidney Sheldon. Michael Crichton je tu s svojo novo knjigo 
Časovna past. Knjiga Hrana-zdravilo za dušo in telo (Vicki 
Edgson) daje obilico napotkov za zdravljenje telesa s pomočjo 
hrane. Operacija Eichmann (Zvi Aharoni in VVilhelm Dieti) opi
suje lov na zloglasnega vojnega zločinca Adolfa Eichmanna. Knji
ga Toneta Perčiča Prostozidarstvo je prva sodobna monografija o 
prostozidarstvu na Slovenskem, prinaša tudi njegov kronološki raz
voj v svetu. V priročniku Poročila se bova bosta bodoča mladopo
ročenca našla veliko koristnih nasvetov. Prof. dr. Alojz Ihan v knjigi 
Imunski sistem in odpornost svetuje kako, naj se branimo pred 
različnimi boleznimi ter razlaga, kaj vse vpliva na našo odpornost. 
Dr. Marijan Košiček je knjigo Ne boj se ljubiti namenil predvsem 
mladim, ki začenjajo svoje ljubezensko življenje. O prvem 
smučarskem spustu z najvišje gore na svetu lahko preberete v kn
jigah Z Everesta (Davo Karničar) in Prvi na smučeh z Everesta 
(Maja Roš).

Pester je tudi izbor novih videokaset. Uživali boste ob filmih 
Klub golih pesti, Zvestoba do groba, Misija na Mars, Patriot, 
Šesti čut, Lekcija za gospo Tingle, 28 dni, Zločin stoletja in še 
nekaterih drugih. Seveda nismo pozabili na naše najmlajše, ki se 
bodo najbolj razveselili Telebajskov, Pikijeve male šole, Lisjačka 
zvitorepčka in Naj večjih dosežkov Tom & Jerryja.

Za vas smo izbrali šopek novosti, primernih za različne okuse. 
Prepričani smo, da vas bodo pritegnile v Knjižnico Brežice.

Sabina Strmecki
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Prometne informacije sporočajte na GSM
041 900 800

_____________________________________

mali oglasi

Ugodno prodam ali zamen
jam za manjše rabljeno vozilo 
dobro ohranjen osebni avto Ford 
Mondeo CLX 1,6, letnik 94, z 
veliko dodatne opreme in servis
no knjižico.

Pokličite 041-368-338.

Prodam VW Polo 1,0, letnik 
99, s klimo, višiasko nastavljivim 
servo volanom, višinsko nastavl
jivima prednjima sedežema dve
ma zračnima blazinama.elek- 
tričnim pomikom stekel, avto
radiem in meglenkami. Avto je 
kovinsko srebrne barve.

Pokličite 49-20-900.

V Brežicah ugodno proda
mo trisobno stanovanje z 
garažo. Pokličite 49-65-557 ali 
041-206-199.

V Brežicah vzamem v najem 
dvosobno stanovanje.

Pokličite 031-546-235.

V centru Brežic prodam pos
lovne prostore v izmeri 40 m2, 
obstaja tudi možnost širitve.

Pokličite 0749-62-020ali 07- 
49-69-277.

V centru Term Čatež oddam 
trgovski lokal - trafiko z nujnim 
odkupom opreme in zaloge bla
ga. Lokal obratuje.

Pokličite07-49-78-334 ali 
031-715-834.

Ugodno prodam masivno 
mizo iz smrekovega lesa, veliko
sti 2 x 1 m.

Pokličite 49-64454.

Prodam kostanjevo kolje 
raznih dimenzij in bukova drva. 
Prodam tudi brezova drva, pri
merna za kamin.

Pokličite 49-56-009.

Prodam prašiče, težke okoli 
80 kg za zakol ali nadaljnjo rejo.

Pokličite 49-59-175.

V centru Brežic oddam v na
jem trgovski lokal v izmeri 100 m2.

Pokličite 041-7264)94,

Prodam telico simentalko, 
brejo osem mesecev. Cena po do
govoru.

Pokličite 49-77-259.

Prodam kravo s teličkom. Vse 
informacije dobite pri Jožetu Po- 
tokaiju, Gorenje Skopice 45, Krška 
vas oz. na številki 49-59-532.

Prodam večjo količino koruze 
v zrnju.

Pokličite 49-56-769.

Prodam seno in slamo.
Pokličite 49-20493.

Prodam 1 tono koruze. 
Pokličite 49-61-182.

Prodam kravo simentalko s 
teletom, dobro mlekarico.

Pokličite 49-67-136.

Prodam rdeče vino.
Pokličite 041-809-091.

Sveti Filip in Jakov, apartmaji 
“Kulič”, oddaljeni 50 m od motja, 
na voljo dvoposteljna ležišča.

Pokličite 00385-23-388-108.

Časopis SavaGlas - časopis za širšo posavsko deželo izdaja Radio Brežice d.o.o., Trg izgnancev 12, S250 Brežice

Direktor: Peter Špiler
Glavna in odgovorna urednica: Lidija Kostevc 

Izhaja vsako drugo sredo. Cena izvoda je 190 tolarjev.
Naslov uredništva: Trg izgnancev 12, 8250 Brežice - telefon: 07 / 4991 264, telefax : 07 / 4991 253 - Elektronska pošta: sava.glas@radio-brezice.si
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špranje in okenca posavcev

Dr. Milan Jazbec: patriotizem da navdih in moč
Ni torkovega predvečera, da mi 

spomina ne zdrami Milanova mladin
ska oddaja na Radiu Brežice s Hača- 
turijanovim avizom Ples sabelj, ki jo 
je prevzel po Slavku Ceijaku in jo s 
presledki vodil sedem let Dve odda
ji je posnel, pa ne zaradi samovšeč
nosti, temveč zato “da čez čas lahko 
slišiš, kako in kaj si ustvarjal”. Končal 
je brežiško gimnazijo, je diplomira
ni novinar in diplomirani obrambo
slovec, lani je na univerzi v Celovcu 
opravil doktorat (sociologija diplo
macije) in dosegel naziv “doktor 
filozofije”. Marca letos bo izšla an
gleška izdaja njegovega doktorata 
“Diplomacije novih majhnih držav”, 
v pripravi pa je tudi slovenska izda
ja. Po članstvu v Predsedstvu RK 
ZSMS, kjer je bil zadolžen za obveš
čanje in propagando, po delu v Papir
nici Krško, ko je bil kot novinar or
ganizator obveščanja in nato še direk
tor skupnih služb, so se mu od okto
bra 1988 do junija 1991 zgodila “ 
krepka beograjska leta”, kjer je bil 
svetovalec Zveznega sekretariata za 
zunanje zadeve. Dr. Milan Jazbec: 
’Ta čas je opisan v esejistični refle
ksiji, niso spomini, ampak razmišlja
nja o ljudeh, o Slovencih v Beogradu, 
tenkočutno o smrti očeta Milana. To 
je knjiga Slovenec v Beogradu.” V 
drugi polovici leta 1991 je bil konzul 
na Generalnem konzulatu SFRJ v 
Celovcu. ‘To je bilo zanimivo obdob

je in uradno še jugoslovanski konzu
lat, ko je Dimitrij Rupel sklenil, da 
bo Slovenija izkoristila možnost in 
poslala Slovenca v Celovec, da bo 
pri roki. Ko je Jugoslavija 31 .decem
bra leta ’91 zaprla konzulat in dala 
odpovedi, sem z dogovorom z ZM 
ostal v Celovcu in sem 15.januaija 
’92, ko je Avstrija priznala Slovenijo, 
začel uradno delati na vzpostavljan
ju slovenskega konzulata. Uradno 
odprtje je bilo 26.junija ’92, pokro

vitelj prireditve je bil tedanji Slovin 
Brežice, ki je prispeval pogostitev, 
sodelovali pa so tudi folkloristi iz 
Artič. Ko gledam nazaj, sem bil v 
Celovcu zadnji jugoslovanski in prvi 
slovenski konzul. To je bil čas, ko je 
Jugoslavija razpadla in sije Sloveni
ja še prizadevala za mednarodno

priznanje, koroške deželne oblasti pa 
so kazale izjemen posluh, ki je pre
segal formalne ovire.”

Konzul na Generalnem konzulatu 
RS v Celovcu je bil do septembra ’95, 
sledi delo podsekretaija v Sektoiju 
za Evropo in Severno Ameriko, delo 
svetovalca in šefa konzularnega sek- 
toija pri MZZ RS, od oktobra ’96 do 
oktobra 2000 pa je bil na mestu po
oblaščenega ministra v Veleposlaniš
tvu RS v Stockholmu, prvo leto od
pravnik poslov za pet nordijskih in 
tri baltske države. ”Ves ta čas je slo
venska ambasada pokrivala države 
Švedsko, Dansko, Norveško, Finsko, 
Islandijo, Estonijo, Latvijo in Litvo. 
Potem sem vodil ambasado in pre
potoval dižave po dolgem in po čez, 
to je obdobje velikega diplomatskega 
zorenja v delu Evrope, ki se odlikuje 
z umiijenostjo, odprtostjo in bogatimi 
vsestranskimi tradicijami. Tri baltske 
države so doživljale svoj preporod, 
se na novo vzpostavljale in so imele 
posluh in naklonjenost do Slovenije, 
izjemno vznemirljivo obdobje, ki je 
nekako paralela s Celovcem v dru
gačni obliki. Posebnost mojega dok
torata je, da sem zraven teoretičnega 
dela naredil obsežno primeijavo 
Slovenije z Estonijo, Latvijo in Litvo, 
kako so te države gradile diplomacijo 
po padcu Berlinskega zidu in sem vse 
življenjsko delo uvrstil v doktorat z 
mentoijem pa sva ugotovila, da je to

prva študija, ki opisuje mlade dižave 
v diplomaciji.” Oktobra lani je prišel 
domov, prvič fizično oddal volilni lis
tič s posebnim občutkom. Ko je bila 
30. novembra lani imenovana nova 
vlada, gaje obrambni minister dr. An
ton Grizold povabil v svojo ekipo in 
je z velikim veseljem sprejel mesto 
državnega podsekretaija za medna
rodno sodelovanje v MZZ kot vodja 
sektoija za analize in razvoj ter od 
decembra lani državnega sekretaija 
v MORS-u, kar je za Milana izreden 
osebni in strokovni izziv.

Čas je goljuf, pravi, v zadnjih 14 
letih je bil doma le leto dni. Rojen 
22.junija 1956se v svojo Sp. Pohanco 
pogosto vrača k mami Mileni, kjer 
je bil nazadnje na zaključku letošnje 
25. sezone Košarkarske lige Artiče, 
katere ustanovitelj je. Za Milanom je 
obsežna publicistična dejavnost dve 
knjigi o diplomaciji in konzularnih 
odnosih ter predavanja doma in po 
svetu. Govori angleško in nemško, v 
Ljubljani si deli začasno stanovanje 
z ženo Majo Hode, dipl. inž. goz
darstva, podjetnico, svobodno novi
narko in prevajalko ter 12 in pol-let- 
nim sinom Luko. Moja veza je bila 
sestra Milena Skočaj, vzgojiteljica v 
brežiškem vrtcu. Milan je velik “lokal 
patriot” in pravi:” Nekje moraš imeti 
korenine”.

N at j a Jenko Sunčič

Poslanska pisarna Andreja Vizjaka
Brežice - Pisarna poslanca SDS iz volilnega okraja Brežice se naha

ja v ožjem mestnem jedru, na Cesti prvih borcev 27 nasproti farne 
cerkve. Poslanec bo v pisarni dosegljiv vsak ponedeljek, ko v DZ 
običajno ni zasedanj, in sicer med 9. in 12. uro, po vnaprejšnjem

Mag. Vizjak meni, daje bistvo 
pisarne v vzpostavitvi in ohran
janju čim boljšega in učinkovi
tejšega neposrednega stika med 
občani občine in izvoljenimi pos
lanci. Poudarja, daje pisarna odpr
ta za vse, tako za seznanitev z de
lom DZ kot za lokalne pobude ali 
težave občanov, saj je prepričan, 
da ima iz dosedanjega dela veliko 
izkušenj in pozna tudi pravne 
naslovnike za nasvet ali pomoč. 
Andrej Vizjak (na fotografiji) je 

občinski svetnik in eden od podžupanov. Verjame, da bo tudi tako pri
pomogel širšemu posavskemu prostoru in tudi presegel okvire regije za 
tiste državljane, ki v prestolnici nimajo svojega predstavnika. S.V.

Tradicionalna salamiada v Posavju
Sevnica - Letošnje leto je za posavske, predvsem pa sevniške 

salamarje posebno leto, saj sta natanko pred štiridesetimi leti, prav v 
Vrtovškovi gostilni na sevniškem trgu, prvo salamiado v nizu štiri
desetih, priredila pobudnika in začetnika Rudi Mlinarič in Peter 
Vrtovšek. Tako je vsakoletno ocenjevanje salam postalo že pravi 
obred, letos pa so izdelovalci, kljub mesni krizi, komisiji ponudili v 
oceno kar 116 salam in 13 klobas.

dogovoru tudi ob drugem času.

Ocenjevalna komisija v Vrtovškovi gostilni

Uradna razglasitev najboljših salam je potekala tako kot vsako leto. 
Kot je povedal predsednik sevniškega društva salamarjev Bojan Koz
mus, je šestčlanska ocenjevalna komisija izbrala enajst finalistov, med 
katerimi so bili tudi dosedanji zmagovalci, in sicer lanski zmagova
lec Miloš Munih, najboljšo salamo je izdelal tudi letos, Peter in Rudi 
Ivančič iz Novega mesta, Andrej Počrvina iz Otočca, Karel Rožman 
iz Brežic, Milan Daničič iz Boštanja, Danilo Zidar iz Senovega, 
Janez IVšinar iz Šentjerneja ter Matjaž Šerjak, Tone Gnidica in 
Branko Trefalt iz Sevnice.

Tudi letošnje salamiade so se udeležili gostje iz madžarskega 
Bekescsaba, ki so si v štirih dneh ogledali več zanimivejših krajev v 
Posavju kot so Terme Čatež, Kostanjevica na Krki, Bohor in Planina, 
sevniške kolege pa so, tako kot lani, povabili na skoraj že poletno 
tradicionalno salamiado v Bekecsab. D.K.

Želijo postati dobro organizirana in 
močna organizacija

Artiče- Dogodki pred desetimi leti so bili posledica ustanovitve 
Združenja veteranov vojne za Slovenije z nalogo ohraniti izvirni 
spomin na neponovljivo dejanje v zgodovini slovenskega naroda, je 
na občnem zboru poudaril predsednik Območnega združenja VVS 
Brežice Silvester Jeršič.

Društvo šteje 270 članov.
ZVVS združuje organizatorje in 
pripadnike MSNZ, TO, CZ, pri
padnike organov za notranje za
deve in ostale, ki so kakorkoli so
delovali v pripravah na vojno. OZ 
podpira vsa prizadevanja za spre
membo Zakona o vojnih vetera
nih ter se zavzema za črtanje čle
na v zakonu, ki zagotavlja pravi
ce veteranom le po dopolnjenem 
50 letu starosti, hkrati je potrebno 
zagotoviti status veterana izvajal
cem projekta MSNZ. Lani se je 
združenje preimenovalo v zvezo, 
kar so storila vsa območna zdru
ženja, ker so prepričani, da bodo 
s takšno organizacijo bolj učin
koviti na vseh področjih.

V pripravi je knjiga “Spomin
ski zbornik Posavje 89-91 ” avtor- _____________________________
jev mag. Tomaža Teropšiča in
Mitje Teropšiča (na fotografiji), predsednika pokrajinskega odbora 
ZVVS. Ob pripravah na razstavo “Vojna za Slovenijo 1991” organi
zacijski odbor poziva k zbiranju gradiva, ki je na terenu, v osebnih 
zbirkah in arhivih. Tega je potrebno posredovati članu organizacijskega 
odbora do zadnjega marca; za Zasavje, Posavje in Dolenjsko je za
dolžen mag.Teropšič v Posavskem muzeju.

N. Jenko S.

m
Kamelije pri Ruehovih v Brežicah

Brežice - Kamelije iz Verbanie ob Laggio di Magiore v severni 
Italiji, kjer imajo vsako leto bal kamelij, so se pri Ruehovih v Brežicah 
udomačile pred štirimi leti, klimatizirale v kisli zemlji, kjer jih ščitijo 
smreke, iglice, ki padajo, pa dajejo zemlji kislost. Zunaj so vse leto in 
prezimijo pod folijo. Letošnja topla zima jim je bila še posebej po 
godu. Bližnja družina kamelije sta rododendron in magnolija in sta 
tudi okras vrta družine Rueh. NJ.S.

SavaGte, 21.3.2001

Pomlad je letos ob mili zimi pohitela in z ozelenelih travnikov 
nas pozdravlja pisano cvetje, še lepše “cvetke” pa predstavljajo 
odslužene avtomobilske školjke v občini Brežice, ki so jih občani 
potegnili do prevoznih poti v upanju, da bodo na račun države od
peljane iz okolja že lanskega decembra. Zdaj pa - nič!

Mladi v Sevnici napovedujejo svoj klub, enkrat je Krokar, drugič 
Ipusa, kar naj bi v latinščini pomenilo Sava. Ker pa se krajani ne 
strinjajo z izbrano stavbo v izumirajočem mestnem jedru, so se 
“vtaknili” tudi v ime, in oni so za to, da bi se mladi zbirali v Sinički 
ali podobni mili obliki imena.

Na dnevnem redu Občinskega sveta Brežice je pogosto proble
matika domačega gospodarstva, dajanje priložnosti malim kme
tom in obrtnikom, spodbujanje razvoja itd. Nekateri pa bi se morali 
zamisliti nad svojimi besedami in tudi županu Deržiču naglas pove
dati, daje treba preiti od besed k konkretnim dejanjem in začeti na 
svojem pragu. Zupan namreč svetnike vztrajno “napaja” z madžar
skimi tekočimi “dobrotami”, čeprav zelo pogosto poudarja, da je 
brežiška občina kmetijsko področje, v kateri igrajo glavno vlogo 
sadovnjaki in vinogradi. Morda pa si misli: “Saj ni problema, naše 
sadje naj gre.na Madžarsko, njihovi sokovi pa k nam. Posel je 
posel!” Vprašanje je le, kaj si bodo mislili gostje, ki prihajajo na 
obisk k županu. Najbrž bodo v dvomih, ali so prišli v Slovenijo ali 
na Madžarsko.

Od vseh danosti v brežiški občini nam ostaja le še turizem, pa 
očitno tudi tu ne gre tako gladko, kot naj bi šlo. Občinski tajnik 
Pavlič že leto dni poudarja pomen internetnih povezav, da bi pri
tegnili še več gostov, vabilo na sestanek, na katerem bo tekla bese
da tudi o vseslovenskih turističnih akcijah, pa nam pošlje 
“naštepano” na že zdavnaj odsluženem pisalnem stroju.

Po Krškem se vse pogosteje sliši, da kadrovska kuhinja spet 
dela s polno paro. Na štedilniku je menda kar nekaj pokritih lon
cev, kjer se počasi, a vztrajno dušijo predlogi zamenjav na najvišjih 
mestih nekaterih javnih podjetij. Regijski pospeševalni center. 
Poklicna gasilska enota, Rudnik Senovo v zapiranju, Valvasorjev 
raziskovalni center, Mladinski center, Vrtec, Valvasorjeva knjižnica, 
Kostak, ...

Letošnja zima je sicer prizanesla, toda posavske občine v svojih 
proračunih zaradi tega v prejšnjem letu niso nič privarčevale. Menda 
tudi konec tega leta ne bo nič drugače, saj je bilo tako rekoč vso 
zimo mogoče opravljati veliko drugih vzdrževalnih del, ki prav 
tako niso poceni. In ker se v zadnjem času na veliko govori, da 
nekateri eno malho praznijo samo za to, da bi drugo napolnili, uteg
nejo govorice biti še kako resnične.

Po nekaterih vesteh naj bi Gojmir Lešnjak - Goje še v tem letu 
postal častni član Prostovoljnega gasilskega društva Dolenja vas. 
Na letošnjem tekmovanju za slovenskega “naj gasilca” je bil kot 
negasilec, ki ni član nobenega društva, vseskozi visoko uvrščen. 
Kot smo neuradno zvedeli, so Gojca o tem že obvestili in ker ga do 
sedaj med gasilce še nihče ni povabil, bo povabilo verjetno spre
jel. Očitno se Dolenjevaščanom poleti po dolgem času spet obeta 
prava fešta.

Izgnanci napolnili dvorano
Brežice - Občnega zbora odbora Društva izgnancev Slovenije (DIS) 

se je udeležila približno polovica od 545 članov. Po krajšem kultur
nem programu sta o Zakonu o prisilnem delu spregovorila predsedni
ca DIS Brežice Emilija Držanič ter poslanca izvršilnega odbora Ivan 
Živič in Stane Ilc, ki je poudaril problematiko plačila vojne odško
dnine.

Povabilu na zbor so se odzvali predsednik DIS Vlado DeržiČ. 
brežiška poslanca, predsedniki krajevnih odborov društva in ravnatelji' 
ca osnovne šole Brežice, s katero izgnanci sodelujejo pri ohranjanju 
spominov na izseljeništvo. Organizirajo tudi pomoč pri izpolnjevan
ju obrazcev in dodatne informacije za izgnance vsak ponedeljek od 8. 
do 12. ure na sedežu KS Brežice. V oktobru ob 60-letnici izgona pri' 
previjajo osrednjo proslavo v Brežicah in odkritje spomenika na Trgu 
izgnancev. S.V.


